
روز مانده تا استقبال4 
از غواصان دریــادل

روز

تبعات ورود انگلیس به ماجرای مشروطه در گفت و گو با استاد و پژوهشگرتاریخ

دکتر جمالی نژاد، شهردار اصفهان تاکید کرد:

بگوییم عدالتخانه نه مشروطه

جذب سرمایه گذاران در اصفهان شعار نیست
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استاندار اصفهان با اشاره به پیشرفت 70 درصدی پروژه خبر داد؛

 کاهش 3 میلیارد یورویی
هزینه های قطار سریع السیر اصفهان -  تهران 

رییس جمهور در سی و دومین اجلاس سالانه مدیران آموزش و پرورش سراسر کشور:

حل مشکلات کشور 
از آموزش و پرورش آغاز می شود

2

وی���������ژه ن���ام���ه
رس�������������ان�������������ه

در گفت وگو با فرمانده یگان
حفاظت محیط زیست استان اصفهان تبیین شد؛

سپاهان و ذوب آهن
بدون آمادگي کامل در مقابل هم

محیط  بانان
 ضابطان  قوه قضاییه

 اجازه حمل سلاح دارند

شهرآورد در نیمه شب

به علت کم آبی و خشکسالی در استان؛

بازارخرید برنج های وارداتی به علت ارزان بودنشان داغ است

کاشت برنج در اصفهان
شاید وقتی دیگر. . . !

مدت هاس�ت ورود برنج ه�اي وارداتي ب�ه بازار 
ایران باع�ث نابس�امانی و آش�فتگی  بازارهاي 
بیش�تر اس�تان ها ی کشورشده  اس�ت. کشور 
ما، ای�ران به ص�ورت  بالفط�ره داراي نعمت هاي 
 طبیع�ی زی�ادی  اس�ت و در زمینه تولی�د برنج 
می توان�د تامین کنن�ده نیاز داخلی باش�د؛ چرا 
ک�ه امکان کش�ت برن�ج ب�ه روش های کش�ت 
مختلف در اغلب اس�تان های کشور وجود دارد.

استان های مختلف ایران می توانند تولیدکننده 
برنج مرغوب باش�ند و در واقع ن�ه تنها نیازی به 
واردات برنج نیس�ت، بلکه کش�ور ما م�ی تواند 
یکی از مه�م ترین صادرکنندگان برن�ج در دنیا 
باشد، اما متاسفانه در س�ال های اخیر بدون در 
نظرگرفتن توان داخلی برای تولید و تامین برنج 
مقادیر بی ش�ماری برنج خارجی به کش�ور وارد 

8اق���ت���ص���ادش�ده اس�ت که به هیچ وجه . . .

رییس جمهور ب��ا تاکید ب��ر اینکه ام��روز ش��رایطی داریم که بای��د جهانی 
بیندیش��یم و بومی عمل کنیم، تصریح کرد: برخی بر عک��س معتقدند که ما 
 باید محلی بیندیشیم و برای جهان هم نس��خه بپیچیم که این شدنی نیست. 

به گزارش اصفهان زیبا از خبرگزاری مهر حجت الاسلام حسن روحانی . . . 
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مدیر عامل محترم شرکت سامان گستر

جناب آقای

روزنامه

در غم از دست دادن عزیزان به سوگ نشستن صبری می خواهد عظیم، 
برای شما و خانواده محترمتان صبر جزیل و برای آن مرحومه 

غفران و رحمت   واسعه الهی را خواستاریم.

آگهی فراخوان 
شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 

روابط عمومی ذوب آهن اصفهان

نوع ردیف
موضوعشماره فراخوان

مهلت 
دریافت 

اسناد
مهلت ارایه 

پیشنهاد

12-94مزایده1
فروش 10000 تن پودر آهک حاصل از فرآیند پخت 

آهک در بونکرهای آگلومراسیون و 10000 تن پودر آهک 
حاصل از فرآیند پخت آهک موجود در منطقه هواشناسی
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سایر موارد: 
مهلت  اداری  ساعت  پایان  تا  اول  نوبت  آگهی  نشر  تاریخ  از  اسناد:  دریافت  زمان   -1

دریافت اسناد )مندرج در جدول( 
  www.esfahansteel.com به آدرس  بیشتر  اطلاعات  اسناد و کسب  2- جهت دریافت 

مراجعه فرمایید. 
3- جهت اخذ اطلاعات بیشتر در خصوص کلیه مزایده ها با شماره تلفن 03152573645 

تماس حاصل فرمایید.

ضمنا لیست استعلام های مربوط به خریدهای متوسط )بدون برگزاری مناقصه( در 
سایت شرکت به آدرس ذیل درج می گردد. 



رییس جمهور با تاکید بر اینکه امروز شرایطی 

ان
��ر

ه ای
رو

داریم که باید جهانی بیندیشیم و بومی عمل گ��
کنیم، تصریح ک��رد: برخی بر عکس معتقدند 
که ما باید محلی بیندیشیم و برای جهان هم 

نسخه بپیچیم که این شدنی نیست. 
 به گزارش اصفهان زیبا از خبرگ��زاری مهر حجت 
الاسلام حس��ن روحانی در س��ی و دومین اجلاس 
سالانه مدیران و روس��ای آموزش و پرورش سراسر 
کشور اظهار داشت: هر زمان که در کشورمان آموزش 
و پرورش راه خود را پیدا کرده است، فارابی ها، ابن 
س��یناها، ابوریحان ه��ا، خواجه نظام ه��ا و خواجه 

نصیرها تربیت شده اند.  
روحانی با تاکید بر اینکه بای��د در برابر علم و دانش 
فروتن ش��ویم، گفت: آنجا که پرده حی��ا و خجالت 
مفهوم ندارد، جایی است که باید در برابر معلم زانو زد 

و در برابر علم فروتنی کرد.

   اساس آموزش باید دارای استقلال باشد
رییس جمهور با اشاره به این سخن که باید هر کجا 
حکمت، دانش و علم هست به دنبال آن رفت، اظهار 
داشت: اساس آموزش باید دارای استقلال باشد؛ چرا 
که شما اهالی آموزش و پرورش بعد از سال ها تجربه 
بهتر از هر کس می دانید که چگونه باید به فرزندان 
این کشور علم آموخت، بهتر از هر کس می دانید که 
کدام کتاب درسی نقص دارد، کدام بهترین است و 
به ش��یوه های آموزش نوین بیش از دیگران آش��نا 
هستید و ما باید از تجربه شما بیاموزیم که راه بهتر 
برای آموزش فرزندان این کشور کدام است. روحانی 
با اش��اره به این روایت که هر ف��ردی کلامی به من 
آموخت مرا بنده خویش کرده است، حرمت آموزش 
و پرورش را در جایگاه و سطح این حدیث عنوان کرد 
و خاطرنشان ساخت: این معلم است که راه زندگی را 
به ما می آموزد؛ لذا باید بیش از همه در جامعه شأن 

و منزلت داشته باشد. 

  مدرن ش�دن صرف�ا اس�تفاده از رایانه و 
فضای مجازی نیست

رییس جمهور در ادامه س��خنان خ��ود بر ضرورت 
تحول در آموزش و مدرن ش��دن آموزش و پرورش 
در کشور اش��اره کرد و گفت: درست است اگر امروز 
کس��ی توان اس��تفاده از تجهیزات جدی��د و فضای 
مجازی را نداشته باشد، نمی تواند ادعای عالم بودن 
و علم آم��وزی کند، اما مدرن ش��دن آموزش، صرفا 
به معنای اس��تفاده از رایانه و فضای مجازی نبوده و 

بسیار بالاتر و فراتر از این هاست.
 رییس ش��ورای عالی انقلاب فرهنگ��ی با تذکر این 

نکته که باید ضمن آموختن نحوه استفاده از فضای 
مجازی به فرزندانمان، به آنه��ا بیاموزیم که چگونه 
در این مس��یر به انحراف نیفتند و به دین، اخلاق و 
زندگی آنان ضربه نخورد، اضافه کرد: در روند مدرن 
شدن آموزش و پرورش باید علاوه بر مدرسه، فضای 
عمومی جامعه و افکار نسل جوان ما نیز متحول شود. 
روحانی با تاکید بر اینکه امروز ش��رایطی داریم که 
باید جهانی بیندیش��یم و بومی عمل کنیم، تصریح 
ک��رد: برخی بر عک��س معتقدند که م��ا باید محلی 
بیندیش��یم و برای جهان هم نسخه بپیچیم که این 

شدنی نیست.

  با منطق می توانیم به اهداف خود برسیم
رییس جمهور افزود: تحولات گسترده ای در جهان 
 امروز رخ داده که بای��د از نکات مثب��ت و مفید آن 

بهره بگیریم. 
روحانی با طرح این پرسش که چگونه شد فرزندان 
شما توانستند در عرصه منطق، مذاکره و دیپلماسی 
به اهداف مدنظر کش��ور دس��ت یابند، تصریح کرد: 
این بدان خاطر بود که ما پذیرفتیم مس��یر صحیح، 
مسیر اعتدال است نه افراط و تفریط. رییس جمهور 
اظهارداش��ت: نباید آنقدر به دنیا بدبین باش��یم که 
معتقد باشیم س��خن گفتن ما اثری ندارد و در برابر 
 قدرت های جهانی نمی ش��ود کاری ک��رد و لذا باید

 هر چه می گویند بپذیریم.

روحان��ی با اش��اره ب��ه اینکه ما مس��یر اعت��دال را 
پذیرفتی��م، خاطرنش��ان س��اخت: برخ��ی به غلط 
می گفتند که نمی شود با قدرت های بزرگ سر یک 
میز نشست. برخی معتقد بودندیا باید با دنیا مقابله 
کنیم و یا در برابر آنها تس��لیم ش��ویم و راه سومی 

وجود ندارد.
 رییس جمهور با بیان اینکه در دولت تدبیر و امید ما 
از ابتدا معتقد بودیم که راه سومی وجود دارد، گفت: 
ما عمیقا معتقدی��م که در براب��ر قدرت های بزرگ 
نباید تسلیم شد، اما می توان با منطق، استدلال، فن 
مذاکره و هنر دیپلماس��ی، به اهداف و خواسته های 

خود دست یافت. 
روحانی اضافه کرد: اشتباه برخی در این است که باور 
ندارند که نمی شود دنیا را به زور تسلیم کنیم و حتی 

حرف حق خود را به این ترتیب به آنها بقبولانیم.
 برخی اساس��ا می گوین��د: مذاکره با دنیا ی��ا به برد 
می انجامد و یا باخت، اما م��ا گفتیم مذاکره در کنار 
هم نه رودر روی هم و می گفتیم می شود به آنچه که 

می گوییم و می خواهیم، دست یافت. 
رییس جمهور با اشاره به اینکه همواره معتقد بوده 
و هس��تم که مذاکره با نتیجه برد یا باخت نادرست 
اس��ت، اظهار داش��ت: اگر مذاکره ای با نتیجه برد 
و باخت به پایان برس��د نتیجه آن پایدار نیس��ت و 
سرانجام کسی که احس��اس باخت می کند بازی را 

به هم می زند.

  مذاکره برد-برد امکان پذیر است
روحانی رس��یدن به اهداف از راه مذاکره در دنیای 
امروز را بس��یار س��خت و پیچیده، اما در عین حال 
ممکن برش��مرد و تصریح کرد: در ط��ول مذاکرات 
حدود۲۲ ماهه هس��ته ای در دولت یازدهم، ساعات 
سختی بر مذاکره کنندگان گذش��ت. این روزها ما 
جلس��ات فوق العاده زیادی در ش��ورای عالی امنیت 

ملی برای بررسی » برجام« داریم.
رییس جمهور خاطرنش��ان س��اخت: با وجود همه 
سختی ها ثابت شد که این رویه، نتیجه بخش است. 
روحانی ادامه داد: معنای حصول توافق ژنو این بود 
که مذاکره برد-برد امکان پذیر است و تعامل سازنده 

مسیر درستی است.
 معن��ای توافق ژنو ای��ن بود که مقاوم��ت یک ملت 
بزرگ، ملتی منس��جم زیر یک پرچم، زیر سایه یک 
رهبری و با یک دولت متکی بر س��رمایه اجتماعی 
نتیجه می ده��د و به این ش��کل می ت��وان در برابر 
قدرت های جهانی ایس��تاد. رییس جمه��ور با بیان 
اینکه نش��ان دادیم که ای��ن بار می توان ب��ا »نون و 
قلم« در برابر قدرت های جهانی ایستاد، گفت: تمام 
هیات های سیاسی و اقتصادی که این روزها به کشور 
می آیند و با من هم گاهی دیدار دارند، تمام تلفن ها 
و نامه هایی که به من می رس��ند،  ب��ه بنده به عنوان 
خادم و منتخب ملت تبریک می گویند؛ چرا که امروز 
چهره واقعی ملت ایران بیش از هر زمان دیگری برای 

جهانیان روش��ن ش��ده که این ملت همیشه حامی 
صلح بوده و نه تجاوز و جنگ.

روحانی با اشاره به اینکه ملت ایران هیچ گاه تجاوزی 
را علی��ه ملتی آغاز نک��رده ولی در براب��ر متجاوزان 
مقتدرانه دفاع کرده و متجاوز را از کرده خود پشیمان 
نموده اس��ت، افزود: ما ملت صلح دوست، صلح خواه 
و حامی مظلومان هستیم، اما امروز هم اگر کسی به 
این ملت تجاوز کند، به حول و قوه الهی او را از کرده 

خودش پشیمان خواهیم کرد.

  شما معلمان بار س�نگین پیشرفت کشور 
را بر عهده دارید

رییس جمهور خاطرنش��ان ساخت: ش��ما معلمان 
باید قدرت و مهارت تعامل را ب��ه فرزندان این آب و 

خاک بیاموزید.
روحانی در ادامه سخنان خود با تکرار ضرورت هایی 
که برای ارتقای آموزش و پرورش کش��ور در ابتدای 
سخنانش برش��مرده بود، از جمله استقلال، حرمت 
و مدرنیزه ش��دن، گفت: ضرورت دیگر برای ارتقای 
نظام آموزش و پرورش کشور اتصال و پیوند این نظام 

به بازار کار و تولید است. 
وی اضافه کرد: ش��ما معلمان باید به گونه ای نسل 
آین��ده را آم��وزش داده و پرورش دهی��د که در هر 
مقطعی از تحصیل، آم��اده ورود به بازار کار و تلاش 
ب��وده و توانمندی فعالیت های اجتماعی را داش��ته 
باشند. روحانی بر اهمیت سوق دادن دانش آموزان به 
فعالیت های دانش بنیان تاکید کرد و اظهار داشت: 
نسل جوان ما باید به گونه ای تربیت شود که علم را 
نه برای علم بلکه برای حل مشکلات جامعه و خدمت 

بهتر به کشور فراگیرد.
رییس جمه��ور تصریح ک��رد: دولت تدبی��ر و امید 
همواره بر این اصل معتقد بوده است که اگر بخواهیم 
مشکلات و مسائل کش��ور را حل کنیم، این مهم از 
آموزش و پرورش آغاز می شود و در آموزش و پرورش 

انجام می شود. 
رییس جمهور با بیان اینکه این شما معلمان هستید 
که بار سنگین پیش��رفت کش��ور را بر عهده دارید، 
گفت: ما در قبال شما که در خط مقدم علم، اخلاق، 
دانش و پرورش هستید احس��اس وظیفه می کنیم. 
البته ش��اهد بودید که این دولت قدم های خوبی در 
زمینه تامین بودجه و تجهی��زات مورد نیاز معلمان 
برداشته و ان شاءالله با ش��رایطی که امیدواریم پس 
از رفع موانع پیشرفت سریع تر کشور ایجاد می شود، 
موقعیتی برای دولت فراهم ش��ود که بتواند در برابر 
معلمان به عن��وان قش��ر فرهیخته کش��ور بهتر از 

گذشته به وظایفش عمل کند.

دبیر ش��ورای عالی امنیت ملی گفت: هرگونه مداخله نظامی کشورهای خارجی 
در بح��ران س��وریه غیرقابل قبول اس��ت و ضم��ن تضعیف نهاده��ای حاکمیتی 
 مش��روع و مورد حمایت م��ردم، موجب افزایش بحران و گس��ترش تروریس��م و

 نا امنی می شود. 
علی ش��مخانی روز چهارش��نبه در دیدار ولید المعلم، وزیر امور خارجه سوریه با 
تجلیل از ایستادگی دولت، مردم و ارتش سوریه در چهار سال گذشته در برابر گروه های 
تروریستی که منجر به روشن شدن ماهیت ضد انسانی این گروه ها و درک غیرقابل 
 کنترل بودن تروریسم شد، تاکید کرد: راه حل سوریه، تلاش مضاعف برای آزاد سازی

 مناطق تحت اش��غال تروریس��ت ها به منظ��ور بازگرداندن امنی��ت و آرامش به 

شهروندان و پیگیری مسیر گفت و گوهای سوری- سوری برای دستیابی به وفاق 
ملی است.

وی خاطرنشان کرد: چرخش نگاه ها به سمت تعامل با س��وریه و اعتراف به لزوم 
اتخاذ گزینه های سیاسی نشان دهنده دست برتر س��وریه و متحدان آن و اثبات 

مواضع اصولی در احترام به خواست مردم و دموکراسی است.
وی با تاکید بر ضرورت گسترش تلاش های سیاسی برای رفع بحران های جاری 

در منطقه خاطرنشان کرد: مسیر طی شده از سوی ایران در موضوع پرونده هسته 
ای نشان داد که می توان منطق و گفت وگو را جایگزین خشونت و تهدید کرد.

 شمخانی همچنین بر ضرورت توسعه گفت و گو و همکاری های منطقه ای برای 
از میان بردن عوامل ناامنی و بی ثباتی تاکید کرد و اظهار داش��ت: نقش آفرینی و 
مشارکت فعال ومسوولانه کش��ورهای منطقه، زمینه لازم برای رفع تهدید اصلی 
منطقه که رژیم صهیونیستی است و بیش��ترین نفع را از گسترش تروریسم برده 

است فراهم می کند. وزیر امور خارجه س��وریه نیز در این دیدار با تشریح آخرین 
تحولات میدانی این کشور و پیش��روی ها در نبرد با گروه های تکفیری، پیگیری 

مسیر دیپلماتیک برای عبور از بحران را یکی از گزینه های مهم دانست. 
ولی��د المعلم افزود: دولت س��وریه هم��واره با مخالفان غیر مس��لح ک��ه به حفظ 
یکپارچگی کشور علاقه مند هس��تند به گفت و گو پرداخته است. وی با تقدیر از 
حمایت های گسترده جمهوری اس��لامی ایران از مردم و دولت سوریه، دستیابی 
به راه حل پایدار و ایجاد صلح و امنیت را منوط به تغییر رویکرد برخی کشورها در 
حمایت از تروریسم و مقابله واقعی و به دور از تبلیغات با داعش و سایر گروه های 

تکفیری دانست.

پوتین خطاب به سفیر ترکیه در مسکو: 
مسکو آمادگی قطع روابط 
دیپلماتیک را با ترکیه دارد

روزنامه مسکوتایمز خبر داد رییس جمهور روسیه با فراخواندن سفیر 
ترکیه درب��اره حمایت های آنکارا از تکفیری ه��ای داعش به صورت 
ش��دید اللحنی انتقاد و تهدید کرده اگر ترکیه دس��ت از حمایت از 
تروریست ها برندارد، مسکو آمادگی قطع روابط دیپلماتیک با ترکیه را 
دارد. به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری فارس »ولادیمیر پوتین« 
رییس جمهور روس��یه در اقدامی »اومیت یاردیم« سفیر ترکیه در 
مسکو را فراخواند و به او هشدار داد که فدراسیون روسیه آمادگی دارد 
هرچه سریع تر روابط دیپلماتیک با ترکیه را قطع کند، مگر آنکه »رجب 
طیب اردوغان« رییس جمهور ترکیه دست از حمایت از تکفیری های 
داعش در س��وریه بردارد. بنا به گزارش مسکو تایمز، رییس جمهور 
روسیه در انتقاد از سیاس��ت خارجی ترکیه و نقش نحس این کشور 
در س��وریه، عراق و یمن از طریق حمایت از ترویست های القاعده به 
سفیر آنکارا زخم زبان زده اس��ت. بنا بر اطلاعات فاش شده ای که در 
اختیار مسکو تایمز قرار گرفته است، دیدار بین پوتین و سفیر ترکیه 
در روسیه، با خشم ش��دید دوطرفه ای همراه بوده است به طوری که 
یاردیم تمامی اتهامات روسیه را رد کرد و روسیه را عامل جنگ داخلی 
تلخ و دنباله دار سوریه دانست. طبق این گزارش، پوتین در این نشست 
محرمانه دو ساعته با سفیر ترکیه، گفت: به رییس جمهور دیکتاتورت 
بگو که می تواند در کنار تروریست های داعش خود به جهنم برود و 
من می توانم سوریه را به نبرد»اس��تالینگراد بزرگ« برای اردوغان و 
هم پیمانان سعودی وی که ش��رورتر از آدولف هیتلر هستند تبدیل 
کنم. رییس جمهور روسیه در ادامه در انتقاد از رییس جمهور ترکیه 
گفت: رییس جمهور شما تا چه اندازه ریاکار است که در عین حال که از 
دموکراسی حمایت می کند و از کودتای نظامی در مصر انتقاد می کند، 
به طور همزمان از تمامی فعالیت های تروریس��تی برای س��رنگونی 
رییس جمهور سوریه چشم پوشی می کند. وی تاکید کرد که مسکو 
دولت قانونی سوریه را رها نمی کند و با هم پیمانان خود از جمله ایران 
و چین برای یافتن یک راه حل سیاسی برای جنگ داخلی تمام نشدنی 

سوریه همکاری خواهد کرد.

اوباما: 

 به ایران حمله کنیم حزب الله 
تل آویو را موشک باران می کند

رییس جمهور آمریکا در نشس��ت محرمانه روز سه شنبه با رهبران 
یهودی آمریکا در کاخ س��فید تصریح کرد: اگر توافق هسته ای رد 
ش��ود و ما به ایران حمله کنیم، حزب الله به سمت تل آویو موشک 
پرتاب می کند و اسرائیل متحمل فشار می شود. بنا به گزارش سایت 
»تایمز اس��رائیل«، برخی از این رهبران یهودی که ب��ا اوباما دیدار 
خصوصی داشتند، جزو آن دسته افرادی بودند که سازمان های آنها 
هنوز تصمیمی درباره حمایت یا مخالفت با برجام نگرفته بودند. این 
نشست محرمانه در حالی برگزار شده است که دولت »باراک اوباما« 
رییس جمهور آمریکا تلاش می کند تا در آستانه رأی گیری کنگره 
درباره توافق هس��ته ای ایران و 1+5، حمایت های بیشتری را برای 
این توافق جلب کند. برخی گزارش ها حاکی از آن اس��ت که اوباما 
به رهبران یهودی گفته است: اگر توافق هس��ته ای رد شود و ما به 
ایران حمله کنیم، حزب الله به سمت تل آویو موشک پرتاب می کند و 
اسرائیل متحمل فشار می شود ودر تمامی سناریوها، اسرائیل متحمل 
فشارهای ناش��ی از حملات نظامی خواهند بود. طبق این گزارش، 
نشست اوباما با رهبران یهودی حدود دو ساعت به طول انجامید و 
اکثر آن به پاسخ دادن به سوالات رهبران یهودی گذشت و اوباما در 

این نشست به تعهد واشنگتن به امنیت اسرائیل تاکید کرد.

با شکایت کمیته حقوقی شورای هماهنگی 
دانشجویان بورسیه؛

قوه قضاییه به بحث بورسیه ها وارد شد
قوه قضاییه در پی شکایت دانشجویان بورس��یه دولت دهم، برای 
بررسی پرونده این دانشجویان ورود و تعیین شعبه کرد. به گزارش 
خبرگزاری فارس کمیته حقوقی شورای هماهنگی دانش آموختگان 
و دانشجویان بورسیه با حضور در شعبه 1۲ فرهنگ و رسانه مجتمع 
15 خرداد شکایت خود از صدیقی رئیس سازمان امور دانشجویان 
کشور به جرم نشر اکاذیب، تش��ویش افکار عمومی را ثبت کردند. 
براساس این گزارش، روز دوش��نبه 1۲ مرداد ماه محسنی اژه ای، 
سخنگوی قوه قضاییه درخصوص آخرین وضعیت پرونده بورسیه ها 
گفت: تا روزهای قبل که پیگیری کردم این موضوع شاکی خصوصی 
نداش��ته اس��ت، اما اگر از ناحی��ه دس��تگاه های نظارتی همچون 
کمیسیون اصل90 که وارد ش��ده بود مدارکی برای ما ارسال شود 
ما به موضوع ورود می کنیم. بر اس��اس این گزارش، طی جلسات 
مشترک برگزار شده اعضای شورای هماهنگی با مسوولان دستگاه 
قضا، نامه ای از طرف اعضا در خصوص شکایت از عاملان ظلم و ستم 
تحمیل شده بر دانشجویان بورس��یه با عنایت به فرمایشات مقام 
معظم رهبری )مد ظله العالی( در دیدار اساتید دانشگاه ها تحویل 
معاون اول قوه قضاییه جمهوری اسلامی حجت الاسلام و المسلمین 
محسنی اژه ای شد و وی پس از ملاحظه دستور رسیدگی داد که 
در مورخ 94/04/۲4 طی ش��ماره 1000/851/۲/9000 تحویل 
دادس��تان کل کشور حجت الاس��لام والمسلمین س��ید ابراهیم 

رئیسی شد.

اخبار کوتاه
رییس جمهور در  سی و دومین اجلاس سالانه مدیران آموزش و پرورش سراسر کشور:گروه ایران

حل مشکلات کشور از آموزش و پرورش آغاز می شود

هرگونه مداخله نظامی در سوریه موجب افزایش بحران می شود

رییس مجلس با بی��ان اینکه اعلامیه جهانی حقوق بش��ر دارای 
نقایصی از جمله مبانی نظری و ندیدن همه فرهنگ هاست، موارد 
نقض این سند را در کشورهای غربی برشمرد. به گزارش اصفهان 
زیبا به نقل از خبرگ��زاری مهر، علی لاریجانی دیروز در مراس��م 
بزرگداشت روز حقوق بشر اسلامی و کرامت انسانی و اعطای دومین 
جایزه حقوق بشر اسلامی که در مرکز مطالعات وزارت امور خارجه 
برگزار شد، با بیان اینکه حقوق بشر اسلامی یکی از ارکان تمدنی 
امروز است، اظهار داشت: امیدوارم انگیزه های بیشتری برای تحقق 
مفاد اعلامیه حقوق بشر اسلامی که موارد خوبی در آن تنظیم شده، 
فراهم شود. لاریجانی با اشاره به تصویب سند حقوق بشر اسلامی در 
قاهره، عنوان کرد: نکات عمیقی در این سند هست و البته نقایصی 
مانند نوع مشارکت مردم در سرنوشت آنها در این سند وجود دارد 
 که تکلیف آن روشن نیس��ت. رییس مجلس با بیان اینکه امروز 
نمی توان گفت خشونت کمتر از گذشته ش��ده است، به حوادث 
لیبی، مصر، عراق و یمن اشاره کرد و اظهارداشت: لشگر کشی های 
بسیاری انجام شده و همین اصولی که در نظام حقوق بشر مطرح 
است، در خیلی از این جنگ ها رعایت نشده است. وی خاطرنشان 

کرد: همان کسانی که در نگارش آن نقش داشته اند، امروز جنگی 
را راه انداخته اند که هیچ حقی در آن رعایت نمی شود. وی در ادامه 
با ابراز نگرانی از اینکه ممکن است سند حقوق بشر اسلامی نیز به 
وضعیت اعلامیه جهانی حقوق بشر دچار شود گفت: این نگرانی به 
دلیل آن است که امروز هیچ تحرکی را در بحرین و یمن به وجود 
نیاورده است. لاریجانی تاکید کرد: نمی خواهم ناامیدانه صحبت 
کنم، اما جا داشت که دولت ها به این سند ارزشمند که بر مبنای 
حقوق طبیعی تنظیم شده، تمسک بیشتری داشته باشند. وی با 
تاکید بر ضرورت شکل گیری وفاق در بین ملل اسلامی برای مطرح 
کردن این سند به عنوان یک مطالبه عمومی اظهار داشت: امروز 
سطح فکری جوامع اس��لامی بالاتر رفته و انقلاب های عربی نیز 
ناشی از همین بوده است، اما این باید به یک خواسته عمومی برای 
تغییر رفتار دولت ها تبدیل شود. وی با بیان اینکه امروز شرایط دنیا 
در زمینه حقوق بشر امیدوارکننده نیست، گفت: اگر بتوانیم بر روی 
مساله حقوق بشر اسلامی در بین ملل اسلامی کار کنیم، تحول 
بزرگی ایجاد می شود. لاریجانی با بیان اینکه در این سند در رابطه 
با مشارکت مردم چیزی دیده نمی شود، افزود: اگر این مساله ترویج 
شد یا مردم احساس کردند که در سرنوشت اجتماعی و سیاسی 
خود مشارکت دارند، آن وقت انگیزه ها برای تغییر ایجاد می شود.

رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در چنین شرایطی وقتی 
کسی رییس جمهور کشوری می شود و می خواهد یک یا دو دهه 
یا سه دهه باقی بماند، معلوم اس��ت که این دیگر طبیعی نیست،  
این نشان می دهد که ساختارهای امنیتی آنها زور می گوید و این 
باعث می شود که انگیزه های مردم برای مشارکت در سرنوشتشان 
کم شود، لذا این نقص باید در این سند جبران شود. وی در پایان 
خاطرنشان کرد: مسیر بیداری در بین جوانان و تحصیلکرده ها در 
عالم اسلام کاملا مکشوف اس��ت و این یک نقطه امیدواری برای 

جهان اسلام است.

وزیر امور خارجه ایران در دیدار با همتای ایتالیایی خود گفت: 
روابط تجاری ایران و ایتالیا فراتر از س��طح عادی است و برای 
 روابط اقتصاد متوازن، درازمدت و دربرگیرنده س��رمایه گذاری،

 برنامه ریزی می کنی��م. به گ��زارش اصفهان زیبا ب��ه نقل از 
 ایرنا، محمد جواد ظری��ف و پائولو جنتیلونی بع��د از ظهر روز 
سه شنبه در مذاکراتی که در پی ورود هیات عالی رتبه سیاسی 
و اقتص��ادی ایتالیا به تهران انجام ش��د؛ ابع��اد مختلف روابط 
دوجانبه ته��ران و رم و همچنی��ن زمینه های هم��کاری ها و 
مشورت های منظم پیرامون بحران های منطقه ای و موضوعات 
 مختلف بین المللی مورد علاقه را مورد گفت وگو و تبادل نظر

 قرار دادند. وزیر خارجه کشورمان با تاکید بر اینکه مردم ایران 
نس��بت به اجرای کامل و دقیق تعهدات طرف های مذاکرات 
هسته ای براساس برجام، کاملا هوشیار و حساس هستند، گفت 
که سابقه تاریخی، نوعی بدبینی و ذهنیت مردم را فراهم آورده 
است و توجه کشورهای غربی به خواست آنان و تلاش برای تغییر 
این ذهنیت در دوره جدید همکاری ها میان ایران و کشورهای 
اروپایی عنصری اساسی در شکل دهی به مناسبات آینده است. 
وی همچنین با تشریح سیاس��ت ایران در تقویت مناسبات با 
همسایگان و کشورهای منطقه و لزوم همکاری و تلاش جمعی 
برای حل و فصل بحران ها و برقراری ثبات و امنیت خاطرنشان 
کرد: بی ثباتی، ناامنی، تروریسم و افراط گرایی خلاف مصالح و 
منافع همه کشورهای منطقه است. وزیر خارجه ایتالیا در این 
 مذاکرات علاقه مندی و عزم ایتالیا برای ارتقای سطح تماس ها

 میان دو کش��ور و ش��روع دوره جدی��دی از هم��کاری برپایه 
مشترکات و روابط خوب س��نتی را اعلام و ابراز امیدواری کرد 
که توافق هسته ای براساس مسیر و نقشه راه پیش بینی شده 
به خوبی و به طورکامل طی و نمون��ه موفقی برای حل و فصل 
موضوعات اختلافی شود. جنتیلونی همچنین اظهار امیدواری 

کرد که همکاری دو جانبه و تماس و مشورت های مستمر میان 
دو کشور در موضوعات مختلف در تقویت و ثبات منطقه ای و 
بین المللی موثر و تعیین کننده باشد. دو طرف با تاکید بر این 
که ایران و ایتالیا همواره از مناسبات س��نتی خوبی برخوردار 
بوده اند؛ لزوم توسعه همکاری ها و برنامه ریزی برای روابط بلند 
مدت مبتنی بر تنوع بخشیدن به حوزه های همکاری به منظور 
اس��تفاده ازهمه ظرفیت ها را مورد توافق قرار دادند. ظریف و 
جنتیلونی روابط ایران و ایتالیا را نمونه ای از روابط چند بعدی 
شامل مناسبات سیاس��ی؛ اقتصادی و فرهنگی و آموزشی که 
مشترکات و حوزه های فراوان مورد علاقه را نیز در برمی گیرد، 
توصیف کردند. وزرای خارجه ای��ران و ایتالیا در این مذاکرات 
همچنین مشورت های منظم و دوره ای دو وزیر در تهران و رم 
را مورد توافق قرار دادند. ظریف و جنتیلونی در مذاکرات تبادل 
هیات های پارلمانی؛ قضایی و همچنین گفت وگو و همکاری 
در زمینه های مواد مخدر؛ حقوق بش��ر؛ جرائم سازمان یافته و 
موضوعات متعدد فرهنگی و آموزشی و میراث فرهنگی را مورد 

گفت وگو و تبادل نظر قرار دادند.

رییس مجلس در مراسم بزرگداشت روز حقوق بشر اسلامی:

امروز  شرایط دنیا در  زمینه حقوق بشر  امیدوار کننده نیست
وزیر امور خارجه ایران در دیدار با همتای ایتالیایی خود:

روابط تجاری ایران و ایتالیا فراتر ازسطح عادی است
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دبیر شورای عالی امنیت ملی:

روابط عمومی 
شرکت توزیع برق 

استان اصفهان
کولرهای گازی از وسایل پرمصرف برقی هستند بهتر است زمان استفاده از آنها را به حداقل برسانیم. کولرهای گازی» حدود 4 برابر« کولرهای آبی برق مصرف می کنند.



 شهردار اصفهان در نشس��ت با سرمايه گذاران و 
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انبوه س��ازان تاكید كرد: افزايش مش��اركت ها و 
جذب س��رمايه گذار داخلي و خارج��ي رو يکرد 
 اساسي ش��هرداري اس��ت و در اين زمینه شعار 

نمي دهیم.
دكتر مهدي جمالي نژاد گفت كه هر مديري كه مشغول 
به فعالیت مي شود سیاست خود را در قالب يك راهبرد 
مش��خص خواهد كرد و دكترس��قائیان نژاد در س��ال 
82 سیاس��ت خود را كاه��ش ديوار ب��ي اعتمادي بین 
شهرداري و ش��هروندان اعلام كرد و سیاست اصلي من 
 نیز توسعه پايدار شهر است كه لازمه اين توسعه، حضور

 سرمايه گذاران داخلي و خارجي است.
ش��هردار اصفهان با بیان اينکه تیم همکار بنده نیز بايد 
چنین اعتقادي داشته باشد، تصريح كرد: افرادي كه در 
پست هاي شهرداري منصوب شدند افرادي خوش نام 

هستند كه در تسهیل كردن امور توانايي دارند.
جمالي نژاد با تاكید بر اينکه از منص��وب كردن افرادي 
كه در بحث سرمايه گذاري كار را قفل مي كنند، دوري 
مي كنیم، خاطرنشان كرد: افزايش مشاركت ها و جذب 
سرمايه گذار داخلي و خارجي بحث اساسي شهرداري 

است و در اين رابطه به هیچ عنوان شعار نمي دهیم.
وي با اشاره به اينکه اين جلسه ش��روع يك آغاز است و 
جلسات با س��رمايه گذاران مداوم و مستمر خواهد بود، 
عنوان كرد: شهرداران مناطق نوك پیکان ورود و حضور 
سرمايه گذاران است؛ بنابراين اگر قرار باشد تیمي بر سر 
كار باشد كه س��رمايه گذاران را در پشت درهاي بسته 
بنشانند، بايد تغییر كنند و در اين رابطه با كسي تعارف 
نداريم. ش��هردار اصفهان با بیان اينکه كشور در آستانه 
تحول عظیم و خروج از ركود است، ادامه داد: البته طول 
مي كشد تا به فضاي ثابت در كشور برسیم، اما بايد فعالیت 
هاي خود را آغاز كنیم و اصفهان بايد در اين رابطه پیش 
قدم باشد. جمالي ن ژاد با اشاره به اينکه با تشکیل شوراها 
كار درشهرداري آسان شده است، عنوان كرد: در گذشته 
ش��هرداران مجبور بودند كه براي يك فعالیت به وزارت 
كشور مراجعه كنند، اما اكنون ظرف 24 ساعت مي توان 

لايحه اي را در شورا به تصويب و در شهر اجرايي كرد.
وي بر تشکیل كارگروهي كوچك اش��اره كرد و گفت: 
 نیاز اس��ت كه كارگروهي كوچك براي حل مش��کلات 
سرمايه گذاري در اصفهان تشکیل و مباحث را به صورت 

قوانین محلي در آوريم تا در شورا به تصويب برسد.
ش��هردار اصفهان اف��زود: امروز ق��رار بر اين اس��ت كه 
شهرداري با سرمايه گذاران در يك جبهه باشد و هدف 

اصلي توسعه شهر است.
دكترجمالي نژاد با اش��اره به اينکه سرمايه گذاري تنها 

ساخت و ساز آپارتمان نیست و بايد به فکر فضاهاي بزرگ 
در اصفهان باشیم، تصريح كرد: شخصیت مردم اصفهان 
بسیار بالاس��ت؛ بنابراين بايد پروژه هايي عظیم در حد 

اصفهان اجرا شود.
وي با تاكید بر اينکه خانواده شهرداري اعتقاد به جذب 
سرمايه گذار دارد، خاطرنشان كرد: ش��هرداري در اين 
راس��تا رويکرد برد- برد را در نظر گرفته است تا سرمايه 
گذاري به نفع شهرداري، سرمايه گذار وشهروندان باشد.

شهردار اصفهان گفت كه ما از سرمايه گذاران مي خواهیم 
به جد در اين رابطه وارد ش��وند و ش��هرداري نیز از آنها 

حمايت خواهد كرد.
دكترجمالي نژاد تاكید كرد: البته بايد به اين نکته توجه 
كرد كه هويت، تاريخ و میراث اصفهان در دنیا شناخته 
شده است؛ بنابراين سرمايه گذاران بايد به اين موضوع 

مهم در حال توجه ويژه داشته باشند.
به گفته وي صرفا نبايد به گذشته افتخار كنیم بلکه بايد 
كارهاي عظیم فاخر در حد شخصیت میراثي اصفهان 

انجام شود.
 

  سرمايه گذاري و مشاركت بازار عرضه و تقاضا 
را متوازن مي كند

معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان نیز در اين 
جلسه گفت: سرمايه گذاري و مشاركت يکي از برنامه هاي 

اصلي شهرداري است.

سید جمال الدين صمصام شريعت افزود: سرمايه گذاري 
و مشاركت بازار عرضه و تقاضا را متوازن مي كند و باعث 

جذب سرمايه در شهر و استان اصفهان مي شود.
وي تصريح كرد: قرار بر اين است شهرداران مناطق بخش 
ويژه براي س��رمايه گذاران تش��کیل دهد تا به امور آنها 

رسیدگي ويژه شود.
معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان با بیان 
اينکه برنامه اي براي تسهیل صدور پروانه ساخت در حال 
تدوين است، خاطرنشان كرد: البته در رابطه با شهرسازي 
الکترونیکي و برون سپاري تجربه ش��ده و موارد ضعف 

آن برطرف و اكنون برنامه جديد در دست تدوين است.
صمصام شريعت اظهار داشت: در حال حاضر شهروندان 
در 14 منطقه شهر اصفهان مي توانند به سیستم مراجعه 
و از محتويات پرونده مطلع شوند و درخواست بازديد از 
پروژه كنند همچنین به زودي در منطقه 15 نیز عملیاتي 
مي ش��ود. وي با اش��اره به اينکه 70 درصد از مراجعات 
ش��هرداري در خصوص اس��تعلام اس��ت، ادامه داد: در 
حال حاضر بحث اس��تعلامات در مناطق 7 و 6 از طريق 
پیشخوان دولت انجام مي شود و به زودي اين مهم درهمه 

مناطق عملیاتي مي شود.
معاون شهرس��ازي و معماري ش��هرداري اضافه كرد: 
شهرداري در نظر دارد همه تهديدها را به فرصت تبديل 
كند و با ارتباط تنگاتنگ و همفکري با سرمايه گذاران 

كارهاي بزرگي در شهر انجام دهد.

  وحدت رويه در صدور پروانه در دس�تور كار 
داده شده است

ريیس كمیسیون عمران، شهرسازي و معماري شوراي 
 اس��لامي ش��هر اصفهان نیز در اين جلس��ه با اش��اره به 
دغدغه هاي سرمايه گذاران در بخش ساختمان سازي 
گفت: حل مشکلات طرح بازنگري تفصیلي و دفترچه 
ضوابط طرح بازنگري از دغدغه هاي سرمايه گذاران است.

عبدالرسول جانثاري افزود: دفترچه ضوابط طرح بازنگري 
اصلاح شده و در كمیس��یون ماده 5 نیز بررسي شده و 
اكنون منتظر ابلاغ دفترچه هس��تیم تا وحدت رويه در 

مناطق ايجاد شود.
وي تصريح كرد: وحدت رويه در صدور پروانه، پايان كار، 

آتش نشاني و ماده صد در دستور كار داده شده است.
ريیس كمیسیون عمران، شهرسازي و معماري شوراي 
اسلامي شهر اصفهان با اشاره به طرح مجريان ذي صلاح 
خاطرنشان كرد: در صورتي كه طرح مجريان ذي صلاح 
به درستي انجام شود در واقع سپردن كار به كاردان است.

  نصف جهان بودن كار ساده ای نیست
 س��ید مرتضی حس��ام نژاد، قائم مقام ش��هردار در امور 
سرمايه گذاری و مشاركت ها نیز در اين نشست گفت: 
شعار» اصفهان نصف جهان است« را بايد جدی بگیريم؛ 

زيرا نصف جهان بودن كار ساده ای نیست.
وی ادامه داد: در اصفهان بايد به مسائل مختلفی پرداخته 

شود و آيا ما به اين رسالت جامه تحقق پوشانده ايم؟!
قائم مقام شهردار در امور سرمايه گذاری و مشاركت ها با 
بیان اينکه ما میراث داران گوهرهای گرانبهای اصفهان 
هس��تیم، تصريح كرد: س��رمايه های گرانبهايی نظیر 
میراث تاريخی كه از دهه های 40 به ما رس��یده است، 

بايد حفظ شود.
حس��ام نژاد تاكید كرد: همدلی و همزبانی شهرداری، 
شورای شهر و انبوه سازان در راستای رسیدن به قله های 

رفیع شهری متعالی بسیار موثر است.
وی همنوايی و اطلاع انبوه سازان از فعالیت های مجموعه 
شهرداری را هدف اصلی تش��کیل اين نشست دانست 
و عنوان كرد: همدلی و همزبانی ش��ورا و شهردار و انبوه 
سازان برای سرمايه گذاری و هماهنگی در راستای توسعه 

شهری بسیار اثر بخش خواهد بود.
حس��ام نژاد افزود: در فضای همدلی و تعامل هیچ گونه 
اختلافی بین شهرداری و شورای شهر وجود ندارد و همه 

اعضا برای رسیدن به جامعه ای متعالی تلاش می كنند.
 قائم مقام شهردار در امور سرمايه گذاری و مشاركت ها

 خاطرنش��ان كرد: ش��هردار اصفهان از طل��وع آفتاب تا 
نیمه های شب به فعالیت های شهری می پردازند و در 

كنار اين هجمه سنگین كاری خستگی ناپذيرند.
وی ادامه داد: ش��هردار اصفهان با شواری شهر و فعالان 
حوزه شهرسازی در تعامل اس��ت و تیم قابلی را در كنار 

خود قرار داده است.
 حسام نژاد با  اش��اره به اينکه همکاری های حوزه های 
شهر سازی نسبت به گذشته در شهرداری دو برابر شده 
است، تصريح كرد: شهرداری، شورای شهر و شورای عالی 
انبوه س��ازان تركیبی  را به وجود آورده كه فعالیت ها را 

سرعت بخشیده و مفید واقع شده است.
قائم مقام شهردار در امور سرمايه گذاری و مشاركت ها 
اظهار داش��ت: موضوعی كه بايد بدون اغراق بیان كرد، 
پتانسیلی است كه در شهرسازی در بخش های مديريتی، 
فنی و اقتصادی وجود دارد. وی با بیان اينکه بسیاری از 
افراد با توانمندی و اعتقاد وارد حوزه شهرداری می شوند، 
اظهار داش��ت: با توجه به اين موضوع انتظارات چندين 

برابر می شود. 
حسام نژاد خطاب به انبوه سازان گفت: شما از مباحث 
ابتدايی شهرسازی عبور كرده ايد و اكنون می خواهید 
اثری مان��دگار و باقیات الصالحات بر ج��ا بگذاريد و اين 
موضوع برای ما وظیفه ای ايجاد می كند كه با تمام توان 

در اين فضا وارد شويم.
 گفتني است؛ در اين جلسه سرمايه گذاران و انبوه سازان 
مباحث و مشکلات خود را در رابطه با سرمايه گذاري در 

اصفهان مطرح كردند.

معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان:
فرهنگ شهروندي تنها با جلب 
مشاركت مردمي محقق مي شود

معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان اظهار داشت: در حوزه 
فرهنگي فرهنگ ش��هروندي مهم ترين ماموريت شهرداري است و 

فرهنگ شهروندي تنها با جلب مشاركت مردم محقق مي شود.
علي قاس��م زاده در نخس��تین كارگ��روه تخصصي آم��وزش هاي 
 شهروندي كلانشهرها و مراكز استان ها با بیان اين مطلب گفت: پس از 
شکل گیري شهرهاي ابتدايي وارد شهرهاي صنعتي شديم كه شاخص 

شهر در اين دوران تعداد دودكش و ايجاد صنعت و كارخانه بود.
وي با بیان اينکه در دوره شهرهاي صنعتي برنامه ريزي و ايده پردازي 
متولیان شهر از جنس مهندسي فني بود، افزود: در دوره سوم بعد از 
شهرهاي صنعتي به دوره شهرهاي پاك رسیديم آنقدر صنعت توسعه 
يافت كه احساس خطر شد كه دود ش��هرها را از بین مي برد و امکان 
زيست مشکل مي شود. معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان 
تصريح كرد: نهضتي براي پاك كردن شهرها از عوارض صنعت آغاز شد 

و تصمیم بر آن شد كه صنايع به بیرون از شهرها منتقل شود.
قاس��م زاده با اش��اره به اينکه اين دوران، دوره حاكمیت طرفداران 
 محیط زيست بود، خاطرنشان كرد: شاخصه موفقیت  دوره شهر پاك،

تعداد كارخانه و دودكش نبود بلکه میزان سرانه فضاي سبز  بیشتر و 
تفرجگاه ها ملاك موفقیت اين دوره بود.

وي با بیان اينکه امروز وارد دوره ش��هرهاي فرهنگي شده ايم، اظهار 
داشت: شهرهايي امروز در دنیا جذابیت دارد كه تعداد اماكن و رخداد 
فرهنگي بیشتري از جمله گالري، نمايشگاه، موزه، تولید فیلم در آن 
رقم بخورد. معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان با تاكید بر 
اينکه در دوره شهرهاي فرهنگي اهل فرهنگ بايد اداره كننده شهر 
 باشند، ادامه داد: در چرخه تحول شهرها به ناچار وارد دوره فرهنگ

 مي شويم، اما اگر هوش��مندانه عمل نکنیم قبل از اينکه مهندسي 
فرهنگ را بر عهده بگیريم عناصر وارداتي از غرب در فرهنگ ما چیره 
 مي شود. قاس��م زاده اضافه كرد: پنجره ورود به فرهنگ غرب كافي 
شاپ ها، گالري موزه هاي متناسب با فضاي غرب و سبك هاي هنري 
است و بعد از آن متوجه مي شويم وارد شهرهاي فرهنگي شده ايم، اما 

با فرهنگ كشور ما همخوان نیست.
  وي با اشاره به اينکه مسوولیت متصديان فرهنگي شهرداري بسیار 
بالاست و بايد هوشمندانه عمل كنیم، گفت: همراه كردن شهرداران 
به موضوع فرهنگ بسیار اهمیت دارد، شهرداري كه دغدغه صنعت 
داشته باشد از زمان عقب اس��ت؛ چرا كه امروز دوره خروج صنعت از 
شهرهاست. معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان با بیان اينکه 
شهرهايي موفق هستند كه نگاه آنها فرهنگي باشد، افزود: كشف تحول 
تاريخي شهرها مهم است؛ چرا كه اگر سوار موج تاريخي نشويم محکوم 
اين موج مي شويم، به طور مثال در تحول صنعتي محکوم شهرهاي 
صنعتي و در شهرهاي پاك محکوم تحول زيست محیطي غرب شديم 
به طور مثال باغ ه��اي ايراني به پارك هاي غربي تبديل ش��د، البته 
اين فضاي سبزها بد نیست، اما ما آنها را طراحي نکرديم. قاسم زاده 
تصريح كرد: اگر در شهرهاي فرهنگي ابتکار عمل را به دست نگیريم 
رخدادهاي فرهنگي غرب در جامعه فراگیر مي شود و با خود رفتارهاي 
غربي مي آورد. وي تاكید كرد: رخدادهاي فرهنگي امروز در مساجد 
و در مدرسه ايجاد نمي شود بلکه در كافي شاپ ها شکل مي گیرد كه 

ما آنها را طراحي نکرديم.
معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان اظهار داشت: در حوزه 
فرهنگي، فرهنگ شهروندي مهم ترين ماموريت شهرداري است و 

فرهنگ شهروندي تنها با جلب مشاركت مردم محقق مي شود.
قاسم زاده تاكید كرد: به طور مثال زماني خانواده ها مي توانند در تربیت 
كودك خود موفق شوند كه وارد دنیاي آنها شوند؛ بنابراين تا با جامعه و 

مردم هم صدا نشويم محال است تحول فرهنگي رخ دهد.

 خبر
شهردار اصفهان در جمع سرمايه گذاران:

جذب سرمایه گذاران در اصفهان شعار نیست
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خبر روز
گروه شهر

يکی از پروژه هايی كه در پارك طبیعی ناژوان )پشت 
 باغ پروانه ه��ا( در حال احداث اس��ت، ب��زرگ ترين 
آكواريوم كش��ور اس��ت كه به گفت��ه مدير طرح 
س��اماندهی مجموعه ن��اژوان قرار اس��ت در ايام 
 فرخن��ده ده��ه مب��ارك فج��ر امس��ال م��ورد

 بهره برداری قرار گیرد.
غلامرضا س��اكتی عنوان كرد: آكواريوم ناژوان در 
مساحتی بالغ بر3500 مترمربع در ارتفاع منهای 
6 متر زيرزمین خواهد بود كه س��ازه آن س��اخته 
 شده و لوله كشی و فیلتراسیون آن در حال تکمیل

 است.
وی گفت كه  اين مجموعه شامل 33 آكواريوم 5 تا 
10 متری است و به صورت يك دنیای 35 متری 
زيرآب، حجم 1080 مترمکعب آب را در خود جای 
می دهد و شهروندان می توانند در كنار و بالای سر 
خود زيباترين و كم ي��اب ترين گونه های دريايی 

را ببینندو بودن در فضای اقیانوس را تجربه كنند.
مدير طرح ساماندهی مجموعه ناژوان عنوان كرد: 
در اي��ن آكواريوم از پنج اقیان��وس دنیا گونه های 
 مختلف آبزيان، ماهیان آب های ش��ور و شیرين،

ستاره دريايی و... به نمايش گذاشته می شوند.
وی با اش��اره به اينکه هزينه راه اندازی آكواريوم 
ناژوان بالغ بر 25 میلیارد تومان می باش��د، گفت: 
اين پروژه ش��اخص به صورت مش��اركتی با يك 
ش��ركت تركیه ای كه جزو10 ش��ركت برتر دنیا 
 به ش��مار می رود، انجام و به بهره برداری خواهد 

رسید. 
ساكتی گفت كه  میزان خاكبرداری و پی كنی اين 

آكواريوم بالغ بر 35 هزار متر مکعب، بتن ريزی آن 
بیش از 7199 متر مکع��ب و میزان آرماتوربندی 

آن 635459 كیلوگرم بوده است.
وی آغاز روز ش��مار افتتاح پروژه را از هفته آينده 
اعلام كرد وگفت: بیش از10 اكیپ مختلف شامل 
گروه های تاسیس��ات، ابنیه، نصب دكورها، نصب 
سیس��ه ها، رنگ آمیزی و... در حال فعالیت برای 
اتمام آكواريوم ناژوان هستند و تمام آب مورد نیاز 
آن نیز در همین مکان فیلتر و مطابق با ويژگی های 

آب اقیانوس ها وارد آكواريوم می شود.
مدير طرح ساماندهی مجموعه ناژوان با اشاره به 
اينکه آكواري��وم ناژوان بزرگ تري��ن آكواريوم در 

خاورمیانه به شمار می رود، افزود: اين پروژه همسو 
با استانداردهای جهانی و در نوع خود منحصر به 
فرد است و گردشگران بسیاری را به سمت ناژوان 

هدايت خواهد كرد.
وی تاكید كرد: قطار توسعه و پیشرفت در ناژوان 
به سرعت در حال حركت است و طرح های بسیار 
جالب و كم نظیری ب��رای ن��اژوان در نظر گرفته 

شده است.
س��اكتی راه اندازی باغ خزندگان با دكوراس��یون 
بسیار زيبا را از ديگر طرح های در نظر گرفته شده 
برای پارك طبیعی و س��احلی ناژوان اعلام كرد و 
گفت: برای انجام اين طرح نیز بیش از پنج میلیارد 

تومان اعتبار در نظر گرفته شده است.
به گفته وی باغ خزندگان نیز با مشاركت سرمايه گذار 
خارجی و مطاب��ق با اس��تانداردهای بین المللی و 

متدهای روز دنیا ساخته می شود.
مدير ط��رح س��اماندهی مجموعه ن��اژوان اظهار 
امیدواری كردكه ب��اغ خزندگان نی��ز همزمان با 

آكواريوم ناژوان مورد بهره برداری قرار گیرد.

رودخانه زاينده رود بر اس��اس ش��رايط و میزان پس��ماند در فصول مختلف سال، 
لايروبی، نظافت و پاكس��ازی می ش��ود و برای انجام لايروبی و نظافت و پاكسازی 

زاينده رود بین 20 تا 200 نفر فعالیت می كنند.
مديرعامل سازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان گفت كه  اين سازمان با 
بهره گیري از امکانات و تجهیزات فني موجود و نیز س��امان بخشیدن به خدمات 
ماشیني در قالب و كیفیتي بهتر و مطلوب تر هر روز می كوشد تا بهترين خدمات رسانی 

به روز دنیا را داشته باشد.
به گفته حمیدرضا صبور سازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان در فرآيند 

شکل گیري و تکامل خود دستخوش تحولات بسیاري شده است.
 وی عنوان كرد: در ابتدای شروع فعالیت اين سازمان كل ماشین آلات سازمان 20 

دستگاه بود كه در حال حاضر تعداد كل ماشین آلات اين سازمان و بخش خصوصی 
بیش از 500 دستگاه خودرو سبك و سنگین است.

مديرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان گفت كه  در ابتدای شروع 
فعالیت اين سازمان كل ماشین آلات سازمان 20 دس��تگاه بود كه در حال حاضر 
تعداد كل ماشین آلات اين سازمان و بخش خصوصی بیش از 500 دستگاه خودرو 

سبك و سنگین است.

حمیدرضا صبور تصريح كرد: س��ازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان همه 
365 روز سال را به صورت 24 ساعته مشغول فعالیت است ضمن اينکه در مناسبت های 
 تعطیلی همچون نیمه ش��عبان، عید نوروز و تاسوعا و عاش��ورا فعالیت آن دو برابر 
می ش��ود. وی عمده ترين فعالیت اين سازمان را اعزام ماش��ین آلات عمرانی اعم 
از انواع كمپرس��ی ها، لودرها، بیل های مکانیکی، ماشین آلات حمل پسماند، جدول 
شوی ها، ماشین آلات مکانیزه جاروب در سايزهای مختلف برای معابر كم حجم تا 

بزرگراهی بیل های چرخ زنجیری، تانکرهای آب پاش و ديگر ماشین آلات عمرانی 
برای انجام فعالیت های موردنظر در مناطق 15 گانه شهرداری اصفهان خواند.

مديرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان ديگر فعالیت اين سازمان 
را تعمیرات و نگهداری همه ماشین آلات سبك و سنگین شهرداری های 15 گانه 
برش��مرد و خاطرنش��ان كرد: نظافت و لايروبی رودخانه زاين��ده رود چه در زمان 
خشکی و چه در زمان جاری بودن آب به عهده سازمان خدمات موتوری شهرداری 

اصفهان است.
وی يادآور شد: بر حسب ش��رايط و میزان پس��ماند رودخانه زاينده رود در فصول 
مختلف سال، برای انجام لايروبی و نظافت و پاكسازی زاينده رود بین 20 تا 200 

نفر فعالیت می كنند.

زاينده رود در فصول مختلف سال لايروبی و نظافت  می شود 
مديرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان:

ايده شهروندمداري در منطقه 15 
تحقق مي يابد

مدير منطقه 15 شهر اصفهان تاكید كرد: ايده شهر و شهروندمدار به 
معنای واقعی در منطقه 15 شهر اصفهان تحقق خواهد يافت.

مختاري گفت: در ايده شهروندي حق همه افراد براي برخورداري از 
حقوق قانونی به رسمیت شناخته شده و مسوولیت هايی كه آنها بايد 
آن را به جهت برخورداري از يك زندگی مناس��ب تر برعهده گیرند 
مشخص شده اس��ت.  وي ش��هروند مداري را به عنوان يك فرآيند 
مشاركتی براي بهبود امورشهري دانست و عنوان كرد: لازم است همه 
 بهره وران شامل دولت، مديريت ش��هري به خصوص شهرداري ها،

بخش خصوصی و نهادهاي غیردولتی، مردم و شهروندان به سهم خود 
براي بهبود ش��هرقدم هاي موثري بردارند. مدير منطقه 15 با تاكید 
بر اينکه تنها استقرار فیزيکی در ش��هر، معادل واژه شهروند نیست 
گفت كه  شهروند بايد در نقش هاي مشاركتی مديريت بهینه شهر 
مسوولیت داشته باشد؛ چرا كه شهروندي بستر اجتماعی مناسبی را 
براي فعالیت هاي فرد مهیا می كند تا او بتواند همه چیز را در خدمت 
پیشرفت خود به سوي تعالی به دس��ت گیرد. وي تاكید كرد: لازمه 
 رفع ناپايداري در ش��هرها، رفع ناپايداري از بدنه نهادهاي مديريتی و 
برنامه ريزي شهري و كارآمدسازي بیشتر در اداره امور شهر و تفويض 
وظايف و ق��درت به محلات و مردم اس��ت.  مختاري ب��ا بیان اينکه 
شهروندان می بايس��ت در اين ش��هر بر امور مديران شهري نظارت 
داشته باش��ند، ادامه داد: حُسن همکاري با ش��هرداري و مسوولان 
 شهري از شرايط لازم جهت تحقق آن است با اين اوصاف منظور از شهر 
شهروند مدار، شهري اس��ت كه توجه به خواست و نظر مردم يکی از 
اصلی ترين ويژگی هاي آن محسوب می شود. وي اظهارامیدواري كرد: 
با ياری خداوند متعال بتوانیم زمینه های تحقق شهر شهروند مدار را 
در منطقه 15 شهر اصفهان) خوراسگان( كه دارای ساختار محله ای و 

زيرساخت های مناسبی است در حد توان فراهم سازيم.

امسال  س��ه پروژه ش��اخص با محوريت حوزه 
خدمات شهری ش��هرداری در زمینه مديريت 
پس��ماند در اصفهان اجرا می شود.  مدير عامل 
سازمان مديريت پسماند ش��هرداری اصفهان 
گفت كه تا چه زمانی بودجه هايی كه  می تواند 
برای توسعه عمرانی شهر هزينه شود، صر ف ساماندهی 
پسماندهای شهر شود در حالی كه با تفکیك پسماند 
در مبدا و كاهش تو لید پسماند می توان در هزينه های 

شهر صر فه جويی كرد.  

  ايستگاه های  ثابت ساختمانی جمع آوری 
بازيافت در اصفهان افزايش می يابد 

 تیمور باجول با اش��اره به احداث ايس��تگاه های ثابت 
جمع آوری پسماند در مناطق 15 گانه شهر اصفهان 
 عنوان ك��رد: اكنون 30 ايس��تگاه ثابت س��اختمانی 
جمع آوری بازيافت در شهر اصفهان داريم و 50  ايستگاه 
كانکس نیز در سطح شهر بازيافت های شهروندان را 
جمع آوری می كنند.  مدير عامل س��ازمان مديريت 

پس��ماند ش��هرداری اصفهان با بیان اينکه اين تعداد 
ايستگاه ثابت در شهر كافی نیست، گفت: اعتقادی به 
ايس��تگاه های كانکس جمع آوری بازيافت در سطح 
شهر نداريم و بايد بر اساس جمعیت و میزان پسماند 
تو لیدی، ايس��تگاه های ثابت ساختمانی جمع آوری 
بازيافت در شهر اصفهان كه از نظر زيبا سازی مشکلی 
ندارند، افزايش يابد و كانکس ها حذف شود. باجول با 
بیان اينکه در سال 94 پروژه هايی در سازمان مديريت 
پسماند شهرداری اصفهان پیش بینی شده است،  عنوان 
كرد: سه پروژه بزرگ با محوريت حوزه خدمات شهری  

در زمینه مديريت پسماند اجرا می شود. 

    تجهیز آپارتمان ها، رستو ران ها و هتل ها به 

باكس های جمع آوری بازيافت
 وی از تجهیز آپارتمان ها، رس��توران ه��ا، هتل ها به 
 باكس ه��ای جم��ع آوری بازيافت خب��ر داد و افزود: 
مکان هايی كه پس��ماند بیش��تری تو لی��د می كنند 
شناس��ايی و كد بندی می ش��وند.  به گفته باجول در 
 فرآيند يکسان همه  مکان هايی كه پسماند بیشتری 
تولید می كنند شناسايی و كد بندی می شوند تا ماده 

16 قانون پسماند اعمال شود. 

  راه ان�دازی نیرو گاه زباله س�وز  برای تولید 
انرژی برق

مدير عامل سازما ن مديريت پسماند شهرداری اصفهان 
گفت كه اكنون250تن ريچکت برای ت��و لید انرژی 

 ذخیره می ش��ود و راه اندازی نیرو گاه زباله سوز برای 
تولید انرژی برق در دستور كار قرار دارد. 

   قرار داد مطالعات پروژه  هاضم منعقد شد
وی با اش��اره به اجرای پروژه  هاضم عنوان كرد: روش 
تولید، كمپوست هوازی است و در ا ين روش در حین فر 
آيند هوازی گاز متان و آمونیاك متصاعد می شود كه بر 
محیط زيست شهری اثری مخرب دارد و آلاينده است.  
باجول گفت ك��ه  در روش هاضم و بی ه��وازی تولید 
كمپوست در مخازن سر بسته انجام می شود و گاز متان 
تو لیدی از مخازن خارج نمی شود و به ژنراتورهای گاز 
سوز منتقل می شود و برق تولید می كند.  مدير عامل 
سازمان مديريت پسماند شهرداری اصفهان عنوان كرد: 

قرار داد مطالعات اين پروژه بزرگ با شركت دانماركی 
منعقد شده است. وی اظهار امیدواری كرد: اين پروژه تا 
دو سال آينده به بهره برداری می رسد تا علاوه بر استفاده 
مناسب از پسماندها، آلايندگی نیز كاهش يابد. باجول 
با اشاره به اينکه در دنیا پسماندهای ساختمانی رها نمی 
شوند، عنوان  كرد: از پسماندهای ساختمانی برای تو 
 لید آجر استفاده می شود  و بايد از دپوی پسماند های

ساختمانی در زير سازی خیابان ها و تو لید آجر استفاده 
كنیم . 

 
  امسال1500 تن  كود ورمی كمپوست تولید 

می شود 
با جول به تولید كود ورمی كمپوست در اصفهان  اشاره 
كرد و افزو د: با اجرای اين طرح در اصفهان، در س��ال 
گذش��ته  400تن كود ورمی كمپوس��ت تو لید شد و 
امسال  كود ورمی كمپوست تولیدی به1500 تن می 
رسد. وی گفت كه ارزش افزوده كود ورمی كمپوست 

10 برابر كود كمپوست است. 
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مدير عامل سازما ن مديريت پسماند شهرداری اصفهان خبر داد ؛لی�

 اجرای  3  پروژه شاخص در حوزه مديريت پسماند 

در دهه فجر؛

بزرگ ترين آكواريوم خاورمیانه در ناژوان افتتاح می شود

گروه شهر

مناطق
گروه شهر
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اصفهان – تهران با قوت درحال پيگيري اس��ت و 
وزارت راه و شهرسازي تلاش خود را به كار بسته تا 
اين قرارداد را از مبلغ غير واقعي ۷ ميليارد يورو در 
دولت قبل را به مبلغ واقعي آن در سقف ۴ ميليارد 
يورو كاهش دهد. به گزارش اصفهان زيبا به نقل از اداره كل 
روابط عمومي استانداري اصفهان، دكتر رسول زرگرپور با 
اش��اره به اينكه يكي از اصلي ترين مطالباتي كه مردم با 
فرهنگ اصفهان از دول��ت تدبير و امي��د و به خصوص 
استاندار اصفهان داشتند به نتيجه رساندن ابر پروژه هاي   
اين شهر بود كه هركدام از آنها بين ۱۵ تا ۲۰ سال قدمت 
داشتند، اظهار داشت: در پروژه هايي از قبيل مترو، مصلي، 
قطار سريع السير اصفهان- تهران و ورزشگاه نقش جهان 
 هن��وز اه��داف م��ورد نظ��ر محق��ق نش��ده ب��ود و 

سرمايه گذاري هاي صورت گرفته به انجام نرسيده بود و 
بنده نيز به عنوان يك مدير اجرايي علاقه مند بودم كه اين 

پروژه ها زودتر به نتيجه برسد. 

  مديريت استان قابليت اجرا و اتمام پروژه هاي 
بزرگ را دارد

وي به اقدامات دولت تدبيرو اميد اشاره كرد و افزود: در اين 
راستا ابتدا آسيب شناسي صورت مي گرفت كه علت اين 
ركود چيست و در ادامه براي تسريع در اتمام آنها مورد به 
مورد با نظر كارشناسان برنامه ريزي شد و در مرحله  سوم 
عمليات اجرايي آنها آغاز شد. استاندار اصفهان با اشاره 
به مصاحبه هاي اخير برخي از اف��راد درخصوص قطار 
سريع الس��ير اصفهان- تهران گفت: خوش بينانه ترين 
برداشتي كه از اين اظهارنظرها مي توان داشت اين است 

كه مديريت استان قابليت اجرا و اتمام پروژه هاي بزرگ 
را دارد و اين افراد به دنبال اين هستند كه ببينندچرا اين 
پروژه ها در ريل تكميل قرار نگرفته است و متاسفانه در 
رسانه هاي مختلف اطلاعاتي از سوي اين افراد داده شد 

كه قرين به واقعيت نيست.  

  صاحب�ان تريب�ون، اطلاعات غلط ب�ه مردم 
ندهند

زرگرپور با بيان اينكه در زمان ورود به اس��تان اصفهان 
از نماين��دگان محترم مجلس ش��وراي اس��لامي، ائمه 
محترم جمع��ه وصاحبان تريبون ها درخواس��ت كردم 
كه براي صحبت درخصوص پروژه هاي اس��تان در ابتدا 
اطلاعات خود را به هن��گام و به روز كنن��د و بعد اظهار 
 نظر نمايند، گف��ت: اطلاعات به روز ش��ده درخصوص 

پروژه ها باعث خواهد شد اطلاعاتي كه در اختيار مردم 
قرار مي گيرد، اطلاعات درست و قرين به واقعيت باشد 
واطلاعات غلط به م��ردم ندهند. اس��تاندار اصفهان در 
ادامه به ارائ��ه  اطلاعات در خصوص پرژه  قطار س��ريع 
السير اصفهان- تهران پرداخت و گفت: اين طرح سابقه  
۴۰ س��اله دارد و اولين بار در فاصله  س��ال ۵۴-۵۶ يك 
شركت مهندسي ژاپني مطالعات پروژه را بر عهده گرفت 
و سپس متوقف ش��د و در س��ال ۸۳-۸۵ يك مهندس 
مشاور فرانسوي مطالعات ۳۰ سال قبل را به هنگام سازي 
كرد و بعد كنسرسيوم ايراني فرانسوي در فاصله  ۸۸-۸۵ 

مطالعات را نهايي كرد.  

  قطار س�ريع الس�ير اصفه�ان- ق�م توجيه 
اقتصادي نداشت

رسول زرگرپور با بيان اينكه در اين سال شوراي اقتصاد 
مصوبه اجراي اين پروژه را توسط فاينانس چين به تصويب 
رساند، گفت: بر اساس اين طرح ابتدا قرار بود بين اصفهان 
تا قم در فاصله ۲۴۰ كيلومتر يك قطار س��ريع السير با 
سرعت ۳۰۰ كيلومتر در ساعت مسافران را منتقل كند 
كه هم از بعُد ايمني و هم از بعد صرف��ه جويي در وقت و 
 زمان مي توانست موثر باشد. وي افزود: قطار سريع السير 
اصفهان- قم توجيه اقتصادي نداشت و با توجه به اينكه 
مقصد اكثر مسافران تهران است، فاصله  قم- تهران نيز 
به پيش��نهاد اصفهان پروژه اضافه ش��د و درحال حاضر 
 مطالع��ات در اين قس��مت درح��ال انجام اس��ت و اين 

مهم ترين كاري بود كه بايد در اين راستا انجام مي شد. 

  کاهش 3 ميليارد يورويی هزينه های پروژه
استاندار اصفهان با اعلام اينكه عمليات زيرسازي فاصله  
اصفهان ت��ا قم به ميزان ۷۰ درصد انجام ش��ده اس��ت، 
افزود: قرارداد منعقد شده در دولت قبل براي اجراي اين 
 پروژه به ميزان ۷ ميليارد يورو پيش بيني شده بود كه با 

بررس��ي هاي انجام شده مشخص ش��د اين رقم واقعي 
نيس��ت. رس��ول زرگرپور افزود: وزارت راه و شهرسازي 
تمام تلاش خود را به كار بست كه اين قرارداد را به مبلغ 
واقعي خود برساند و اكنون بحث هاي نهايي اين قرارداد 
درحال انجام است و احتمالا در س��قف ۴ ميليارد يورو 
بسته خواهد شد. استاندار اصفهان اظهارداشت: در حال 
حاضر در مذاكرات صورت گرفته به اين نتيجه رسيده اند 
كه پيش بيني مي شود طي دوماه آينده قرارداد تجاري 
منعقد شود و قراردادي كه در دولت قبل بسته شده بود 
با همان مشخصات و چارچوب و با ۳ ميليارد يورو كمتر 
منعقد شود.  مدير ارشد استان اعلام كرد: هماهنگي هاي 
لازم با قرارگاه خاتم الانبيا به عن��وان پيمانكار داخلي و 
پيمانكار طرف فاينانس انجام شده كه عمليات اجرايي 

به سرعت پيش رود.  

  پيشرفت 70 درصدی پروژه در اصفهان
استاندار اصفهان ادامه داد: برخلاف برخي از اظهار نظر ها 
اين طرح تنها پروژه اي است كه منابع مالي آن در حد ۲/۲ 
ميليارد يورو گشايش اعتبار شده است و مشكلات بودجه 
و... را ندارد و اگر قرار داد تجاري آن در اس��رع وقت بسته 
شود جزو معدود پروژه هاي است كه فاينانس آن گشايش 
 يافته اس��ت.  رس��ول زرگرپور با بيان اينكه اتصال قطار 
سريع السير اصفهان – تهران به خط متروي اصفهان و 
احداث ايستگاهي در فرودگاه امام خميني تهران نيز به 
اين پروژه اضافه شده است، اظهارداشت: دو سوم پروژه  
قطار سريع السير اصفهان – تهران در استان اصفهان و 
يك سوم در استان هاي قم و تهران خواهد بود و در حال 
حاضر در اس��تان اصفهان ۷۰ درصد پيشرفت فيزيكي 
داشته است. استاندار اصفهان در پايان اظهار اميدواري 
 كرد ظرف چند ماه آين��ده اين پروژه ب��زرگ هم چون 
پروژه هاي مصلي بزرگ اصفهان و متروي اصفهان در ريل 

تكميل و بهره برداري قرار گيرد.

ستاد  استقبال از شهدای گمنام غواص 
شهرستان خبر داد:

شاهين شهرميزبان شهدای غواص 
دريا دل می شود

ستاد استقبال از ش��هدای گمنام غواص كه در محل فرمانداری با 
حضورمعاون سياسی اجتماعی فرماندار، كيانی، بخشدار مركزی 
سرگرد ابراهيمی، معاون فرمانده سپاه ناحيه  و تمام ادارات  مرتبط، 
شاهين شهر در محل فرماندارای برگزار شد برنامه هايی را در جهت 

هرچه با شكوه تر برگزار كردن اين ميزبانی ارائه داد. 
بر اين اساس مقرر شد اين مراسم از ساعت ۶ عصر روز يكشنبه از 
سه راه فردوسی شروع و به مكان تدفين ش��هدای گمنام واقع در 
پارک انقلاب با برگزاری نماز مغرب و عشاء و برنامه های متنوعی 
كه در خور ش��أن اين شهدا  باشد به اتمام برس��د ،در اين جلسه با 
تاكيد بر شأن و منزلت اين شهدای بالا مقام و مظلومت آنها از همه 
ادارات و دستگاه های مربوط  و مردم هميشه در صحنه شاهين شهر 
خواسته شد؛همكاری های لازم به عمل آيد و مراسمی راكه شايسته 

اين والامقامان باشد، اجرا كنند.

رييس سازمان قضايی نيروهای مسلح استان اصفهان:
قسط دوم ديه کشاورزان شرق اصفهان 

پرداخت شد
رييس س��ازمان قضايی نيروهای مس��لح اس��تان اصفهان گفت: 
فرمانده انتظامی كشور طی هفته جاری قسط دوم ديه كشاورزان 

شرق اصفهان را پرداخت كرد. 
ابراهيم مهرانف��ر در خصوص آخرين وضعيت پرونده كش��اورزان 
ش��رق اصفهان به طرفيت نيروی انتظامی اس��تان اصفهان اظهار 
داش��ت: بنابر اعلام رای دادگاه نظامی نيروی انتظامی جمهوری 
اس��لامی ايران در اين پرونده محكوم به پرداخت ديه ۶ ميليارد و 

۷۰۰ ميليون تومانی به كشاورزان شرق اصفهان شد. 
وی با اشاره به اينكه سردار اشتری، فرمانده انتظامی كشور نسبت 
به پرداخت ديه كشاورزان شرق اصفهان اهتمام ويژه ای دارند، ادامه 
داد: از اين رو تاكنون ۳ ميليارد تومان از اين ديه برای پرداخت به 
حساب كشاورزان واريز شده است. رييس سازمان قضايی نيروهای 
مسلح استان اصفهان اظهار داش��ت: ۱.۵ ميليارد تومان از اين ديه 
در سه ماه نخست سال جاری واريز شده است. مهرانفر خاطر نشان 
كرد: ۱.۵ ميليارد تومان ديگر نيز طی هفته جاری توسط فرمانده 

انتظامی كشور پرداخت شده است.

رييس پليس راهور استان اصفهان خبر داد؛
برخوردهاي سختگيرانه با رانندگان 

متخلف در حوزه راه و ترافيک
 رييس پليس راهور اس��تان اصفهان اعلام كرد: با تلاش ماموران 
پليس راه و راهور فرماندهي انتظامي اس��تان اصفهان در ۱۰ روز 
نخست مردادماه امسال، ۵۲ دستگاه خودروي پرتخلف شناسايي 
و توقيف شدند، سرهنگ حس��ين غلامي گفت: در راستاي اجراي 
بند ۸ قانون رسيدگي به تخلفات رانندگي، ماموران پليس راهور با 
تش��ديد اقدامات كنترلي خود در مدت ۱۰ روز ابتدايي مردادماه، 
۵۲ دستگاه خودروي سبك و سنگين  كه داراي خلافي بيش از يك 

ميليون تومان بودند، شناسايي و توقيف كردند. 
 وي افزود: طبق قان��ون درصورتي كه مبلغ جريم��ه خودرويي به 
۱۰ ميليون ريال برس��د،پليس راهنمايي و رانندگ��ي مراتب را به 
مالك خودرو اعلام و چنانچه ظرف مدت يك م��اه از تاريخ ابلاغ، 
مالك خودرو نسبت به پرداخت جريمه اقدام نكند خودرو توقيف 
و از ت��ردد آن جلوگيري خواهد ش��د. رييس پلي��س راهنمايي و 
رانندگي اس��تان اصفهان همچنين از ضب��ط گواهينامه ۸ راننده 
قانون گريز كه نمره منفي آنها به حد نصاب عدد ۳۰ رس��يده بود، 
خبر داد و گفت: در صورتي كه اين رانن��دگان براي دومين بار ۳۰ 
 نمره منفي درياف��ت كنن��د، گواهينامه آنها به ط��ور كامل باطل 
مي شود. س��رهنگ غلامي برخوردهاي س��ختگيرانه با رانندگان 
متخلف را به منظور ايجاد امنيت بيش��تر در حوزه راه و ترافيك و 
احترام بيشتر به حقوق ش��هروندان و رانندگان قانونمند دانست و 
تصريح كرد: پليس اجازه نخواهد داد ع��ده محدودي از رانندگان 
با تخلفات پي در پي خود، نظم و انضب��اط ترافيكي راه ها را به هم 

ريخته و به حقوق ديگران تجاوز كنند.

مديرکل محيط زيست استان اصفهان عنوان کرد؛
برخورد قانوني با گردانندگان 
سايت پرورش و تكثير روباه

مديركل محيط زيست استان اصفهان گفت: تاكنون هيچ مجوزي 
براي راه اندازي سايت تكثير و پرورش روباه صادر نشده و نخواهد 
شد. حميد ظهرابي با رد ش��ايعات مربوط به وجود سايت تكثير و 
پرورش روباه به منظور اس��تفاده از پوس��ت اين جانور اظهار كرد: 
چند سال پيش ش��خصي در خواس��تي براي ايجاد چنين سايتي 
در اصفهان مط��رح كرد كه ب��ا مخالفت اداره كل محيط زيس��ت 
روبرو ش��د. وي با بيان اينكه اين فرد اخيرا در فضاي مجازي اقدام 
به معرفي روش هاي پرورش روباه و مناطقي در دنيا كه اين كار را 
انجام مي دهند، كرده است كه بازتاب هاي اجتماعي زيادي داشته 
است، ادامه داد: با پيگيري اداره كل محيط زيست استان اين سايت 
اينترنتي بس��ته و با گردانندگان آن برخورد قانوني ش��د.مديركل 
محيط زيس��ت اس��تان اصفهان تصريح كرد: اطمينان مي دهم نه 
روباهي تكثير پيدا كرده و نه واحدي به عنوان پرورش و كشتار روباه 

در اصفهان وجود داشته است.

اخبار کوتاه
استاندار اصفهان با اشاره به پیشرفت 70 درصدی پروژه خبر داد؛

کاهش 3 میلیارد یورویی هزینه های پروژه قطار سریع السیر اصفهان- تهران
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عضو كميس��يون اقتص��ادی مجل��س گفت: پ��روژه عظيم 
اولين كش��تارگاه صنعتی دام اس��تان اصفهان در گلپايگان 
با اعتباری بالغ بر ۵۰ ميليارد ريال درحال س��اخت اس��ت. 
سيدمحمدحس��ين ميرمحمدی عصر سه ش��نبه در بازديد 
از اولين كشتارگاه صنعتی درحال س��اخت استان اصفهان 
در گلپايگان كه هم��راه امام جمعه و مدي��ران ادارات جهاد 
كشاورزی و دامپزشكی شهرس��تان صورت گرفت، در جمع 
خبرنگاران و اصحاب رسانه اظهار داش��ت: اولين كشتارگاه 
صنعتی در غرب استان اصفهان و در شهرستان گلپايگان قرار 
است با آخرين فناوری و علم روز تجهيز و ساخته شود، ضمن 
اينكه اين پروژه عظيم می تواند در راس��تای تامين گوشت 
مورد نياز دامی منطقه غرب اس��تان اصفهان با شيوه كاملا 
صنعتی و بهداشتی مورد اس��تفاده قرار گيرد. وی با تقدير از 
دست اندركاران و متوليان تجهيز و ساخت اين پروژه صنعتی 
كه می تواند نسبت به اشتغال مستقيم و غيرمستقيم كمك 
كند، افزود: اقدامات بس��يار زيادی در راس��تای تكميل اين 
پروژه مهم و اساس��ی تاكنون صورت گرفت��ه و اميدواريم با 
تامين اعتبار مالی مورد نياز نسبت به تكميل آن هرچه زودتر 
اقدامی عاجل صورت پذيرد تا از منافع آن دس��ت اندركاران 
و متوليان و مردم منطقه غرب اس��تان بهره مند شوند.عضو 
كميسيون اقتصادی مجلس با بيان اينكه تجهيزات و امكاناتی 
كه در ساخت اين پروژه صنعتی به كار گرفته شده می تواند 
در راستای تامين مايحتاج پروتئين موردنياز منطقه كمك 

شايان كند، ادامه داد: با فراوری ضايعات كشتارگاهی كه قبلا 
دور ريز می شد، نيز می توان نسبت به تامين مواد مورد نياز 
بخش های مهم توليدی و كشاورزی مورد استفاده قرار گيرد.

ميرمحمدی با اشاره به اينكه تكميل و آماده بهره برداری قرار 
گرفتن اين پروژه مستلزم همراهی و همگامی همه مسوولان 
است، تصريح كرد: مسوولان شهرستان در پيگيری مطالبات 
دس��ت اندركاران اين پروژه عظيم كه م��ی تواند در ظرفيت 
بخشی و كمك به بخش دامپروری و كشاورزی قدم اساسی 
بردارد، يكی از اقداماتی است كه در راستای اقتصاد مقاومتی 
و ظرفيت س��ازی ترويج و تش��ويق بخش های كشاورزی و 
دامپروری اثرگذار خواه��د بود. نماينده م��ردم گلپايگان و 
خوانس��ار در مجلس با اذعان به اينكه در اين پروژه تاكنون 
حدود ۳۰ ميليارد ريال س��رمايه گذاری انجام ش��ده است، 
افزود: بخش��ی از س��رمايه گذاری در اين پروژه از اعتبارات 
 بانكی و مابقی از سوی دس��ت اندركاران تامين شده است و 
هم اكنون نيز برای تكميل نيز نياز به حدود ۵ ميليارد ريال 
است كه انتظار می رود با پيگيری از سوی مراجع ذی ربط و 
بانك ها نسبت به تامين آن اقدام كنيم. وی در پايان يادآور 
شد: بهره برداری از اين پروژه در ابعاد مختلف چه نگهداری دام، 
كشتارگاه و فراوری ديگر مواد می تواند برای مصرف كننده و 
توليد كننده در منطقه و صادرات حرفی برای گفتن داش��ته 
باشد؛ زيرا چنين كشتارگاهی با اين امكانات و تجهيزات در 

سطح استان اصفهان وجود ندارد.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد ؛

ساخت اولين کشتارگاه صنعتی 
در غرب استان اصفهان 

امام جمعه اصفهان با اش��اره به اضافه برداش��ت های س��اير 
اس��تان ها از آبريز حوضه زاينده رود گفت: در مسائل مربوط 
به حوضه زاينده رود نبايد ساكت بود و نمايندگان به جديت 
با اين موضوع برخورد كنن��د و از حق م��ردم اصفهان دفاع 
كنند. به نقل از پايگاه اطلاع رس��انی آيت الله طباطبائی نژاد، 
وی در ديدار با جمعی از نمايندگان مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به اضافه برداشت های ساير استان ها از آبريز حوضه 
زاينده رود اظهار داشت: در مسائل مربوط به حوضه زاينده رود 
نبايد ساكت بود و نمايندگان به جديت با اين موضوع برخورد 
كنند و از حق مردم اصفهان دفاع كنند. وی با تاكيد بر اقدام 
هرچه سريع تر نس��بت به اين موضوع گفت: مديريت واحد 
آب زاينده رود نبايد اجازه اضافه برداشت بدهد و اين موضوع 
در شورای مربوط با حضور همه استان های ذی نفع تصويب 

شده است.
امام جمعه اصفهان به اهميت هماهنگی نمايندگان مجلس 
با دولت اشاره كرد و افزود: البته نبايد هماهنگی نمايندگان 
مجلس با دول��ت به تبعيت منجر ش��ود؛ چرا ك��ه تبعيت از 
دولت برای نمايندگان خوب نيس��ت. وی با تاكيد بر اطاعت 
از فرمايش های رهب��ری گفت: بايد كاری ك��ه به مصلحت 
نظام و مردم اس��ت انجام ش��ود، اما نبايد برای كس��ب رای 
فعاليت انج��ام داد. رييس مجمع نمايندگان اصفه��ان در ادامه 
اين ديدار با اش��اره به اقدامات صورت گرفته پيرامون مش��كلات 
آب اصفهان كه از خواس��ته های امام جمع��ه محترم و همچنين 

آيت الله مظاهری بوده اس��ت، گفت: نمايندگان در تلاشند تا با 
تصويب قانونی صنايع��ی را وادار كنند تا به جای آب از پس��اب 
استفاده كنند. حجت الاسلام ناصر موسوی لارگانی به حساسيت 
نمايندگان اصفهان پيرامون مسائل هس��ته ای اشاره كرد و 
گفت: نمايندگان اس��تان اصفهان در برنامه هسته ای بسيار 
پيگير و حس��اس بوده اند تا دغدغه های رهبری كه خطوط 
قرمز ماست رعايت شده باش��د. وی افزود: البته نمايندگان 
در مباحث جزيی نمی توانند دخالت كنند، اما به هرحال در 
كليات آن پيگير هستند و از چند تن از استادان دانشگاه كه 
در اين زمينه تحقيقاتی داش��ته اند در مجلس استفاده شد. 
نماينده مردم فلاورجان در مجلس شورای اسلامی به دغدغه 
امام جمعه اصفهان پيرامون بيمه های ساختمانی اشاره كرد 
و اظهار داش��ت: با پيگيری های نمايندگان اين بيمه درحال 
حاضر اجباری نيست، با بيمه ساختمانی هيچ گونه خدمتی 
هم ارائه نمی شد و فقط ۲ برابر ش��هرداری بايد به بيمه پول 
پرداخت می شد. رييس كميسيون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی نيز در اين ديدار گفت: سرانجام  قانون امر به معروف 
و نهی از منكر را پس از ۳۵ سال در ۲۸ ماده در مجلس شورای 
اسلامی تصويب كرديم. حجت الاسلام احمد سالك به طرح 
حمايت از مديريت مس��اجد و تجهيز مس��اجد كل كش��ور 
و تاييد آن اش��اره كرد و افزود: اش��كالاتی از جانب ش��ورای 
 نگهبان به طرح گرفته شد كه آنها نيز رفع شد و منتظر ابلاغ 

طرح هستيم.

امام جمعه اصفهان خواستار شد؛

نمايندگان مجلس با اضافه برداشت ها 
از حوضه آبريز زاينده رود برخورد کنند

مديرعامل شركت گازاس��تان اصفهان گفت: اصفهان پس از 
تهران در رتبه دوم مصرف گاز كشور قرار دارد. سعيد مومنی 
در حاشيه بازديد از طرح گازرس��انی به روستاهای اردستان 
در گفت و گ��و با خبرنگاران اف��زود: مي��زان گاز مصرفی در 
 اين اس��تان س��اليانه افزون بر ۱۸ميلي��ارد و ۸۰۰ ميليون 

مترمكعب است. 
وی همچني��ن از تخصيص ۴۲۰ ميليارد ري��ال برای اجرای 
طرح های گازرسانی به روستاهای اين استان در سال جاری 
خبر داد. مومنی گفت: هم اكنون عمليات گازرسانی به ۲۰۰ 
روستای استان اصفهان با پيشرفت فيزيكی ۴۲ درصدی در 

دست اجراست.
 وی اف��زود: 9۵ درص��د روس��تاهای مش��مول گازرس��انی 
در اين اس��تان زيرپوش��ش ط��رح گازرس��انی هس��تند و 

بقيه روس��تاها نيز با در نظ��ر گرفتن اعتباراتی ك��ه در بند 
 ق تبص��ره ۲ قان��ون بودج��ه پيش بينی ش��ده گازرس��انی 

خواهند شد. 
وی با بيان اينكه در سطح اس��تان اصفهان تا كنون يك هزار 
و ۲۶۵ روس��تا گازرسانی شده اس��ت، ابراز اميدواری كرد تا 
پايان سال 9۵ تمامی روستاهای استان اصفهان از نعمت گاز 

طبيعی بهره مند شوند. 
 مديرعام��ل ش��ركت گازاس��تان اصفه��ان  همچني��ن از 
بهره برداری هفت طرح گازرسانی روس��تاهای اردستان در 
هفته دولت خبر داد و گفت: تاكنون در اين شهرستان ۱۴۷ 
روستا از نعمت گاز برخوردار ش��ده اند. مومنی خاطرنشان 
 كرد: اصفهان پ��س از تهران در رتبه دوم مصرف گاز كش��ور

 قرار دارد.

مدیرعامل شرکت گازاستان اصفهان :

اصفهانی ها در رتبه دوم مصرف گاز  کشور 
مديرعامل شركت نمايشگاه های بين المللی استان اصفهان 
با اشاره به راه اندازی پروژه نمايشگاه بزرگ اصفهان به عنوان 
بزرگ ترين شهرک نمايش��گاهی ايران و يكی از مراكز مهم 
نمايش��گاهی خاورميانه گفت: با بهره ب��رداری از اين پروژه 
يكی از مدرن ترين مراكز نمايشگاهی منطقه، در قلب ايران، 
احداث و بس��تری بی نظير برای حضور مشاركت كنندگان 
و هيات ه��ای خارجی مهيا خواهد ش��د. رس��ول محققيان 
در نشس��ت بررس��ی فرصت های همكاری اصفهان و عمان 
اظهار ك��رد: عمان نزديك ترين همس��ايه جنوب��ی ايران در 
آب های خليج فارس و دارای اش��تراک فرهنگی، تاريخی و 
مذهبی بسياری با ايران است.وی افزود: در سال های گذشته 
شركت نمايشگاه های بين المللی اس��تان اصفهان به عنوان 
نماينده انحصاری شركت عمان اكسپو، در زمينه ارتباطات 

نمايشگاهی دو كشور، فعال عمل كرده و در سال جاری نيز 
در پنجمين نمايش��گاه و كنفرانس بي��ن المللی تجهيزات و 
خدمات پزشكی عمان و نيز دهمين نمايش��گاه بين المللی 
موادغذايی و هتل داری عمان كه از تاريخ ۱۶ تا ۱۸ شهريور 
ماه در مسقط برگزار خواهد شد، ميزبان مشاركت كنندگان 
ايرانی و بازديدكنندگان كش��ورهای مختل��ف خواهد بود.

مديرعامل شركت نمايشگاه های بين المللی استان اصفهان 
با اشاره به راه اندازی پروژه نمايشگاه بزرگ اصفهان به عنوان 
بزرگ ترين شهرک نمايش��گاهی ايران و يكی از مراكز مهم 
نمايش��گاهی خاورميانه گفت: با بهره ب��رداری از اين پروژه 
يكی از مدرن ترين مراكز نمايشگاهی منطقه، در قلب ايران، 
احداث و بستری بی نظير برای حضور مشاركت كنندگان و 

هيات های خارجی مهيا خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان :

احداث مدرن ترين مرکز نمايشگاهی منطقه در اصفهان

رييس جهاد دانش��گاهی واحد صنعتی اصفهان گفت: چهار نوع از تجهيزات صنايع 
دفاعی كشور توسط جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان توليد شد. مرتضی تيموری 
در نشست خبری با خبرنگاران با اشاره به دستاوردهای جهاد دانشگاهی واحد صنعتی 
 اصفهان در يك س��ال گذشته اظهار داش��ت: اگرچه ما در گذش��ته به فرمولاسيون 
مواد اوليه توليد كيسه های پليمری بسته بندی قير دست يافته بوديم، اما خط توليد 
اين مواد را در كشور نداشتيم و بر اين اساس همكاران ما توانستند با تغيير فرمولاسيون 

اين مواد اوليه با خط توليد كيسه های پليمری معمولی به اين چشم انداز نزديك شوند 
 كه در آينده نزديك كش��ور از واردات اين محصول بی نياز می شود.وی با بيان اينكه

 ۴ نوع از تجهيزات صنايع دفاعی كشور در جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان توليد 
می شود، بيان داشت: اين صنايع شامل سرعت سنج گلوله، دستگاه اندازه گيری نواخت 
تير، دستگاه كاليبرسنج برای سنجش كاليبر داخلی سلاح های جنگی و ويدئوبروسكوپ 
است. رييس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان با اشاره به كاربرد ويدئوبروسكوپ 

ابراز داشت: نرم افزارهايی بر روی ويدئو بروس��كوپ وجود دارد كه ضايعات، خوردگی، 
ترک خوردگی و موارد مشابه در داخل لوله های جنگی را فيلمبرداری می كند و سپس با 
اندازه گيری ابعاد دقيق اين ضايعات، در ارتباط با اسقاط، تعمير و يا اصلاح سلاح موردنظر 
تصميم گيری می شود كه اين امر در جلوگيری از انفجار سلاح های جنگی بسيار موثر 
است. وی تاكيد كرد: با توجه به رويكرد جديد جهاد دانش��گاهی در حوزه اشتغال نام 
س��ازمان همياری اش��تغال فارغ التحصيلان به نام سازمان تجاری س��ازی فناوری و 

 اش��تغال فارغ التحصيلان تغيير كرده است. تيموری خاطرنش��ان كرد: به اين نتيجه 
رسيده ايم كه وظيفه جديد ما در عرصه اشتغال فارغ التحصيلان اين است كه فناوری های 
به دست آمده تجاری سازی شود و در اين راستا با كمك فناوری های موسسات پژوهشی، 
دانشگاه ها و شركت های خصوصی اشتغال جديد ايجاد شود.  وی اضافه كرد: در واقع 
هدف ما تشويق سرمايه گذاران در عرصه های جديد اقتصادی نوآورانه بر پايه علم به جای 

سرمايه گذاری در توليدات تكراری مانند كارخانه های مواد غذايی است.

جهاد دانشگاهی اصفهان توليدکننده 4 نوع از تجهيزات صنايع دفاعی کشور است 
رییس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان:
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»وودی آلن« جدیدترین س��اخته خود را با مجموعه 
ای از بازیگران سرش��ناس و ج��وان از ای��ن ماه در 
نیویورک و لس آنجلس مقابل دوربین می برد. فیلم 
جدید »آلن« که هنوز عنوانی برای آن انتخاب نشده 
است، بازیگرانی چون کریس��تین استوارت، بوریس 
ویلس،ج��س آیزنبرگ و بلیک لایول��ی ایفای نقش 
خواهند کرد. تهیه کنندگی ای��ن فیلم جدید را لتی 
اندرسون، اس��تیو تننباوم و ادوارد والسون همراهان 

قدیمی»وودی آلن« برعهده خواهند داشت.
این فیلم بازگش��ت دوباره »آلن« به نیویورک است، 
گرچه پیش از اعلام کرده بود با توجه به هزینه بالای 
س��اخت فیلم در این ش��هر دیگر در نیویورک فیلم 
نخواهد ساخت و فیلم های اخیر خود را در انگلستان، 
پاریس و س��ایر نقاط آمریکا مقابل دوربین برده بود. 
آخرین ب��اری که »آل��ن« فیلمی در ل��س آنجلس 
ساخت به سال 1977 و فیلم »آنی هال«باز می گردد 
که یکی از موفق ترین آثار در کارنامه سینمایی وی 

محسوب می شود.
جدیدترین س��اخته س��ینمایی »آلن« فیلم »مورد 
غیرمنطقی« اس��ت که برای اولین بار در جشنواره 
کن به روی پرده رفت و قرار اس��ت در جشنواره ونیز 
نیز در بخش غیررقابتی به نمایش گذاشته شود، اما 
تاکنون با بازخوردهای خوبی از سوی منتقدان روبه رو 

نشده است. 
وودی آلن طی بیش از س��ه دهه فیلم س��ازی، بالغ 
بر 45 فیلم س��اخته که ب��ا آنها افتخ��ارات و جوایز 
سینمایی متعددی کسب کرده است که از مهم ترین 
 آنها می ت��وان به چه��ار جای��زه اس��کار و دو جایزه 

گلدن گلوب می توان اشاره کرد.

مهدی بهادران، تهیه کننده »جیوگی« گفت: این مستند 
ترکیبی در هفته جاری با رویک��رد تازه ای به تفاوت های 
فرهنگ عامه با فرهنگ روشنفکران می پردازد. این برنامه 
با نمایش بخشی از یک کتاب،  سکانسی از یک فیلم و دیگر 
محصولات فرهنگی و حضور میهمانانی که در استودیو 
هستند،  ابعاد مختلف این مساله مهم اجتماعی را بررسی 
می کند. به گفته وی، »جیوگی« که طبق روال تعیین شده 
 پنجشنبه ها با حضور یک میهمان ویژه روی آنتن می رود،  
این هفته میزبان مسعود فراستی، منتقد سینما خواهد بود.

بهادران افزود: فراستی که دانش آموخته فلسفه و نمایش از 
دانشگاه بولونیا و جامعه شناسی اقتصاد سیاسی از دانشگاه 
پاریس فرانسه است،  در این برنامه به تبیین تفاوت های 
فرهنگ عامه و روش��نفکران در ای��ران پرداخته و درباره 

این پدیده اجتماعی نکات قابل توجهی ارائه خواهد کرد.
وی ادامه داد: این برنامه که جمعه ه��ا با عنوان »رادیکال 
جیوگی« پخش می ش��ود، 16 مرداد بازتاب قسمت های 
پخش شده اش در شبکه های اجتماعی را رصد می کند و 
علاوه بر این، به موضوعات مهم ح��وزه فرهنگ در هفته 
جاری می پردازد. »جیوگی« که در گروه خانواده و فرهنگ 
تولید می شود چهارشنبه تا جمعه هر هفته از ساعت ۲1 
روی آنتن می رود و با حضور مخاطبان به تحلیل تولیدات 
فرهنگی و دس��تاوردهای این حوزه از منظر خانواده های 
ایرانی می پردازد. این مستندِ ترکیبی رویکردی متفاوت 
به موضوع فرهن��گ دارد و می کوش��د در قالبی متفاوت 
موضوع��ات مبتلابه این ح��وزه را به چالش بکش��د. این 
»Reality show« یا نمای��ش واقعیت در قالبی جدید 
با افراد ویژه و متفاوتی درباره سینما،  کتاب،  تئاتر و ... گفت وگو 
خواهد کرد. این برنامه در راستای فضا دادن به حرکت های 

اجتماعی و فرهنگی تولید می شود.

بازگشت 
»وودی آلن« 
به نیویورک 

 »جیوگی« آخر 
 این هفته با 

مسعود فراستی

 »بادیگارد«  حاتمی کیا
در جاده دماوند

ابراهیم حاتمی کیا که این روزها مش��غول ضبط و ساخت 
فیلم سینمایی »بادیگارد« است، پس از پایان تصویربرداری 
بخش های ف��رودگاه و قس��متی از بیمارس��تان و منزل 
شخصیت اصلی داستان در حال حاضر از تهران خارج شده 

و در اطراف تهران کار تصویربرداری خود را ادامه می دهد.
عوامل تولید ای��ن فیلم درحال حاض��ر در محدوده جاده 
دماوند هستند و قرار اس��ت که تصویربرداری ادامه فیلم 

را انجام دهند.
عوامل تولید نیز در حال برنامه ریزی برای لوکیش��ن های 
اصلی دیگر فیلم »بادیگارد« در شهرهای اصفهان و یا شرق 
کشور هس��تند که گویا تغییراتی نیز در این زمینه اتفاق 

افتاده و کار در بیابان های حوالی تهران ادامه پیدا می کند.
پیش از این خبری از س��فر عوامل این فیل��م به نطنز هم 

منتشر شده بود که تایید نشد. 
پرویز پرس��تویی، مریلا زارعی، بابک حمیدیان، محمود 
عزیزی، فرهاد قائمی��ان، امیر آقایی، دیب��ا زاهدی، پدرام 
شریفی، کامران نجف زاده، افس��انه ناصری، سیداحسان 
امانی، امیر محم��دی، علی گلبهاران و حامد ش��یخی از 

بازیگران اصلی این فیلم هستند .
در خلاصه داس��تان فیلم هم آمده است: »چرا اینقدر دیر 
اومدی؟ ماموریت بودم. شغلت چیه؟ تو حفاظتم. نگهبانی؟ 

محافظم. آهان پس بادیگاردی«

»شهرزاد« در خیابان 
پیروزی 

»شهرزاد« به کارگردانی حسن فتحی که مراحل پایانی 
س��اخت را طی می کند، به لوکیش��نی واق��ع در خیابان 

پیروزی رسید.
تاکنون 85 درصد از این سریال مقابل دوربین فتحی رفته 
است، این در حالی است که پیش تر قرار بود تا این سریال 
اواخر مرداد ماه در ش��بکه نمایش خانگی توزیع شود، اما 
بنا به خواس��ت تهیه کننده این زمان ب��ه تعویق افتاده و 
طبق شنیده ها این احتمال می رود تا اواسط مهرماه اولین 
قسمت این سریال توزیع ش��ود. این سریال که از آذرماه 
سال گذشته کلید خورد،  اولین ساخته حسن فتحی در 

شبکه نمایش خانگی به شمار می رود. 
محمد امامی به همراه هادی رض��وی از تهیه کنندگان 
و سرمایه گذاران این پروژه هس��تند. ترانه علیدوستی، 
ش��هاب حس��ینی، عل��ی نصیری��ان، مصطف��ی زمانی، 
مهدی س��لطانی، پریناز ایزدی��ار، ابوالفض��ل پورعرب، 
 محم��ود پ��اک نی��ت،گلاره  عباس��ی،  غ��زل ش��اکری 

و ... از جمله بازیگران این مجموعه هستند.
در خلاصه داس��تان این س��ریال آمده اس��ت: در تندباد 

حادثه، عشق اولین قربانی است.

 »پایتخت«  برایم مهم تر
از»صدام« بود

سیروس مقدم، کارگردان سریال »پایتخت« گفت: چند 
سال پیش سفارش ساخت س��ریال »صدام« را داشتم که 
بنا به شرایطی این اتفاق نیفتاد. آنقدر این پیشنهاد برایم 
جدی بود که حدود دوسال حتی مرحله بازدید لوکیشن را 

نیز در کشور عراق گذراندیم.
کارگردان سریال »مدینه«با اشاره به دلیل اصلی نساختن 
سریال »صدام« توسط خود گفت:  موسسه سفارش دهنده 
برای ساخت این سریال عجله داشت و ما در آن زمان درگیر 

ساخت سریال »پایتخت« شده بودیم.
این کارگ��ردان افزود:  در چنین ش��رایطی بهت��ر بود که 
انصرافم��ان را اعلام کنیم که دوس��تان بتوانن��د با زمان 
برنامه ریزی شده خود س��ریال صدام را بسازنند. از طرفی 
هم سازمان صدا و سیما سفارش ساخت سریال »پایتخت« 
را به م��ا داده بود و نمی توانس��تیم این اولوی��ت را نادیده 

بگیریم.
مقدم در پای��ان گفت: تا جای��ی که مطلع��م، محمدرضا 
هنرمن��د و منوچهر محم��دی کارگ��ردان و تهیه کننده 
س��ریال »صدام« هس��تند که نمی دانم در حال حاضر تا 

کجای سریال پیش رفته اند.

داستان زندگی شهید بابایی روی موج رادیو نمایش
15 مرداد ماه ، یک نمایش جدید رادیویی به مناسبت سالروز شهادت امیرسرلشکر خلبان بابایی از رادیو 
نمایش پخش می شوند. نمایش »یکی از هزاران« نوشته علی خاکبازان به گوشه ای از زندگی سرلشکر 
شهید عباس بابایی می پردازد.  این نمایش پنجشنبه، ساعت 8:۳۰ روی آنتن رادیو نمایش نمایش می رود.

 در خلاصه داستان این اثر آمده است: سروان عباس بابایی داوطلبانه عملیات سوختگیری شکاری های 
اف 14 از تانکر حین پرواز را بر عهده می گیرد و در این بین اتفاقاتی می افتد. در »یکی از هزاران« هنرمندانی 
چون بیوک میرزایی، سینا نیکوکار، ایوب آقاخانی، مهدی نمینی مقدم، فریدون محرابی، محمد یگانه، احمد 
گنجی و محسن بهرامی به ایفای نقش پرداخته اند. این نمایش رادیویی به کارگردانی حمید منوچهری و 

تهیه کنندگی اشرف السادات اشرف نژاد در اداره کل هنرهای نمایشی رادیو تولید شده است.

»بزرگراه همت« روی آنتن شبکه افق
مسافران »بزرگراه همت« در 1۳ قسمت به شهرهای مختلف کش��ور سفر و مخاطب را با فعالیت های 
فرهنگی خود و همچنین ظرفیت های شهرشان آشنا می کنند. دو قسمت از مجموعه مستند »بزرگراه 
همت« روی آنتن شبکه افق رفته است. این مجموعه مستند به نویسندگی و کارگردانی سیدامیر جاوید و 

تهیه کنندگی اباذر صالحیان یکشنبه ها ساعت ۲۲ از شبکه افق پخش می شود.
مجموعه مستند »بزرگراه همت« در قالب 1۳ قسمت پخش می شود و عنوان مجموعه است که سوژه های 
آن تمام ایران را شامل می شود و مخاطب در یک سفر دور و دراز، در هر قسمت از این مجموعه با فعالیت های 
فرهنگی، هنری و دینی مسافران »بزرگ راه همت« آشنا می شود. خصوصیت مشترک این فعالیت ها، 

اتکای آنها به نیرو و منابع مردمی و خودجوش و پرهیز از استفاده از منابع و امکانات دولتی است.

7 و 6 

نگاهی به چگونگی بازنمایی پلیس ایران در رسانه ملی

اینپلیسراشـمامیشـناسید؟!
نگاهی به سریال

 »تعبیر وارونه یک رویا«
سریالی رویایی و آسمانی 

 برای اتفاقاتی حقیقی 
و زمینی 

نگاهی به سریال
»رهایی«

هیجان پلیسی با چاشنی غلو!

جعفری
  امیر

این سریال سیاسی نیست!

گارعابدي
  ن

از طنز تا جاسوسی با 

نقش آفرینی های متفاوت

 داریوشارجمند

تصویر ذهنی مردم از مامور 

امنیتي مربوط به زمان پیش از 
انقلاب است
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نگاهی به چگونگی بازنمایی پلیس ایران در رسانه ملی

ایـن پـلیس را شـما 
می شناسیـد؟!

شبکه های سیما همیشه برنامه های خاصی برای فصل تابستان درنظر می گیرند. سریال های 90شبی در یکی از همین تابستان ها 
مرسوم ش��د و بعدها ادامه پیدا کرد. اما گویا امسال، رسانه ملی با مدیریت جدیدش، پیش��نهاد ویژه ای برای تابستان94 ندارد، 
درست مثل عید نوروز! یک ماه اول که ماه رمضان بود و گذشت، در دومین ماه از فصل تابستان هم یک سریال عاشقانه کلاسیک با 
فضایی غم ناک )تنهایی لیلا از شبکه3( و یک سریال پلیسی-امنیتی از شبکه یک، تنها برنامه های خاص اند. بازپخش »دودکش« 
از شبکه تهران و سریال پلیسی »رهایی« از شبکه آی فیلم، دیگر س��ریال های تابستانی تلویزیون را تشکیل می دهند و به سبب 
همزمانی پخش دو سریال امنیتی-پلیسی، پرونده این هفته ویژه نامه رسانه اصفهان زیبا را به این دو سریال و مساله مهم تر، یعنی 

چگونی بازنمایی پلیس ایرانی در سریال ها، اختصاص داده ایم.
از این رو ابتدا به مرور چند نمونه فیلم ها و سریال های پلیسی می پردازیم و به دو نمونه اخیر، یعنی سریال »تعبیر وارونه یک رویا« 

و سریال »رهایی« بیشتر توجه خواهیم کرد.
***

آینه هاي نشكن / جواد اردکانی / 1387
آینه هاي نشکن را مي توان یکي از اولین سریال هایي دانست که به فعالیت س��ازمان جاسوسي سیا و موساد براي ایجاد اختلال 
در فعالیت سازمان انرژي اتمي پرداخت. این س��ریال در س��ال 1387 به کارگرداني جواد اردکاني از شبکه دوم و با بازي سعید 

نیکپور، آزیتا حاجیان، صبا کمالي، قاسم زارع و ... پخش شد. این سریال، همین چند وقت پیش از شبکه آی فیلم بازپخش شد.

ساعت به وقت صفر / احمد معظمي / 1388
این تله فیلمي روایتي است پلیس��ي از تلاش مامورین امنیت ملي براي حفظ ثبات ، امنیت و آرامش کشور به کارگرداني احمد 
معظمي و با بازي سعید راد، علیرام نورایي و کوروش سلیماني. قصه مربوط به فعالیت گروهک تروریستي کسري براي تخریب 

پالایشگاه تهران و ضربه به صنعت نفت ایران است که در این قصه هم نهایتا این اقلام کشف و خنثي سازي مي شود.

قلاده هاي طلا / ابوالقاسم طالبی / 1390
»قلاده هاي طلا« گرچه فیلم سینمایی بود، اما به س��بب آنکه چندین بار از تلویزیون پخش شد در این دسته بندی قرار گرفته 
اس��ت. در تبلیغات و آنونس فیلم به عنوان »سیاس��ي ترین فیلم تاریخ سینمایي ایران« لقب داده می ش��ود. در حالي که به نظر 
مي رسد مضمون این فیلم نه ماجرایي سیاسي که بیشتر پلیسي – امنیتي است. فیلم بیش��تر به حوادث ایران پس از انتخابات 
سال 88 مرتبط است و نمایشي از برنامه ریزي هاي دستگاه هاي اطلاعاتي بیگانه براي شلوغي ایران در انتخابات را نشان می دهد. 
ماجرایي که با قصد تروریست ها براي ترور شخصیتي سیاسي آغاز مي ش��ود و نهایتا با خاتمه آن از سوي وزارت اطلاعات ایران، 

ورود جاسوسي به نام مازیار فنایي زاده )با بازي علیرام نورایي( جریان ساز حوادث پس از انتخابات مي شود.

ماتادور/ فرهاد نجفی / 1391
»ماتادور« عنواني سریالي به کارگرداني فرهاد نجفي، تهیه کنندگي جواد نوروز بیگي است که موضوع آن همچون سایر فیلم هایي با 
این مضمون داستان تلاش گروه هاي تروریستي براي ترور مقام اروپایي حاضر در کنفرانس انرژي اتمي در ایران است. گروهکي 

تروریستي که زمینه نا آرامي، ناامني و فضاي رعب و وحشت را در کشورهاي در حال توسعه فراهم مي آورند.
در این سریال پولاد کیمیایي )پلیس سایبري(، علیرام نورایي )ماتادور(، شقایق فراهاني )طرح ریز ترور(، سام 

درخشاني )از مامورین خنثي سازي بمب( و ... بازي مي کردند.

پازل / ابراهیم شیبانی / 1393
»پازل« عنوان سریالي به کارگرداني ابراهیم شیباني است که در سال 1393 از شبکه اول پخش 
شد چندي پیش این س��ریال از شبکه آي فیلم هم بازپخش شد. این س��ریال داستان خرابکاري 
صنعتي در تاسیس��ات هسته اي کش��ور را روایت مي کند. فعالیت جاسوس��ان تلاش براي ایجاد 

اختلال در برنامه هاي سازمان انرژي هسته اي ایران است. نهایتا این توطئه از سوي نیروهاي امنیتي 
اطلاعاتي ایران خنثي مي ش��ود. رضا کیانیان ، آرش مجیدي، حسین بهرامي، ش��قایق فراهاني، ماه چهره 

خلیلي بازیگران آن هستند.

مهرداد دانایی

نگاهی به سریال »تعبیر وارونه یک رویا«

سریالی رویایی و آسمانی برای اتفاقاتی حقیقی و زمینی 

امیر جعفری / بازیگر نقش ناصر

این سریال سیاسی نیست!
امیر جعفري پس از چهار سال دوري از تلویزیون با مجموعه تلویزیوني »تعبیر وارونه یک رویا« به تلویزیون 

بازگشته است.
وي درباره حضور در سریال فریدون جیراني می گوید: این سریال کاري جاسوسي است که در بستر ملودرام 
انجام مي شود و باید بگویم من کارهاي جاسوسي را دوس��ت دارم، ولي تا به  حال در چنین سریال هایي بازي 
نکرده بودم. در فیلم »نفوذي« هم در نقش یک جاسوس ظاهر شدم که آن کار در ژانر دفاع مقدس بود، اما به 
هر حال سریال هاي جاسوسي را بیشتر دوست دارم. بازیگر سریال »میوه ممنوعه« با اشاره به اینکه این سریال 
مسائل روز هسته اي را به تصویر مي کشد، گفت: این کار به هیچ وجه سیاسي نیست، بلکه تم جاسوسي دارد 

و به هیچ وجه ربطي به سیاسي کاري ندارد.
این بازیگر سینما و تلویزیون یادآور شد: در تمام دنیا آثاري مشابه »تعبیر وارونه یک رویا« ساخته مي شود و 
همه هم از این آثار تعریف مي  کنند، اما انگار ما خودمان، خودمان را قبول نداریم. به نظر من »تعبیر وارونه یک 

رویا« جزء سریال هاي خوب جاسوسي محسوب مي شود.
جعفري درباره کاراکترش در س��ریال »تعبیر وارونه یک رویا« گفت: این شخصیت از طرفي همسر خود را از 

دست داده و از طرف دیگر دخترش عاشق مي شود، ولي اگر بخواهم بیشتر بگوییم، قصه لو مي رود.
وي درخصوص تجربه هم بازي شدن با بازیگران ارمنس��تاني در این پروژه هم اظهار داشت: بازیگران ایراني 
به لحاظ بازیگري خیلي خوبند، اما بازیگران ارمني هم که در این س��ریال با م��ا کار کردن از بازیگران خیلي 
خوب کشورشان بودند. مش��کل عمده ما در آنجا مش��کل زبان بود؛ چرا که آنها انگلیسي متوجه نمي شدند، 
بنابراین مجبور بودیم یا ما ارمني حرف بزنیم یا آنها فارس��ي صحبت کنند و بالاخره تصمیم بر آن شد که ما 

ارمني حرف بزنیم.
وي در باره تجربه بازي به زبان ارمني گفت: ما آنجا مترجم داشتیم و او دیالوگ هاي ما را به زبان ارمني ترجمه 
مي کردند و آن را ضبط مي کرد و در اختیار ما قرار مي داد که پس از چند بار گوش دادن و تکرار کردن جلوي 

»داریوش ارجمند« درباره بازي اش در سریال »تعبیر وارونه یک رویا« می گوید: این نقش هم مانند سایر کارهاي 
دیگري که بازي کردم، در سناریو داراي یک سري مشخصاتي اس��ت و از آنجایي که کاراکتر من در این سریال 
خیلي با کارهاي قبلي ام متفاوت بود، براي خودم بازي کردن در آن تجربه خیلي خوبي به همراه داشت. من این 

سریال را به دلیل همین متفاوت بودنش با کارهاي قبلي ام بسیار دوست دارم.
ایفاگر نقش مصطفي کاشفي درباره تجربه بازي در سریال هایي با مضامین امنیتي و جاسوسي افزود: من تا به حال 
در کارنامه بازیگري ام تجربه کار در چنین سریال هایي را نداشتم، ولي این گونه سریال ها که محتوایي جاسوسي 
و امنیتي دارد تفاوت زیادي با سریال هاي ملودرام اجتماعي مانند ستایش دارد. مخاطب هم با دیدن سریال به 
تفاوت کار من پي مي برد. چیز جالبي که باید بگویم این اس��ت که در مدتي که پخش سریال »تعبیر وارونه یک 
رویا« آغاز شده است، هموطناني که من را در سوپر مارکت ها و مغازه ها مي بینند مي گویند آقاي ارجمند بین 

بازي شما در میدان تره بار سریال ستایش تا مامور امنیتي وزارت اطلاعات چقدر فاصله است.
بازیگر فیلم سینمایي »راه آبي ابریشم« با اشاره به جاي خالي س��ریال هاي جاسوسي و امنیتي که پرونده هاي 
واقعي را روایت مي کند در رس��انه ملي تصریح کرد: در جامعه تصویري که از مامور امنیتي در ذهن مردم هست 
مربوط به زمان پیش از انقلاب است. باید بگویم که اینگونه نیست؛ وزارت اطلاعات و جریانات امنیتي یک جریانات 

موازي را دارد که وظیفه اش مقابله و مبارزه با اغتشاشات داخلي اس��ت، مانند همین ترورهایي که متاسفانه در 
ایران رخ داد و چندین دانشمند هسته اي توسط عوامل موس��اد در کشور به شهادت رسیدند. این بخش مسائل 
امنیتي که سربازان گمنان امام زمان)عج( فداکارانه انجام مي دهند کار بسیار شجاعانه و مهمي در جهت حفظ 
عزت و منافع کشور است و به نظر من هموطنان باید نس��بت به این خدمات و ایثارگري هاي سربازان گمنام در 

درون و بیرون مرزها شناخت پیدا کنند.
این پیشکس��وت عرصه بازیگري تاکید کرد: اگر ما الان در یک کش��ور آرامي به نام ایران در حال زندگي کردن 
هستیم در حالي که درکشورهاي اطراف ایران ناامني و جنگ بیداد مي کند، این مرهون زحمات و دلاوري هاي 
نیروهاي نظامي و امنیتي کشورمان است. سریال » تعبیر وارونه یک رویا « هم مي خواهد گوشه اي از ایثارگري هاي 
همین ماموران گمنام امنیتي را در جاي جاي کشورمان به تصویر بکشاند. البته باید این را هم اضافه کنم که نگاه 

فریدون جیراني، کارگردان سریال به این مجموعه هم نگاه خیلي متفاوتي است.
داریوش ارجمند اضافه کرد: یک بخشي مهمي از فعالیت ماموران امنیتي کشور مقابله با خرابکاران خارجي است 
که نمي توانند توسعه و پیشرفت و امنیت را در ایران ببینند. کار سربازان گمنان امام زمان)عج( دقیقا مانند کاري 

است که ماموران امنیتي براي حفاظت از جان مسافران در پروازها انجام مي دهند.

نگار عابدي / بازیگر نقش ناهید

از طنز تا جاسوسی با نقش آفرینی های متفاوت
بازیگر نقش »ناهید« در س��ریال »تعبیر وارونه یک رویا« با بیان اینکه ایفاي این نقش برایش جذابیت داشت، 
خاطرنشان کرد: وقتي فیلمنامه را خواندم، هم داستان برایم جذاب بود و هم نقشي که قرار بود ایفا کنم را دوست 
داش��تم. در کل از همان ابتدا که وارد عرصه بازیگري ش��دم به متفاوت بودن علاقه داشتم و هیچ وقت دوست 
نداشتم در یک ژانر کاري بمانم و دلم مي خواست همه ژانرها را تجربه کنم؛ البته در ابتدا که وارد کار تصویر شدم از 
متفاوت بودن کمي ترس داشتم که مبادا در دل مخاطب جا نیفتم، ولي خدا را شکر تجربه هایي که در سریال هاي 

مختلف مثل »دودکش«، »شمعدوني« ، »گاهي به پشت سر نگاه کن« و ... داشتم خوب بود .
وي همچنین به شخصیت ناهید در سریال »تعبیر وارونه یک رویا« اش��اره کرد و گفت: شخصیت ناهید که در 
این سریال همسر آقاي فرهاد قائمیان است، یک خانم با شخصیت و به قول معروف با خانواده  استخوان دار است 
که از کودکي در ناز و نعمت و در یک خانواده فرهیخته بزرگ شده است. ناهید سوپروایزر یک بیمارستان است 
که یک زندگي موفق در کنار همسرش دارد، اما در پي داستان یک دفعه با مشکلات عجیبي که مربوط به ترور 
همسرش و دیگر ماجراهاست، دست و پنجه نرم مي کند و به خاطر یک سري اتفاقات در داستان شوکه مي شود.

او در زمینه لزوم پرداخت به چنین داستان هایي در سریال س��ازي گفت: داستان هاي جاسوسي و شبیه آن که 
بیشتر موضوعات روز کشور هستند، به نظرم براي سریال سازي جذابیت دارند؛ چراکه از نوع داستان هاي پلیسي 
هستند. به نظرم این هوشمندي آقاي جیراني بود که به سراغ چنین سوژه اي رفت. در حال حاضر که سریال تازه 
شروع به پخش  شده است نمي توان درباره آن قضاوت و درصد مخاطبان را بررسي کرد، اما فکر مي کنم چنین 

موضوعاتي براي مردم جذابیت داشته باشد.

تیتراژ سریال »تعبیر وارونه یک رویا« را همانند س��ریال قبلی فریدون جیرانی )مرگ تدریجی 
یک رویا(، رضا یزدانی خوانده است و در این باره می گوید: موس��یقی این سریال بسیار متفاوت 
اس��ت و به نظرم بعد از س��ال ها یک کار جدید برای تلویزیون به حس��اب می آید. خود سریال 
 به واس��طه فضای جاسوس��ی و پلیس��ی ولوکیش��ن هایی که کار درآنجا تصویربرداری ش��ده 
جذابیت های خودش را دارد. اما در بحث موزیک، موسیقی این کار را ارکستر اکراین نواخته و تم 
و ملودی که خود کار دارد بسیار هنرمندانه تنظیم ش��ده و همه چیز برای اینکه اتفاق خوبی در 
زمینه موسیقی بیفتد مهیا بوده.یزدانی در ادامه درباره همکاری اش با کارگردان های مختلفی 
چون مسعود کیمیایی، داریوش مهرجویی، حسن فتحی، محمد حسین لطیفی، مهدی کرم پور 

و ... اظهار داش��ت: من به جز آقای کیمیایی با کارگردان های دیگری هم همکاری داشتم، اما با 
توجه به بازخوردهایی که از مخاطبانم گرفتم احس��اس می کنم به دلیل جنس و نوع موسیقی 

ام و فضای فیلم های ایشان همکاری ام با مسعود کیمیایی بیشتر مورد توجه قرار گرفته است
یزدانی در پایان درباره همکاری اش با تلویزیون می گوید: آخرین همکاری های من با تلویزیون سریال 
های»یادآوری« و »جاده چالوس« بودند که خوشبختانه مورد توجه قرار گرفتند و می دانم که 
این اتفاق درباره تیتراژ سریال فریدون جیرانی هم می افتد. درس��ت است که کار در تلویزیون 

سختی های خاص خودش را دارد اما قطعا برای من جذاب است.

رضا درستكار /  منتقد و کارگردان

موضوع روز با درام خوب، البته با جای کار  بیشتر
اصولا ورود به عالم سیاست و حوزه هایی مانند انرژی هسته ای نه تنها اشکالی ندارد که حتی می تواند منافع و برکاتی را 
در پی داشته باشد. متاسفانه تا به امروز کار چندانی در این زمینه صورت نگرفته است. فعالیت در این عرصه معمولا با اما 
و اگرهایی همراه است و هنرمندان عموما از بیم و ترس سفارش��ی و یکسویه بودن از نزدیک شدن به این سوژه ها پرهیز 

کرده اند.
معمولا قهرمانان این سریال ها زیاده از حد پاکیزه هستند و نوعی سفارشی بودن را در اذهان متبادر می کنند.

طبیعتا هر چقدر س��ریال هایی از این دست ساخته شود، حساس��یت ها فروکش کرده و راه برای تولید آثار بعدی هموار 
خواهد شد. با این حال اگر عنصر درام در ساخت این آثار نمایشی رعایت شود، حاصل کار جذاب تر خواهد شد.

به شخصه معتقدم »تعبیر وارونه یک رویا« رویکردی خوب و وسیع دارد و در مجموع سریال خوبی است، هر چند بازخورد 
مناسبی از منتقدان دریافت نکند. سفارش��ی بودن این کارها غرولند و انتقاد اول است و بقیه کار به توانایی کارگردان و 

عوامل اجرایی بستگی تام دارد.
سریال فریدون جیرانی از منظر س��اخت و پرداخت نمره قبولی می گیرد، اما نس��بت به موضوع بکر و تازه اش جای کار 
بیشتری داشته است. به طور مثال، صحنه های تعقیب و گریز در کشور روس��یه در مقایسه با نمونه های مشابه خارجی 

ضعیف از کار درآمده است و تا حدودی مخاطب را پس می زند.
جیرانی مقوله درام را می شناسد و به سریال حس تعلیق خوبی تزریق کرده است. »تعبیر وارونه یک رویا« داستانی چند 
سویه دارد؛ هسته ای، جاسوسی، پلیسی و عاشقانه. البته تدوین س��ریال هم بی ایراد نیست؛ زیرا پاره ای اوقات سررشته 

داستان از دست مخاطب خارج می  شود.
قضاوت درباره نقاط ضعف و قوت بازی بازیگران زود است، با این حال به نظر می رسد که نوع بازی ها چند رنگ و متفاوت 

است. امیدوارم در ادامه سریال بازی بعضی از هنرپیشه ها بهتر شود.
مثلا نوع بازی فرهاد قائمیان با داریوش ارجمند تفاوت های بنیادین دارد. هر چند خود قائمیان هم راه اغراق را در پیش 
گرفته، اما از آنجا که ش��خصیتی چندوجهی را بازی می کند در مجموع نمره قابل قبولی می گیرد. در شخصیت پردازی 

سری���ال ساخت���ارشکن���ی هایی شده و از کلیشه پردازی های معمول فاصله گرفته است.
عناصر درام نباید لزوما مو به مو با واقعیات تطابق داشته باشد. در این صورت درام اصلا شکل نمی گیرد. گرفتاری بزرگ ما 

در پرداختن به موضوعات سیاسی همین است. فکر می کنیم همه شخصیت ها حتما باید مثبت و موجه باشند.
تا درام به خوبی شکل نگیرد اثر نمایشی با وجود برخورداری از یک موضوع جذاب و بکر، جذاب و مخاطب پسند نمی شود.

برای شکل گیری درام هم نیاز است که پرداخت درستی روی شخصیت های منفی و مثبت صورت بگیرد.
باید حوصله کرد و سریال جیرانی را تا انتها دید. معمولا در حوزه سینما و تلویزیون همه اظهارنظر می کنند، اما هر نظری 
را نمی توان کارشناسانه تلقی کرد. س��ریال »تعبیر وارونه یک رویا« ساخته فریدون جیرانی دست کم چند سروگردن از 

مجموعه هایی که این اواخر از تلویزیون پخش شده بالاتر می ایستد.

فریدون جیرانی بعد از تجربه های تهیه کنندگی، فیلمبرداری، کارگردانی، فیلمنامه نویسی و مجری گری، حالا فیلم 
سیاسی امنیتی نیز می سازد. »تعبیر وارونه یک رویا« سریالی درباره ترور دانش��مندان هسته    ای ایران با داستان 

جاسوسی پیچیده  که در خارج از ایران شروع و به داخل ایران کشیده می شود. 
یک مامور امنیتی کشور از طرف یکی از منابع و رابط های خود در خارج از ایران متوجه می شود قرار است یکی از 
دانشمندان نامدار هسته ای کشور را ترور کنند، اما ماجرا به اینجا ختم نمی شود و داستان آنقدر پیچیده می شود 

که گره و تعلیق های زیادی ایجاد می کند. 
این ماجراها باعث می ش��ود تا زندگی مامور امنیتی هم تحت الش��عاع ق��رار بگیرد. پیگیری عملی��ات ترور که به 

 شکست می انجامد، ماجراهای پیچیده جاسوسی را شکل می دهد که س��رانجام مخاطب با یک ترور دیگر روبه رو 
خواهد شد.

»تعبیر وارونه یک رویا« یک سریال جاسوسي اس��ت که فیلمنامه آن بر مبناي اطلاعات واقعي و ماجراهاي اتفاق 
افتاده در ایران، بدون اغراق در شخصیت پردازي ها و فقط با اضافه کردن تعلیق داستاني و روابط خانوادگي قهرمانان 
قصه و حتي قهرمانان خارجي داستان نوشته شده اس��ت. در واقع در این سریال، ملودرام و فضاي جاسوسي با هم 
ادغام شده اند و در عین حال این مجموعه روایتگر یک ماجراي عاش��قانه تلخ هم هست. این سریال قرار بود با نام 

»خانه امن« و به صورت سیاه و سفید پخش شود که نشد! 

داریوش ارجمند / بازیگر نقش مصطفي کاشفي

تصویر ذهنی مردم از مأمور امنیتي مربوط به زمان پیش از انقلاب است

حال سوال اینجاست که تصویری که این سریال ها از نیروی 
انتظامی و پلیس به مردم نشان می دهند، چقدر با واقعیتی که  آنها در جامعه 

می بینند، تطابق دارد. در سال های پیش از این، از نیروی انتظامی در فیلم  های 
سینمایی تنها یک نیروی کم توان، مزاحم و بی عرضه، یاد می شد و حالا به کمک 

هنرنمایی ناجی هنر، چهره پلیس ایران، یک پلیس مجهز به تكنولوژی روز 
جهان، مقتدر و سریع نشان داده می شود

رضا یزدانی/ خواننده تیتراژ

موسیقی سریال عاشقانه است، نه سیاسی
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نگاهی به چگونگی بازنمایی پلیس ایران در رسانه ملی

ایـن پـلیس را شـما 
می شناسیـد؟!

شبکه های سیما همیشه برنامه های خاصی برای فصل تابستان درنظر می گیرند. سریال های 90شبی در یکی از همین تابستان ها 
مرسوم ش��د و بعدها ادامه پیدا کرد. اما گویا امسال، رسانه ملی با مدیریت جدیدش، پیش��نهاد ویژه ای برای تابستان94 ندارد، 
درست مثل عید نوروز! یک ماه اول که ماه رمضان بود و گذشت، در دومین ماه از فصل تابستان هم یک سریال عاشقانه کلاسیک با 
فضایی غم ناک )تنهایی لیلا از شبکه3( و یک سریال پلیسی-امنیتی از شبکه یک، تنها برنامه های خاص اند. بازپخش »دودکش« 
از شبکه تهران و سریال پلیسی »رهایی« از شبکه آی فیلم، دیگر س��ریال های تابستانی تلویزیون را تشکیل می دهند و به سبب 
همزمانی پخش دو سریال امنیتی-پلیسی، پرونده این هفته ویژه نامه رسانه اصفهان زیبا را به این دو سریال و مساله مهم تر، یعنی 

چگونی بازنمایی پلیس ایرانی در سریال ها، اختصاص داده ایم.
از این رو ابتدا به مرور چند نمونه فیلم ها و سریال های پلیسی می پردازیم و به دو نمونه اخیر، یعنی سریال »تعبیر وارونه یک رویا« 

و سریال »رهایی« بیشتر توجه خواهیم کرد.
***

آینه هاي نشكن / جواد اردکانی / 1387
آینه هاي نشکن را مي توان یکي از اولین سریال هایي دانست که به فعالیت س��ازمان جاسوسي سیا و موساد براي ایجاد اختلال 
در فعالیت سازمان انرژي اتمي پرداخت. این س��ریال در س��ال 1387 به کارگرداني جواد اردکاني از شبکه دوم و با بازي سعید 

نیکپور، آزیتا حاجیان، صبا کمالي، قاسم زارع و ... پخش شد. این سریال، همین چند وقت پیش از شبکه آی فیلم بازپخش شد.

ساعت به وقت صفر / احمد معظمي / 1388
این تله فیلمي روایتي است پلیس��ي از تلاش مامورین امنیت ملي براي حفظ ثبات ، امنیت و آرامش کشور به کارگرداني احمد 
معظمي و با بازي سعید راد، علیرام نورایي و کوروش سلیماني. قصه مربوط به فعالیت گروهک تروریستي کسري براي تخریب 

پالایشگاه تهران و ضربه به صنعت نفت ایران است که در این قصه هم نهایتا این اقلام کشف و خنثي سازي مي شود.

قلاده هاي طلا / ابوالقاسم طالبی / 1390
»قلاده هاي طلا« گرچه فیلم سینمایی بود، اما به س��بب آنکه چندین بار از تلویزیون پخش شد در این دسته بندی قرار گرفته 
اس��ت. در تبلیغات و آنونس فیلم به عنوان »سیاس��ي ترین فیلم تاریخ سینمایي ایران« لقب داده می ش��ود. در حالي که به نظر 
مي رسد مضمون این فیلم نه ماجرایي سیاسي که بیشتر پلیسي – امنیتي است. فیلم بیش��تر به حوادث ایران پس از انتخابات 
سال 88 مرتبط است و نمایشي از برنامه ریزي هاي دستگاه هاي اطلاعاتي بیگانه براي شلوغي ایران در انتخابات را نشان می دهد. 
ماجرایي که با قصد تروریست ها براي ترور شخصیتي سیاسي آغاز مي ش��ود و نهایتا با خاتمه آن از سوي وزارت اطلاعات ایران، 

ورود جاسوسي به نام مازیار فنایي زاده )با بازي علیرام نورایي( جریان ساز حوادث پس از انتخابات مي شود.

ماتادور/ فرهاد نجفی / 1391
»ماتادور« عنواني سریالي به کارگرداني فرهاد نجفي، تهیه کنندگي جواد نوروز بیگي است که موضوع آن همچون سایر فیلم هایي با 
این مضمون داستان تلاش گروه هاي تروریستي براي ترور مقام اروپایي حاضر در کنفرانس انرژي اتمي در ایران است. گروهکي 

تروریستي که زمینه نا آرامي، ناامني و فضاي رعب و وحشت را در کشورهاي در حال توسعه فراهم مي آورند.
در این سریال پولاد کیمیایي )پلیس سایبري(، علیرام نورایي )ماتادور(، شقایق فراهاني )طرح ریز ترور(، سام 

درخشاني )از مامورین خنثي سازي بمب( و ... بازي مي کردند.

پازل / ابراهیم شیبانی / 1393
»پازل« عنوان سریالي به کارگرداني ابراهیم شیباني است که در سال 1393 از شبکه اول پخش 
شد چندي پیش این س��ریال از شبکه آي فیلم هم بازپخش شد. این س��ریال داستان خرابکاري 
صنعتي در تاسیس��ات هسته اي کش��ور را روایت مي کند. فعالیت جاسوس��ان تلاش براي ایجاد 

اختلال در برنامه هاي سازمان انرژي هسته اي ایران است. نهایتا این توطئه از سوي نیروهاي امنیتي 
اطلاعاتي ایران خنثي مي ش��ود. رضا کیانیان ، آرش مجیدي، حسین بهرامي، ش��قایق فراهاني، ماه چهره 

خلیلي بازیگران آن هستند.

آسمان من / محمدرضا آهنج / 1394
این سریال فروردین امسال از شبکه افق پخش شد. س��ریالي پربازیگر و پرلوکیشن که با محوریت امنیت پرواز ساخته پرداخته 
شد. نوشته »هومان فاضل« که داس��تان آن با ماجراي ربایش چند هواپیما در سال 63 آغاز مي ش��ود و حوادث مربوط به زمان 
حال و تلاش نیروهاي امنیت پروازي براي جلوگیري از بروز دوباره این اتفاق را نشان مي دهد حوادثي که کوچک و بزرگ براي 
لحظه اي امنیت مسافران پرواز را به خطر مي اندازد و نیروهاي امنیتي پرواز باید براي حل آن تصمیم درست و البته سریعي بگیرند.

فوق سری / مهدی فخیم زاده / 1394
شبکه اول سیما برای نوروز 94 سریال فوق سری را در دستور پخش خود قرار داد. مهدی فخیم زاده برای هشتمین بار دست به 
ساخت سریالی در ژانر پلیسی زد و این بار به نظر چندان موفق نبود. داستان سریال را خود فخیم زاده و حسین تراب نژاد نوشتند. 
یک عملیات سری که تنها پنج نفر در نیروی انتظامی از آن اطلاع دارند که سرهنگ نادری با بازی حبیب دهقان نسب و سرهنگ 
نصراللهی با بازی مهدی فخیم زاده دو نفر از آنها هس��تند که قصد درگیری با قاچاقچیان م��واد مخدر را دارند. این دو همکاری 
قدیمی با هم رفتار و آمد خانوادگی دارند و عملیاتی را در پیش رو دارند که برای پلی��س اهمیت زیادی دارد و در نهایت در این 

عملیات فوق سری پیروز هم می شوند.

میكائیل / سیروس مقدم / 1394
دومین تجربه کاری س��یروس مقدم با موسس��ه ناجی هنر نیروی انتظامی پس از س��ریال دیوار، با بازی کامبیز دیرباز، بهنوش 
طباطبایی، کامران تفتی، کاوه سماک باشی، مجید واشقانی و ... همراه بود. شرح این سریال از آن رو که همین اردیبهشت ماه یک 

پرونده کامل در ویژه نامه رسانه اصفهان زیبا برایش کار شده است، در این مقال نمی گنجد.
***

حال سوال اینجاست که تصویری که این سریال ها از نیروی انتظامی و پلیس به مردم نشان می دهند، چقدر با واقعیتی که  آنها در 
جامعه می بینند، تطابق دارد. در سال های پیش از این، از نیروی انتظامی در فیلم  های سینمایی تنها یک نیروی کم توان، مزاحم 
و بی عرضه، یاد می شد و حالا به کمک هنرنمایی ناجی هنر، چهره پلیس ایران، یک پلیس مجهز به تکنولوژی روز جهان، مقتدر 
و سریع نشان داده می شود. کار تا جایی بالا می گیرد که با یک LED و یک خازن، تصویر با کیفیت HD به صورت مخفی گرفته 
می شود ) اشاره به جاسازی دوربین در اتاق محل کار محسن روان بخش در سریال »تعبیر وارونه یک رویا«( و یا تصاویر هلی شات 

با کیفیت فوق تصور و شناسایی چهره ها با نام و رسم در یک گروگان گیری )سریال »رهایی«(.
ان��دازه عجیب این اقتدار تکنولوژیک برای مردمی که هر روز با نیروی انتظامی از نزدیک برخورد دارند، به همان 

یی در فیلم های و غریب اس��ت که پلیس بی عرض��ه و مزاحم  س��ینما
نشان می دهند.

نگاهی به سریال »رهایی«

هیجان پلیسی با چاشنی غلو!
سریال »رهایی« به کارگردانی مسعود تکاور یک اثر پلیسی درباره سرقت و گروگانگیری است 
که به مناس��بت هفته نیروی انتظامی، از از ش��بکه دو به نمایش در آمد و این شب ها از شبکه 

آی فیلم بازپخش شد.
در این سریال که دانیال حکیمی و میترا حجار از بازیگران اصلی آن هستند، داستان یک سرقت 
و گروگانگیری روایت می ش��ود. در »رهایی« می بینیم که یک باند خلافکار بعد از یک سرقت 
بزرگ، تعدادی از شهروندان را گروگان می گیرند و همین باعث می شود پلیس نوپو که پلیس 

عملیات  ویژه و رهایی گروگان هاست، وارد عمل شود.
گروهی خرابکار به ش��کلی حرفه ای خودروی حمل پول بانک را دزدیده و در مسیر خود برای 
فرار از چنگ پلیس مسافران اتوبوسی را به گروگان گرفته و در محلی متروکه پناه می گیرند. 
 طالب زاده ک��ه فیلمنامه »رهایی« را ب��ه ن��گارش درآورده، روی موضوع قدیم��ی و امتحان 
پس داده س��رقت پول از خودروی حمل پول بانک مانور داده و از آن به عنوان هسته مرکزی 
داستان بهره گرفته است. به همین خاطر هم  باید سکانس دزدی خوب و جذاب نوشته شده و 
در عین به کارگیری کلیشه ها متفاوت هم جلوه کند؛ اتفاقی که تا حدود زیادی رخ داده، اما غلو 
بیش از حد، نمایش امکانات پلیس کاملا به چشم مخاطب می آید. خصوصا روایت  داستان های 
موازی، تماشاچی را خسته می کند. اما کارگردان و تهیه کننده سریال، معتقدند که »رهایی« 

گوشه ای از اقتدار پلیس ایران را به نمایش گذاشته است.
***

در نشست خبری سریال »رهایی« که سال گذش��ته برگزار شد، سام قریبیان درباره اینکه آیا 
در س��ینما و تلویزیون ما می تواند یک بدمن محبوب باشد، توضیح داد: من سال گذشته فیلم 
سینمایی »خط ویژه« را در اکران داشتم که تا س��ه، چهارمیلیارد هم فروش کرد، اما یک نفر 
هم در خیابان مرا نمی شناخت، اما از وقتی س��ریال »رهایی« پخش می شود هر روز با 100 

نفر سلام و علیک می کنم؛ این موضوع نشان می دهد که بدمن هم می تواند محبوب باشد.
وی افزود: شخصیت من در »خط ویژه« منفور بود، اما اینجا هم دست کمی از آن نداشت، همه 
را گروگان می گرفت و حس وحش��تناکی برای اطرافیانش ایجاد می کرد، اما خوب در میان 

مردم نتیجه متفاوتی داشت.
در ادامه، تکاور به خشونت متفاوت شخصیتی که قریبیان بازی می کند اشاره و تصریح کرد: 

او  خلافکاری است که مثلا به گروگان ها می گوید خواهش می کنم بفرمایید این طرف! ضد و 
نقیض بودن رفتار او باعث می شد تماشاچی دیوانه شود.

وی یادآور شد: آنچه درام را می سازد روابط اجتماعی ما در زندگی و بن بست ها و گره ها هستند 
که قصه ایجاد می کنند که قابلیت تبدیل به فیلم را دارد. ما می توانیم روابط اجتماعی مان را 
نه فقط پلیسی، بلکه اکشن ببینیم. مثلا در سریال »زیر تیغ« بر اساس ماجرای یک قتل درام 

دقیقی شکل می گیرد یا ادبیات کلاسیک مثل »قمارباز« و» ابله« هم همین گونه هستند.
این کارگردان تصریح کرد: درباره اینکه شما دنبال نقد کردن پلیس هستید باید گفت اساس 
این نقد کردن چه کمکی به ما می کند. در معاونت سیما کسی از من پرسید این سریال را برای 
ما می سازید یا نیروی انتظامی و من هم گفتم برای خدا. نیروی انتظامی ریلی است که قطاری 
به اسم سریال با واگن هایی همچون فیلمنامه از روی آن عبور می کند، بنابراین همه دست به 

دست هم داده اند تا قصه ای به شکل درست روایت بشود.

نحوه نمایش ش��خصیت پلیس در س��ریال های تلویزیونی موضوعی اس��ت که می تواند در 
تصویرسازی و شناخت مردم از نیروی انتظامی نیز موثر باشد، اما آیا تصویری که از فعالان این 
نیرو در آثار نمایش��ی به تصویر درمی آید قابل باور و پذیرفتنی هست و این قابلیت را دارد که 

مردم ویژگی های پلیس را با ویژگی های این شخصیت ها بشناسند و باور کنند؟
 آیا تاکنون قهرمان های پلیسی در س��ریال های تلویزیونی بوده که در یاد مردم مانده باشد و 

پلیس های شهرشان را به چشم آن قهرمان نگاه کنند و بشناسند؟ از سوی دیگر آیا وجوه تیره 
شخصیت  پلیس به عنوان یک انسان با تمام خصلت ها به درستی به نمایش درآمده اند که این 
شخصیت ها تخت و تک بعدی و غیرقابل باور و همذات پنداری نباشند و اصطلاحا از آن سوی 
بام نیفتیم؟ نظر دو کارگردان و یک بازیگر عرصه سریال سازی پلیسی را در این زمینه پرسیدیم 

تا قضاوت نهایی به عهده مخاطبان باشد.

پلیس تلویزیونی از نگاه دو کارگردان و یک بازیگر

مسعود آب پرور، یکی از مطرح ترین کارگردان های پلیسی ساز تلویزیون است؛ وی در این باره 
می گوید: این روزها نسبت به 10، 12 سال پیش که من اولین کارهای پلیسی ام را آغاز کردم، 
اوضاع خیلی بهتر شده اس��ت. آن زمان تجربه در این حوزه کمتر بود و دوستان در نیروی 
انتظامی محدودتر برخورد می کردند. آن زمان نگاه پلیس از زاویه تخصصی شغل خودشان 
بود و دیدگاهشان چندان مرتبط با عالم فیلم و فیلمسازی نبود و این ناآشنایی صدمه های 

بسیاری به درام و فیلم و سریال ها وارد کرد. 
کارگردان دوگانه موفق »هوش سیاه« تاکید می کند: اما اکنون با افزایش تجربیات دوستان 
در نیروی انتظامی، این عارضه کمتر ش��ده اس��ت. البته برای نمایش تصویر درست از یک 
پلیس موفقِ ایرانی بدون اغراق یا ضعف شخصیت پردازی، جا دارد در حوزه های تخصصی و 
شوراهایی که در نیروی انتظامی درباره سریال سازی برگزار می شود، علاوه بر افراد متخصص 
در حوزه نیروی انتظامی، از متخصصان عرصه فیلم و سریال و هنر هم استفاده کنند. ضروری 
است برخی از اعضای این ش��وراها به عالم فیلم و سریال و س��اختمان درام آشنایی داشته 
باشند تا از این طریق نگاه درست تری به موضوعات و اتفاقات پیرامون شخصیت یک پلیس 

وجود داشته باشد.
این کارگردان در پاسخ به اینکه چرا ما موفق نمی ش��ویم مثل آثار مطرح دنیا چون سریال 
»برکینگ بد« پلیس��ی نمایش دهیم که هم ویژگی های معمول انسانی در او وجود دارد و 
هم دارای شخصیتی است که مخاطب به این پلیس افتخار می کند، تصریح می کند: ما هنوز 
قابل قیاس با چنین استانداردهایی نیستیم. شاید بشود از این آثار سرمشق گرفت، اما قیاس 
آن با آثار خودی درست نیست. ما هنوز با شناخت درست از سینما و کار درام فاصله داریم.

انتقادی که آب پرور به دیدگاه پلیس دارد این است: متاسفانه هنوز این نگاه وجود دارد که 
یک پلیس در حوزه خانواده یا شخصیت خود نباید هیچ مشکلی داشته باشد. حتی به لحاظ 
مسائل و حوزه های شخصی باید انسانی بسیار درستکار، راستگو و فاقد هر ویژگی نمایشی 

باشد، بنابراین با این محدودیت ها شخصیت دراماتیکی شکل نخواهد گرفت و ما استعداد 
و زمینه نمایشی را از این شخصیت ها می گیریم و مخاطب نمی تواند با آنها همذات پنداری 

داشته باشد.
وی در پایان می گوید: در فیلم و س��ریال های حرفه ای دنیا حتی پلیس بدمن و ضدقهرمان 
هم هست، اما در ایران چنین امکانی وجود ندارد و همواره پلیس ها باید به قاعده پاستوریزه 
باش��ند و این آفت هایی را به درام وارد می کند. از جمله آنکه علاقه و اشتیاق مخاطب را به 

دنبال نخواهد داشت.

مسعود آب پرور

پلیسی نداریم که مخاطب با او همذات پنداری کند 

عبدالرضا اکبری از جمله بازیگران پیشکسوتی است که بیشتر با ایفای نقش پلیس شناخته 
می شود و برای تکمیل این گزارش با نظرات یک بازیگر چه کسی بهتر از او. خودش می گوید: 
من جزو کسانی هستم که بیشتر با کار پلیسی شناخته شدم که در ابتدای دهه 70 با نقش 
سروان ناصر محمدی در س��ریال »مزد ترس« حمید تمجیدی و قسمت دوم این سریال با 
نام »بازی با مرگ« آغاز شد. این دو سریال در سال هایی ساخته شد که هنوز ما شبکه های 
مختلف نداشتیم، ماهواره وجود نداش��ت و فیلم های مختلف دست به دست نمی چرخید و 

این سریال خیلی دیده شد.
وی در پاسخ به اینکه چرا پلیس های سریال های ایرانی به نقش های ماندگار و به یادماندنی 
تبدیل نمی ش��وند و به ویژه اینکه قهرمان نمی ش��وند، اظهار می کند: پلیس ایرانی شرایط 
خاص خود را دارد و قهرمان نیس��ت. پلیس س��ریال ایرانی در حیطه شغلی خودش درگیر 
مسائل مختلف می شود. از طرفی سینمای ما، س��ینمای قهرمان سازی نیست و ما حتی به 

ضدقهرمان ها هم نمی پردازیم.
این بازیگر یادآور می شود: در این سریال ها به طور کلی همه شخصیت ها خیلی عادی جلوه 
می کنند و به سمت قهرمان شدن نمی روند. من بعد از این دو کار در سال های بعد نقش های 
پلیسی دیگری از جمله سروان نصر در فیلم سینمایی »قانون« فرامرز قریبیان را بازی کردم. 
در »عملیات مانگرو« صباغ زاده هم نقش پلیس داشتم. هر کدام هم وجه خاص خودشان را 

داشتند و آنقدر شخصیت های پیچیده ای نبودند.

اکبری ادامه می دهد: شاید کارهای پلیسی مثل آثار خانوادگی در حال تجربه شدن هستند و 
هنوز جایگاه خودشان را پیدا نکرده اند. مثلا ما کارهای پلیسی اروپایی را با اکشن می شناسیم 
و هزینه های بس��یاری برای آنها می شود تا سرشاز از هیجان باش��ند، اما این موضوع آنقدر 
برای ما جدی نشده و علاقه ای نداریم در یک کار پلیسی 10 ماشین به دره بیندازیم، منفجر 

کنیم یا حتی چپ کنیم. 
در حالی که آثار پلیسی، مثل فیلم های جنگی به سرمایه خوبی نیاز دارد.

وی تاکید می کند: ما حتی از این س��وی ماجرا را داشته ایم. پلیس ما در چارچوب خودمان 
تعریف شده و خود من نقش پلیس��ی را بازی کرده ام که ممکن اس��ت کتک بخورد، زمین 
بخورد، اسلحه همراهش نباشد یا فشنگ در اسلحه اش نباشد، در تعاونی خرید کند و حتی 

با خانواده اش درگیری داشته باشد و چنین نقش هایی را همکاران من هم بازی کرده اند.
این بازیگر در پایان می گوید: البته حالا بیش��تر روی این تاکید می ش��ود ک��ه پلیس باید 
جنبه های فرهنگی داشته باشد. در حالی که تعریف از پلیس فردی است که در تعقیب و گریز 
و درگیری ها شرکت و با قاچاقچیان و سارقان و بزهکاران مبارزه می کند. مردم می خواهند 
وقتی کار پلیسی می بینند این هیجانات هم درسریال باشد، اما اینکه ما پلیسی ببینیم که 
کتابخوان یا اهل سینما باش��د و با مجرم طوری رفتار کند انگار معلم او است، غیرقابل باور 
از آب در می آید. باید پلیس ها را در چارچوب ش��غلی خودش��ان معرفی کرد. من امیدوارم 

سینمای ما حرفه ای تر از قبل شود.

عبدالرضا اکبری

ما قهرمان نمی سازیم

آخرین کسی که در این گزارش سراغ او می رویم مسعود تکاور است که سابقه ساخت آثار مستند و تله فیلم در حوزه 
پلیسی را داشته و  این روزها تجربه نخستین سریال جدی خود را پشت سر می گذارد. از او هم درباره کارهای پلیسی 

می پرسیم.
کارگردان سریال »رهایی« می گوید: ماجرا از جایی شروع شد که سردار منتظرالمهدی اعلام کرد فیلم مستندی به 
نام »پلیس ایران« ساخته شود و ما در خدمت ناجی هنر بودیم و این کار را کلید زدیم. فیلم شش ماهه ساخته شد و 

نتیجه خوبی داشت. این اثر نگاه تصویری جدید به پلیس ایرانی ارائه کرد.
وی ادامه می دهد: نگاه فیلمساز و عوامل گروه در آن اثر، به دل مسوولان ناجا نشست و ما مستند دیگری را برای یگان 
ویژه ساختیم. پس از انجام آن کار تصمیم بر این گرفته شد که زحمات دوستان در یگان ویژه در یک قالب سراپا اکشن 
به تصویر کشیده شود. خوش��بختانه تهیه کننده خوبی برای این کار انتخاب شد و او هم نویسنده خوبی برای سریال 
انتخاب کرد و در نهایت به یک فیلمنامه خوب رسیدیم که مورد پسند تماشاچی و ناجی هنر باشد. علی طالب آبادی 
به عنوان نویسنده در این سریال مثل یک ریاضیدان در کار ما حاضر شده و قصه را با یک فرمول جذاب نوشته است. 

انشاءالله امکانات مهیا باشد و ما بتوانیم متن را به خوبی به تصویر بکشیم.
تکاور در پاسخ به اینکه مش��ارکتی بودن سریال و اینکه تا چه میزان دیدگاه همس��و و درستی درباره سریال پلیسی 
س��اختن بین کارگردان ها و نیروی انتظامی وجود دارد، تصریح می کند: این مش��ارکت وجود دارد، اما هدف اصلی 
نزدیکی بیننده با فضای نیروی انتظامی است. یکی از آیتم های این کار، نزدیک شدن به بیننده و همدم او شدن برای 
رسیدن به اهداف ناجاست. در کنار این تلاش می کنیم درام خوب و قصه زیبایی داشته باشیم و تا می توانیم از ایجاد 
این تصور که سریال سفارشی اس��ت جلوگیری کنیم. این نکته برای ما اهمیت زیادی دارد و البته دشوار هم هست. 

این کار اصلا آسان نیست.
وی در پاسخ به اینکه آیا در این سریال ما صرفا شاهد موفقیت های کاراکترهای پلیس هستیم یا ویژگی های منفی و 
شکست های آنها هم به نمایش گذاشته می شود یا خیر، تصریح می کند: چنین تلاشی مثل شکستن یک تابو می ماند 
و ما سعی کردیم این اتفاق شکل بگیرد. خوشبختانه دوستان ناجا هم برای این مهم قدم پیش گذاشته اند تا این اتفاق 
خوب رخ دهد. ما وجوه مختلف شخصیت پلیس را نمایش داده ایم. اینجا به ش��دت سارقان و خلافکاران قوی و قدر 
هستند و با آنها ساده برخورد نش��ده و افراد ضعیفی معرفی نشده اند. آنها داس��تان را برای پلیس پیچیده می کنند و 

پلیس ها در عین موفقیت هایشان در روبرویی با این خلافکاران شکست هم می خورند.
تکاور درباره حضور چهره های مختلف در سریال هم می گوید: این سریال شخصیت های متعددی داریم و ما در یک 
سریال 10 قسمتی 58 بازیگر داریم. هم از افراد شاخص در این سریال استفاده شده و هم بازیگران جدید حضور دارند. 
یکی از کارهای تهیه کننده پافشاری روی ویترین س��ریال بوده و به شکر خدا بهترین  انتخاب ها را داشته ایم. با وجود 

تهیه کننده ای مثل شفیعی خیال من از این سریال راحت است.

حال سوال اینجاست که تصویری که این سریال ها از نیروی 
انتظامی و پلیس به مردم نشان می دهند، چقدر با واقعیتی که  آنها در جامعه 

می بینند، تطابق دارد. در سال های پیش از این، از نیروی انتظامی در فیلم  های 
سینمایی تنها یک نیروی کم توان، مزاحم و بی عرضه، یاد می شد و حالا به کمک 

هنرنمایی ناجی هنر، چهره پلیس ایران، یک پلیس مجهز به تكنولوژی روز 
جهان، مقتدر و سریع نشان داده می شود

مسعود تكاور:

چهره پلیس ایرانی را بهبود دادیم
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مدت هاس��ت ورود برنج هاي وارداتي به بازار 
ايران باعث نابسامانی و آش��فتگی  بازارهاي 

بیشتر استان ها ی کشورشده  است. 
کش��ور ما، ايران ب��ه صورت  بالفط��ره داراي 
نعمت هاي طبیعی زيادی  اس��ت ودر زمینه 
تولید برنج می تواند تامین کننده نیاز داخلی باشد؛ 
چرا که امکان کش��ت برن��ج به روش های کش��ت 

مختلف در اغلب استان های کشور وجود دارد.

  بازارخری�د برنج ه�ای واردات�ی به علت 
ارزان بودنشان داغ است

اس��تان های مختلف ايران می توانند تولید کننده 
برنج مرغوب باشند و در واقع نه تنها نیازی به واردات 
برنج نیس��ت، بلکه کش��ور ما می تواند يکی از مهم 
ترين صادرکنندگان برنج در دنیا باشد،اما متاسفانه 

در سال های اخیر بدون در نظرگرفتن توان داخلی 
برای تولید و تامی��ن برنج مقادير بیش��ماری برنج 
خارجی به کش��ور وارد شده اس��ت که به هیچ وجه 

از لحاظ مرغوبیت به پای برنج ايرانی نمی رسند.
متاسفانه اعتراض تولیدکنندگان برنج کشور در اين 
س��ال ها در رابطه با لزوم جلوگیری از واردات برنج 
 خارجی به جايی نرسیده است و وضعیت بازار برنج 
به گونه ای اس��ت که فروش برنج ه��ای خارجی به 

علت ارزان تر بودن بسیار داغ است.
دولت در طی اين سال ها نسبت به اين معضل مهم 
روش بی تفاوتی در پیش گرفته است و سالیانه حتی 
چندين برابرمیزان نی��از داخلی اقدام به وارد کردن 
برنج خارجی می کند که اين موضوع باعث نارضايتی 
تولیدکنن��دگان زحمتکش برن��ج در نقاط مختلف 
کشور است؛ چرا که عملا برنج تولیدی داخلی روی 

دس��ت تولیدکنندگان مانده اس��ت و صادراتی هم 
صورت نمی گیرد.

  کاهش کش�ت برنج در اصفه�ان به علت
 کم آبی و خشکسالی

ريیس اتحادي��ه خوار و بار و آجی��ل اصفهان دراين 
خصوص گفت: اس��تان اصفهان يکی از استان های 
مطرح تولیدکننده برنج در کشور محسوب می شود، 
اما متاسفانه ظهور برنج های وارداتی ارزان قیمت در 
همه فروشگاه های کشور باعث شده است تا مردم به 
علت نداشتن توان مالی به خريد برنج های خارجی 

روی بیاورند.
مصطفی بحق اذعان داشت: مرغوبیت و کیفیت برنج 
ايرانی برهیچ کس پوش��یده نیس��ت، اما برنج های 
خارجی با قیمت بسیارمناسب تری عرضه می شوند 

و بالطبع مردم به خريد آنها روی می آورند و اين امر 
در سال های اخیرضربه بدی بر تولیدکنندگان برنج 

ايرانی وارد کرده است.
وی ادامه داد:کاش��ت برنج در اصفهان در سال های 
گذش��ته به علت کم آبی و خشکسالی های مستمر 
کاهش چش��مگیری داش��ته است و بیش��تر مردم 
اصفهان از برنج های هندی موجود دربازاراستفاده 
 می کنند؛چراکه برنج تولید ش��مال کش��ور بسیار 

گران تراز برنج های هندی هستند.
ريیس اتحاديه خ��وار و بار و آجی��ل اصفهان خاطر 
نش��ان کرد: درح��ال حاض��ر از کش��ورهای هند، 
 پاکس��تان،آرژانتین و تايلند برنج به کش��ور ما وارد 

می شود که دارای کیفیت های متفاوتی هستند.

  برنج های وارداتی در بازار اصفهان سالم 
هستند

بحق گران ترين نوع برنج در سراس��ر کشور را برنج 
شمالی دانست و عنوان کرد: برنج کاران شمالی برای 
تولید برنج بس��یار زحمت می کشند و برنج شمالی 
از طعم و عطر خاصی برخوردار اس��ت،اما برنج های 
وارداتی باعث شده اند تا مردم کمتربرای خريد برنج 
ش��مالی رغبت نش��ان دهند، زيرا از قیمت بالاتری 

برخورداراست.
وی افزود:يکی ديگر از دلاي��ل روی آوردن مردم به 
خريد برنج خارجی خوش پخت ب��ودن و راحت تر 

بودن نحوه پخت آنها نسبت به برنج ايرانی است.
ريیس اتحاديه خوار و بار و آجیل اصفهان در پايان 
صحبت ه��ای خود درخصوص ش��ايعه آلوده بودن 
برنج های وارداتی تصريح کرد: زمانی مشخص شد 
که برنج های وارداتی آلوده هس��تند،اما خیلی زود 
موضوع بررسی و رفع شد و اکنون برنج های وارداتی 

سالم هستند و دچارهیچ گونه مشکلی نیستند.

ريیس کل سازمان س��رمايه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ايران و معاون وزير 
اقتصاد از ارسال نامه به ۳۱ اس��تاندار برای تلاش در جذب سرمايه گذاری خارجی در 

استان ها خبر داد.
محمد خزائی، معاون وزير امور اقتصادی و دارايی گفت: تنظیم روابط اقتصادی کشور 
ما با کشورهايی که هم اکنون مراجعه می کنند بر اساس مراجعات نخواهد بود، بلکه 

براساس اولويت های اقتصادی کشورمان خواهد بود. 
وی افزود: قانون سرمايه گذاری ايران يکی از مترقی ترين قوانین سرمايه گذاری دنیاست 

و لذا خود قانون خیلی نیازمند تغییر نیست،اما بخشی از آيین نامه های آن بايد متناسب 
با شرايط جديد تغییر کند و امیدواريم در چند ماه آينده بتوانیم اين کار را انجام دهیم.

خزائی افزود: در اين کار محدوديتی برای س��رمايه گذاری خارجی وجود ندارد و اين 
سرمايه گذاری در قبال ريسک های تجاری تضمین می شود.

وی افزود : ظرفیت های قوی و توان سیاسی ايران در منطقه به صورتی است که همه 
 را جذب و زمینه را برای رفع برخی ش��بهات درخصوص س��رمايه گذاری در کش��ور 

ايجاد می کند.

وزير تعاون، کار و رف��اه اجتماعی گفت: اقتصاد مقاومتی در هیچ ش��رايطی تعطیل 
نمی شود و تحت هر شرايطی سیاست اقتصاد مقاومتی ادامه دارد.

 علی ربیعی اظهار داشت: رفع تحريم ها سبب نمی شود که اقتصاد مقاومتی تعطیل 
ش��ود و اين نوع از اقتصاد، همیشگی اس��ت. وی افزود: رفع تحريم ها سبب افزايش 
واردات کالاهای خارجی نیز نمی ش��ود و به اين معنی نیست که کالای خارجی وارد 

کشور شود، بلکه در اصل سرمايه گذاری خارجی می تواند افزايش پیدا کند.
ربیعی تصريح کرد: تمايل به س��رمايه گذاری در ايران به دلیل ظرفیت های مختلف 

زياد اس��ت. وی تاکید کرد: کالاهای خارجی ساخته ش��ده وارد کشور نمی شوند و 
رفع تحريم ها به توسعه صادرات کمک کرده و آن را افزايش می دهد، به عنوان نمونه 
صادرات فرش ايرانی تحريم بود و رفع تحريم در صادرات صنايع دستی نیز موثر است.

ربیعی اظهار ک��رد: رفع تحري��م در نقل و انتق��الات پولی و بانکی نیز موثر اس��ت و 
مشکلات اين بخش را رفع می کند.

وی در پاسخ به اين که رفع تحريم ها تاثیر مستقیم در زندگی مردم دارد يا خیر، گفت: 
تاثیر در زندگی مردم کوتاه مدت نیست و سبب افزايش واردات نمی شود.

در نظرسنجی از 1.2 میلیون نفر تایید شد؛
کیفیت پایین خدمات 

پس از فروش خودرو در ایران
ارزيابی های صورت گرفته بیانگر نارضايتی مشتريان 
ايرانی از عملکرد نمايندگی های ارائه دهنده خدمات 
پس از فروش خودرو در کشور به ويژه به دلیل »کیفیت 

پايین خدمات و تعمیرات« است.
بنابراين گزارش، يکی از مهم تري��ن دلايل نارضايتی 
مصرف کنندگان ايرانی از خودروسازان و واردکنندگان 
خودرو، مربوط به کیفیت خدمات ارائه ش��ده از سوی 

آنها در حوزه خدمات پس از فروش است.
در اين زمینه ش��رکت بازرس��ی کیفیت و اس��تاندارد 
ايران از بیش از يک میلیون و 200 هزار نفر از مراجعان 
به ش��بکه خدمات پ��س از ف��روش خودروس��ازان و 
واردکنندگان خودرو در طول سال ۱۳9۳، نظرسنجی 
کرده که براساس نتايج آن مشتريان از خدمات اصلی 

ارائه شده از سوی اين شرکتها ناراضی هستند.
طبق اين نظرس��نجی، کمبود يا نبود قطعات يدکی، 
کیفیت پايین خدمات و تعمیرات و دريافت هزينه بالا 
برای خدمات و قطعات از مه��م ترين دلايل نارضايتی 
مصرف کنندگان ايرانی از خدمات شرکت های خدمات 
پس از ف��روش خودروس��ازان و واردکنندگان خودرو 

بوده است.
کیفیت پايین خدمات پس از فروش خودرو در کشور 
درحالی اس��ت که وزير صنعت، مع��دن و تجارت نیز 
چندين بار از کیفیت خودروه��ای داخلی انتقاد کرده 
و خواس��تار اقدام خودروس��ازان برای ارتقای کیفیت 

محصولاتشان شده است.
در اي��ن زمین��ه محمدرض��ا نعم��ت زاده در يک��ی از 
جلسات شورای سیاس��ت گذاری خودرو، خاطرنشان 
کرده اس��ت:» چرا خودروهای تولیدی در کشور بايد 
 قب��ل از ۱0 هزار کیلومت��ر پیمايش، ب��ه تعمیرگاه ها 

مراجعه کنند!«.

خبر اول
گروه اقتصاد به علت کم آبی و خشکسالی؛

کاشت برنج در اصفهان، شاید وقتی دیگر

ماموریت به ۳1 استاندار برای جذب سرمایه گذاری خارجی
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:معاون وزیراقتصاد نامه داد

رفع تحریم ها در کوتاه مدت اثری بر زندگی مردم ندارد
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مهندسی نظام مالی اسلامی 
در اقتصاد مقاومتی

 از آنجا که »مهندسی نظام مالی« طراحی ساختار نظام مالی و بیان 
راه حل های خلاقانه جهت حل مسائل نظام مالی است، می توان به 
کارکردهای اين نوع مهندسی در اقتصاد اسلامی و تاثیر بسزای آن 
در عرصه اقتصاد مقاومتی اش��اره کرد. مهندسی نظام مالی اسلامی 

در عرصه اقتصاد مقاومتی برخوردار از معیارها و مفاهیم ذيل است:
 1- به مفهوم طراحی نظام مالی به منظور پاس��خگويی به نیازهای 

موجود در بخش پولی است.
 2- نمايانگر نقش و کارکرد بازارهای مالی و نهادهای مالی فعال در 
آنها به جهت توسعه صحیح اقتصادی و مقابله با تنگناها و فشارهای 
اقتصادی داخلی و خارجی است )توکلی، محمد جواد، روش شناسی 
مهندسی نظام مالی اسلامی، سومین همايش نو انديش دينی، تهران، 

دانشگاه شهید بهشتی، آذرماه ۱۳89 ش، ص 4(.
 ۳- به مفهوم ش��بکه ای از بازارهای اس��لامی، ابزارهای اسلامی و 
نهادهای مالی است که با داش��تن روابط نظام مند و تعاملی، وظیفه  
انتقال وج��وه از واحد های اقتص��ادی دارای مازاد مناب��ع مالی را به 
واحدهای دچار کمبود منابع در چهارچوب اصول و قوانین اسلامی و 
مقابله با مشکلات اقتصادی ناشی از کمبود منابع و هزينه های تولیدی 
 را بر عه��ده دارد )ر.ک: منظور، داود و ديگران، نظام مالی اس��لامی: 
چالش ها و چش��م اندازهای پیش رو، مجموعه مقالات تامین مالی 

اسلامی، ص ۱06 و ۱07(.

 در سمینار آموزشی رهبری در هیات مدیره 
تشکل های اقتصادی اتاق اصفهان؛

معاونت تشکل های اقتصادی 
در اتاق اصفهان راه اندازی می شود

 ريیس ات��اق اصفهان گف��ت: با هدف س��ازمان ده��ی و تقويت 
تشکل های اس��تان اصفهان، معاونت تش��کلهای اقتصادی در اتاق 

اصفهان راه اندازی می شود.
 ب��ه گ��زارش رواب��ط عموم��ی ات��اق اصفهان»س��ید عبدالوهاب 
س��هل آب��ادی«در س��مینار آموزش��ی دو روزه رهبری،اج��را و 
ش��یوه ارائه مطلوب هی��ات مديره در تش��کل ه��ای اقتصادی 
که با حض��ور نماينده تش��کل های اقتص��ادی در  ات��اق اصفهان 
 برگزار ش��د، افزود:اتاق بازرگانی در دوره هش��تم توج��ه ويژه ای به 
 تشکل های اقتصادی دارد و در اين راستا کمیسیون ويژه تشکل ها نیز

 تشکیل می دهد . 
وی از برگزاری چهار دوره آموزش تشکل های اقتصادی استان  در 
اتاق اصفهان  خبر داد و گفت: برحسب قانون بهبود مستمر محیط 
کسب و کار، اتاق وظیفه سامان دهی و توانمندسازی تشکل ها را 
بر عهده دارد و در اين راستا با برگزاری دوره های آموزشی برای 
اعضای هیات مديره تلاش می کند که توان علمی و اجرايی آنان 
را در پیگیری مسائل و مشکلات اعضا دوچندان سازد. سهل آبادی 
از فعال بودن تشکل های اقتصادی استان اصفهان نسبت به ساير 
اس��تان ها خبر داد و گفت:کانون کارفرمايان،کانون کارآفرينی، 
خانه صنعت و معدن و  اتاق بازرگانی اصفهان به عنوان فعال ترين 
تشکلهای اقتصادی کشور  با خط مشی مشترک به دنبال پیگیری 
مسائل و مشکلات بخش خصوصی  متناس��ب با هر بخش است. 
وی اضافه کرد: يکی از مهم ترين  چالش های مهم تش��کل های 
اقتصادی اس��تان درآمدزايی است که بايس��تی راهکاری در اين 

زمینه  توسط اعضا و هیات مديره هر تشکل اتخاذ شود.
سهل آبادی از فهرست بندی تشکل های اقتصادی استان توسط 
اتاق بر اساس ماده 5 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار  خبر 
داد. سمینار آموزش��ی دو روزه رهبری ،اجرا و شیوه ارائه مطلوب 
هیات مديره در تشکل های اقتصادی به همت دبیرخانه مشترک 
 کمیس��یون ها و تش��کل های اتاق اصفهان و با هم��کاری  امور 

تشکل های اتاق ايران  برگزار شد.

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

خبر

دومین نمايشگاه تخصصی خانه و آشپزخانه از تاريخ ۱5 تا ۱9 
مرداد ماه در محل برگزاری نمايشگاه های اصفهان در جوار پل 
تاريخی شهرستان برپا می شود.  به گزارش واحد رسانه شرکت 
نمايشگاه های بین المللی استان اصفهان، دومین نمايشگاه خانه 
و آشپزخانه در فضايی به مساحت هشت هزار و 500 مترمربع با 
تعداد ۱00 مشارکت کننده در قالب ۱20 غرفه متنوع میهمان 
همگان به ويژه بانوان خوش س��لیقه اس��ت. در اين نمايشگاه 
مشارکت کنندگانی از استان های اصفهان، تهران، آذربايجان 

ش��رقی، قم، البرز، همدان، خوزس��تان، قزوين و چهارمحال و 
بختیاری حضور دارند.ش��رکت کنندگان نمايش��گاه امسال در 
زمینه های انواع ظروف، لوازم خانگی برقی کوچک، چینی، بلور، 
کريستال، سرويس غذاخوری و پذيرايی، پلاسکو، سینک، هود، 
اجاق های صفحه ای، میز ناهارخوری، تزئینات و دستگاه های 
تصفیه آب فعالیت می کنند. تفاوت اين دوره حضور پر رنگ تر 
برندهای برتر در صنعت لوازم و ظروف آش��پزخانه  و نیز حضور 

بیشترفعالان بخش سینک، هود، و میز ناهارخوری و ... است. 

قائم مقام وزير راه و شهرسازی با اعلام اينکه 44درصد از واحدهای 
تحويل شده مسکن مهر در دولت يازدهم انجام شده است، گفت: 
در دولت نهم و دهم 689هزار و 9۱9 واحد مسکن مهر تحويل 
شد. احمد اصغری مهرآبادی اظهار کرد: در دولت های نهم و دهم 
يک میلیون و ۳49هزار و 754 واحد به مرحله اتمام نازک کاری 
رسید که در دولت يازدهم تعداد مسکن مهری که به مرحله اتمام 

نازک کاری رسیده اند بالغ بر 4۳7هزار و 45۱ واحد بوده است.
وی با بیان اينکه در مجموع يک میلیون و 787هزار و 205 واحد 

مسکن مهر طی فعالیت دولت های نهم، دهم و يازدهم به مرحله 
اتمام نازک کاری رسیده اند، تصريح کرد:  عملکرد دولت يازدهم در 

اين بخش از کل واحدهای مسکن مهر 24 درصد است. 
قائم مقام وزير راه و شهرس��ازی با يادآوری اينکه در دولت نهم 
و دهم يک میلیون و ۱0هزار و 20۱ واحد افتتاح شد، افزود:  در 
دولت يازدهم تاکنون 4۳7هزار و 682 واحد مسکن مهر افتتاح و 
در مجموع طی فعالیت دولت های نهم، دهم و يازدهم يک میلیون 

و 447هزار و 88۳ واحد مسکن مهر افتتاح شده است.

سفیر جمهوری اس��لامی عراق در ايران با اش��اره به گسترش 
روابط اقتصادی عراق در کشورهای منطقه، گفت: توسعه روابط 
اقتصادی عراق و ايران امیدوار کننده اس��ت. راجح صابر عبود 
الموسوی اظهار داشت: حدود دو هفته بنده به عنوان سفیر عراق 
در ايران شروع به کار کردم. وی افزود: روابط وسیعی در بین دو 
کشور وجود دارد و در حال توسعه و گسترش است. سفیر عراق 
در ايران، توافق هس��ته ای را مهم ترين رويداد برای کشور ايران 
دانست و گفت: توافق هسته ای هديه ای برای بشريت بوده است.  

عبود الموسوی با بیان اينکه بخش خصوصی کشور عراق برای 
مراودات تجاری به ايران سفر خواهند کرد، تصريح کرد: هم اکنون 
صادرات مرغ، میوه و آبزيان از ايران به کشور عراق انجام می شود.

سفیرعراق درايران  خاطرنشان کرد: آينده همکاری اقتصادی 
ايران و عراق امیدوار کننده است.

عبود الموسوی با بیان اينکه توافق هسته ای  سبب رشد و توسعه 
اقتصادی در ايران خواهد شد، افزود: ايران نشان داد کشورهای 

جهان سوم هم می  توانند در جهان قد علم کنند.

همه به دومین نمایشگاه تخصصی خانه و آشپزخانه دعوتند 

توسعه روابط اقتصادی عراق و ایران امیدوارکننده استتحویل ۴۴درصد مسکن مهر در دولت یازدهم
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حم

از ا
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مديرعامل سازمان بنادر و دريانوردی با اشاره به اعلام آمادگی سه 
کشور اروپايی برای سرمايه گذاری در بنادر ايران گفت: باتوجه به 
مصالح کشور سرمايه گذاران خارجی برای طرح های توسعه ای 
بنادر را انتخاب می کنیم. محمد سعیدنژاد با اشاره به حضور هیاتی 
از ايتالیا در کشور برای سرمايه گذاری در بنادر اظهار کرد: اخیرا 
میزبان هیاتی ايتالیايی بوديم که علاقه مند به سرمايه گذاری در 
بنادر ايران و طرح های توسعه اين بنادر است.وی با يادآوری اينکه 
اروپايی ها به طور جدی به دنبال س��رمايه گذاری در بنادر کشور 

هستند، بیان کرد: در اين زمینه با هیات هايی از فرانسه و آلمان 
جلساتی برگزار شد و با س��رمايه گذاران اين کشورها گفت وگو 
کرديم. وی ادامه داد: در زمان تحريم خطوط کشتیرانی بزرگ دنیا 
به بنادر ايران تردد نداشتند و از طريق بنادر کشورهای ديگر؛ يعنی 
با واسطه اين کار را انجام می دادند. معاون وزير راه و شهرسازی با 
اشاره به تغییر شرايط کشور، افزود: خطوط کشتیرانی بزرگ دنیا 
علاقه مند هستند که مانند گذشته به طور مستقیم به بنادر ايران 

تردد داشته باشند که اين کار به سود صاحبان بار خواهد بود.

هجوم هیات های اروپایی  برای سرمایه گذاری در بنادر ایران
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حکم خمس حقوق بازنشستگی را بیان نمایید؟

حضرت آیت الله خامنه ای: آن بخشی از حقوق که پاداش 
اس�ت و هدیه، خمس ندارد. و آن بخشی که کسر حقوق 
سال های قبل بوده جزء درآمد سال دریافت است که اگر 

تا آخر سال مصرف نشد خمس دارد. 

مهندسی نظام مالی اسلامی 
در اقتصاد مقاومتی

 از آن جا که »مهندسی نظام مالی« طراحی ساختار نظام مالی و بیان 
راه حل های خلاقانه جهت حل مسائل نظام مالی است، می توان به 
کارکردهای این نوع مهندسی در اقتصاد اسلامی و تأثیر به سزای آن 
در عرصه اقتصاد مقاومتی اشاره نمود. مهندسی نظام مالی اسلامی 

در عرصه اقتصاد مقاومتی برخوردار از معیارها و مفاهیم ذیل است:
 1- به مفهوم طراحی نظام مالی به منظور پاس��خ گویی به نیازهای 

موجود در بخش پولی می باشد.
 2- نمایان گر نقش و کارکرد بازارهای مالی و نهادهای مالی فعال در 
آن ها به جهت توسعه صحیح اقتصادی و مقابله با تنگناها و فشارهای 
اقتصادی داخلی و خارجی است )توکلی، محمد جواد، روش شناسی 
مهندسی نظام مالی اسلامی، سومین همایش نو اندیش دینی، تهران، 

دانشگاه شهید بهشتی، آذرماه 1389 ش، ص 4(.
 3- به مفهوم ش��بکه ای از بازارهای اس��لامی، ابزارهای اسلامی و 
نهادهای مالی است که با داش��تن روابط نظام مند و تعاملی، وظیفه 
ی انتقال وجوه از واحد های اقتصادی دارای م��ازاد منابع مالی را به 
واحدهای دچار کمبود منابع در چهار چوب اصول و قوانین اسلامی و 
مقابله با مشکلات اقتصادی ناشی از کمبود منابع و هزینه های تولیدی 
را بر عهده دارد )ر.ک: منظور، داود و دیگران، نظام مالی اسلامی: چالش 
ها و چشم اندازهای پیش رو، مجموعه مقالات تأمین مالی اسلامی، 

ص 106 و 107(.
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؟؟
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؟؟

؟؟

احکام
گروه اقتصاد

سبـک زندگی
سید مهدی  سلطانی

خبر

??

 ?? ??
?? ??

آگهی مناقصه عمومی 

سازمان زیباسازی شهرداری اصفهان 

سازمان زیباسازی شهر اصفهان در نظر دارد نسبت به واگذاری عملیات خرید کف پوشهای ایمنی محوطه های بازی 
کودکان در س�طح ش�هر از طریق مناقصه اقدام نماید لذا از اشخاص حقوقی واجد شرایط جهت شرکت در مناقصه 

دعوت به عمل می آید. 
تذکرات: 

1-مدت زمان انجام کار: شروع عملیات از تاریخ انعقاد قرارداد به مدت 3 ماهه می باشد. 
2-شـرایط متقاضـی: اشـخاص حقوقی واجـد شـرایط و دارای حداقل انجام یک قـرارداد کار مشـابه حداقل تا مبلغ  

3/000/000/000 ریال داشته باشد. 
3-محل دریافت اسناد و قبول پیشنهادها: واریز مبلغ 500/000 ریال به حساب 700787728131 به نام سازمان زیباسازی 
شـهر اصفهان نزد بانک شـهر و ارایه فیش واریزی به واحد امور مالی سازمان زیباسازی واقع در اصفهان، خیابان کاوه 

جنب ایستگاه آتش نشانی کوچه شهید جوراب دوز
4-مهلت ارسـال اسـناد: از تاریـخ 94/5/15 تا پایان وقت اداری 94/5/25 زمان تحویل اسـناد بـه متقاضیان و از تاریخ 

94/5/19 تا پایان وقت اداری 94/5/29 مهلت برگرداندن اسناد می باشد. 
5-هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 

توجه: شرکت در مناقصه و ارایه پیشنهاد به منزله قبول شروط تکالیف مقرر در اسناد مناقصه بوده و شهرداری در رد 
یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است شرکت کنندگان باید مدارک را پس از اخذ امضا و مهر نموده و در پاکت 

های لاک و مهر شده الف و ب به همراه نمونه تحویل دبیرخانه سازمان زیباسازی شهر اصفهان  نمایند. 

)نوبت اول(آگهی مناقصه عمومی نوبت اول

حسین امیری – شهردار شاهین شهر

اعتبار موضوع ردیف 
1/468/000/000عملیات احداث پارک محله ای امام حسین)ع(1
16/800/000/000عملیات احداث پارک محله ای گلدیس2
1/615/000/000عملیات اصلاح هندسی معابر سطح شهر شاهین شهر3

شـهرداری شاهین شهر به استناد مجوز شماره 5273/ش مورخ 94/01/20 شورای محترم 
اسلامی شهر درنظردارد عملیات موضوعات ذیل را به پیمانکاران واجد شرایط واگذارنماید.
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر واخذ اوراق مناقصه می بایستی درساعت اداری به 
واحد حسابداری شهرداری مراجعه وپیشنهاد خود را حداکثر تا آخر وقت اداری روز دوشنبه 

مورخ 94/06/02 به دبیرخانه شهرداری تحویل نمایند.
 شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختاراست.



حجت الاسلام والمسلمین دکتر علی احمدی  خواه 
کوه نانی، استاد تاریخ و اندیش��ه معاصر مسلمین و از 
شاگردان مرحوم حجت الاسلام علی ابوالحسنی منذر 
است. از جمله کتاب های وی در مورد تاریخ مشروطه 
می ت��وان ب��ه »مش��تی از مزخرف��اتِ مطبوعات و 
مکتوباتِ مشروطه)کفریات(«، »شیخ فضل الله نوری 
از زبان خویش و غیر« و »زندگ��ی، زمانه و عملکرد 
محمدعلی شاه قاجار در مشروطه« اشاره کرد. وی 
تحصیل کرده موسس��ه آموزش عال��ی حوزوی امام 
رضا)ع( است و  پایان نامه اش در مورد بررسی مبانی 
نظری دو جریان مشروعه  خواه و مشروطه خواه بوده 

است که قرار است در قالب کتاب منتشر شود. 
حجت  الاسلام احمدی  خواه درحال حاضر به عنوان 
همکار علمی کارگروه دانش ��نامه مش��روطه گروه 
تاریخ اندیشه معاصر موسس��ه آموزشی و پژوهشی 
امام خمینی)ره( مش��غول فعالیت است. در سالروز 
صدور فرمان مشروطیت در مورد این برهه از تاریخ 

کشورمان گفت وگوی مهر با وی را می خوانیم.
اهمیت دوران مشروطه در تاریخ معاصر 

ایران و ریشه های آن چیست؟
مش��روطه از این  جهت حائز اهمیت است که از هر 
زاوی��ه که نگاه��ش کنید درس اس��ت، درس هایی 
پیرامون بیداری ملت ایران. البته بهتر است به  جای 
مش��روطه بگوییم عدالتخانه. برخی تا صد ریش��ه 
برای مش��روطه ذکر کرده اند؛ از جمل��ه آن به قتل 
گریبای��دوف در ته��ران و بعد از آن تحری��م تنباکو 
که تقریبا ۱۴ س��ال قبل از مش��روطه ب��ود، ارتباط 
ناصرالدین شاه با کش��ورهای خارجی، روزنامه ها و 
مدارس جدی��د راکه باعث بیداری مردم ش��د جزو 

ریشه های مشروطه ذکر می کنند.
می توان گفت انحراف عدالتخانه به مش��روطه و بعد 
هم اعدام شیخ فضل الله تقاص حکم تحریم تنباکو 
بود؛ چون ش��یخ فض��ل الله نوری ش��اگرد محبوب 
میرزای صاحب فتوای تحریم بود و از شخصیت های 
بزرگی که عبدالله بهرامی در خاطراتش می نویس��د 
مردم تهران استقبالی از شیخ فضل الله کردند که با 
خودم گفتم کاش اگر آدم شاه نیست، مجتهد باشد.

در حقیقت انحراف عدالتخانه به مش��روطه و اعدام 
شیخ توس��ط انگلیس با کمک ماس��ونی  ها، تقاص 
حکم تحری��م تنباکو بود؛ چرا ک��ه آن حکم تحریم 
تنباکو استعمار خارجی را بیچاره کرد و به استبداد 
داخلی هم اعلام کرد یک قدرت دیگر نیز در کشور 
وجود دارد. از این جهت می گویم توس��ط انگلیس؛ 
چراکه پس از اینکه ش��یخ فضل الله ترور می ش��ود 
سفیر انگلیس در خانه میرزا جواد خان سعدالدوله 
از آن تروریست با شربت و شیرینی بازجویی می کند 
و اجازه نمی دهد که او را ب��ه دادگاه ببرند و مجبور 
می کند که مطابق میل او حکم داده شود و نهایتا آن 

تروریست تبرئه می شود.
گفتید بهتر است بگوییم عدالتخانه و نه 

مشروطه؛ چرا؟
اینجا یکی از نقاط اختلاف ما با روش��نفکران است 
و از این جهت می گوییم عدالتخانه و نه مش��روطه؛ 
چراکه از ابتدا مردم دنبال این بودند. حتی کسروی 
هم می گوید چیزی که مردم می خواس��تند اجرای 
احکام اسلام در سراسر کش��ور است؛ چراکه از جور 
شاهان و شاهزادگان به تنگ آمده بودند و با همکاری 
و س��ردمداری علما و به خصوص ش��یخ فضل الله و 
 پس از آنها سیدین؛ یعنی س��ید عبد الله بهبهانی و 

سید محمد طباطبایی این نهضت شکل گرفت.

علمای نجف مخصوصا مرحوم آخوند را هم ش��یخ 
فضل الله با نامه ن��گاری به میدان مبارزه کش��اند و 
خود آخوند اهل این چنین کاری نبود و خیلی اهل 
احتیاط بود. از او که علت وس��ط میدان آمدنش را 
پرس��یدند گفت من به اعتبار مردی ک��ه اگر بگوید 
کاری انجام بده من با ده انگشت امضا می کنم وسط 
آمدم. پرس��یدند این شخص کیس��ت که گفت شیخ 
فضل الله نوری. عدالتخانه برای اجرای احکام اسلام 
بود همه از جمله کسروی و ناظم الاسلام هم گفته اند 
که عدالتخانه برای اجرای احکام اسلام بوده است. در 
مهاجرت صغری که علما تا حرم حضرت عبدالعظیم 
آمدند و از شاه قول گرفتند، ولی عین الدوله نگذاشت 

آنچه می خواستند پیاده شود.
 تغیی�ر عدالتخانه ب�ه مش�روطه چگونه 

رقم خورد؟
پس از عمل نکردن درباریان به وعده هایشان در پی 
مهاجرت صغرا، علما برای ب��ار دوم مهاجرت کردند 
و به قم آمدند که به مهاجرت کبرا مشهور است. در 
همین ایام بود که عده ای هم از ترس عین الدوله یا 
علل دیگر به سفارت رفتند؛ در اینجا بود که انگلیس 
وارد شد و دس��تکاری خود را کرد. ناظم الاسلام از 
قول ملک زاده می گوید که ماسونی  ها در آنجا شروع 
به دادن درس آدمیت به این گروه کردند و لازم است 
بگوییم که این ه��ا از قبل برای این ��کار برنامه ریزی 
کردند. برای مثال س��رویس بهداشتی های بسیاری 
را از قبل فراهم کرده بودند و ی��ا دیگ هایی از قبل 

آماده کرده بودند.
علت اینکه قسمتی از جریان عدالتخانه 
رفتند و به س�فارت انگلیس پن�اه بردند 

چیست؟
ادعاهای مختلفی در این زمینه مطرح ش��ده است. 
برخی گفته اند عده ای ب��ه هر علتی)کمک خواهی( 
 به س��فارت نامه نوش��ته اند؛ از جمله می گویند که 
آیت الله بهبهانی هم به س��فارت نامه نوش��ته است. 
البته در آنجا هم کسانی بودند که مخالف این بودند 

که به سفارت انگلیس پناه برده شود. 
برای مثال آیت الله س��ید ریح��ان الله بروجردی از 
این گروه که به سفارت پناه برده بودند قهر می کند 
و به مش��هد م��ی رود و می گوید که اگ��ر عدالتخانه 
می خواهید، چرا به س��فارت کفر پناه آورده اید. اگر 

می کشند ما را بگذار بکشند.
از اینجاس��ت که س��فارت انگلیس، روش��نفکران و 
ماسونی ها شروع کردند به حذف و تبدیل و نتیجتا 
عدالتخانه گم شد و به جای آن مشروطه باغ سلیمان 
خان میکدها )پدرزن ملکزده( تغییر دادند و به جای 
آن مجلس ش��ورای ملی گذاش��تند و زمان ولادت 
امام زمان برای بازگش��ایی مجلس را که خواس��ت 
مظفرالدین شاه بود از نیمه ش��عبان به ۱۸ شعبان 

موکول کردند.
آیا اراده مظفرالدین شاه مجلس شورای 

اسلامی بود و این را می خواست؟
بله!، دس��تخط اش موجود اس��ت و ناظم الاس��لام 

کرمانی و دیگران نیز نوشته اند.
چرا؟

چون مس��لمان بود. هرچند فس��ق و فجور داشت، 
ولی مس��لمان بود و برخی حساس��یت ها را داشت 
برای مثال وقتی می خواستند قاتل ناصرالدین شاه 
را قطعه قطعه کنند می گوید از کجا معلوم اسلام با 

این کار موافق باشد.
نس�بت ش�یخ فضل الله ب�ا عدالتخانه و 

مشروطه چگونه بود؟
ش��یخ فض��ل الله در ابت��دا ج��زو س��ران و رهبران 
عدالتخان��ه بود که حتی تقی زاده ه��م به آن اذعان 
می کند. در مرحل��ه دوم پس ازآنک��ه عدالتخانه به 
مشروطه تبدیل ش��د با آن همراهی کرد. در مرحله 
سوم ش��یخ فضل الله پس  از اینکه دید مشروطه در 
حال انحراف اس��ت قیدی زد تا مش��روطه مشروعه 

باشد.
پس  از آن زمانی که دید این قید هم فایده ای ندارد 
گفت این مش��روطه حرام اس��ت. مش��روطه ای که 
بخواهد 30 هزار مساله جدید به اسلام اضافه کند و 

کتبی چون مسالک المحسنین نوشته شود. 
شیخ در این مرحله بود که کنار کشید ولی متاسفانه 
س��یدین تا وس��ط ها رفتند و وقتی ش��یخ در زاویه 
مقدس��ه تحصن کرده بود به پیش او رفتن��د و با او 
گفت وگو کردند، ولی در گفت وگو کم آوردند. سپس 

به او گفتند که بیا درست می شود.
 یعنی مقداری اهل تساهل و تسامح بودند. سیدین 
به شیخ می گفتند که ما ریش گرو می گذاریم، ولی 
شیخ فضل الله در جواب گفت که نمی خواهد ریش 

گروه بگذارید بگیرید این روزنامه را بخوانید.
س��یدمحمد طباطبایی روزنامه را گرفت و مقداری 
که خواند و به اهانت به حضرت ابوالفضل که رسید 
سرش را پایین انداخت، ولی ش��یخ فضل الله گفت 
هنوز هم بخوان و س��ید خواند تا جایی که با صدای 

بلند گریه کرد. 
ش��یخ فضل الله اینجا به س��ید می گوید که ش��ما 
می گویید من کوتاه بیایم؟! و می گوید بروید فکری 
کنید. اینجا بود که ش��یخ فضل الله از س��یدین جدا 
ش��دند؛ البته افزون بر روزی که بر سر امضای بدون 
تامل قانون اساسی نیز شیخ قبول امضای بدون تامل 
نکرد؛ آن روز هم سیدین سندین شدند و شیخ گفت 
باید ببینم اگر قانون اساسی خارجه با شرع مخالف 

نبود امضا می کنم و الا فلا.
 مدتی بعد در کش��ور بلوا و آش��وب ایجاد شده بود 
و محمدعلی ش��اه نام��ه ای به علمای نجف اش��رف 
نوشت و گفت که مزدکی مسلکان، مملکت را به  هم  
ریخته اند و بیش از این همه نمی توانم تحمل کنم. 
دستور داد تا هفت هش��ت نفر که نظر وی مفسد و 
هتاک بودند و در مجلس تحصن کرده بودند دستگیر 
کنند تا آنها را ادب کند، ولی مجلسیان و انجمن ها از 

آن هتاکان حمایت کردند. 
مجلس به این اف��رادی که برای دس��تگیری آمده 
بودند ش��لیک کردند و چند نفر از نیروهای ش��اه را 
کشتند، ولی این ها چون دستور تیر نداشتند پیش 
شاه برگشتند و شاه گفت برگردید و شلیک کنید و 

لذا با مجلس آن چنان کردند آنچه کردند.
اینجا دشمن محمدعلی ش��اه و شیخ فضل الله یکی 
می شود)مبارزه با مشروطه طلبان تندر و دین ستیز(؛ 
هرچند نیت ها متفاوت است و هدف ها متفاوت. در 
این مرحله علم��ا متفرق می ش��وند و علمای نجف 
گم��ان می کردند که ای��ن همان مجلس ش��ورای 
اسلامی اس��ت که قرار بود دادرس��ی و از مظلومین 
دس��تگیری کند، ولی ش��یخ فضل الله می گوید من 
همان مجلس��ی را می خواهم که آخوند خراس��انی 

می خواهد، ولی نه این مجلس.

آیا نمی توان این  گونه برداش�ت کرد که 
شیخ فضل الله نسبت به استبداد داخلی 

کم تفاوت بوده است؟

تاریخ کسروی یک سندی می آورد از شیخ فضل الله 
که او به شاه تش��ر می زند و می گوید: اعلی حضرت 
همایونی غافل است یا خود را به تغافل زده است. بنی 
اعمام همایونی گنج ه��ای قارونی به چنگ زده اند و 
تو خود را به تغافل زده ای فیا علماء الاسلام یا خلفا 
الامام علی المس��لمین! یا حصون الاس��لام! به شاه 
اخطار بدهید! او را  تحذیر کنی��د! اینجا را می توان 
در مقابل افرادی که قائل اند شیخ فضل الله به ولایت  

فقیه قائل نبوده است گذاشت.
شیخ فضل الله می گوید خلفا الامام علی المسلمین، 
ش��مایی که جانشین امامید بر مس��لمین به فرمان 
امام عصر بروید شاه را تهدید کنید. این از یک طرف 
از طرف دیگر هم ش��یخ فتوا می دهد که اگر تو هم 
پیرو مشروطه باشی تو هم تکفیر شده ای؛ البته بحث 
اعتقاد مجتهد نوری به ولایت  فقیه را در نوشتارهای 
مختلفی نوشته ای که ایش��ان در صفحه دوم همان 
رساله حرمت مشروطه می گوید: حکومت در زمان 
غیبت امام عصر)ع( از آن فقهای مبسوط الید است 

نه هر بقال و بزاز.
ش��یخ فضل الله نه به ش��اه احتی��اج داش��ت نه به 
 سیدین. اگر با شاه بود از اول حرکت نمی کرد تا کمر 

عین الدوله را بشکند. 
حرکت و همراهی شیخ را اگر بخواهیم تشبیه کنیم 
شبیه همراهی حضرت امیر)ع( با خلفاست. برخی از 
روشنفکران می گویند: ش��یخ با شاه همراهی کرده 
است و حتی برخی گفته اند که برای شیخ فضل الله 
مهم نیست که ش��اه از چه راهی به حکومت رسیده 
باشد، شیخ فضل الله او را مصون و ظل الله می داند و 
فقط از شاه می خواهد که احترام علما را نگه دارد در 

حالی  که اصلا این  چنین نبوده است.
ما باید اقتضائات زمان را در نظر بگیریم؛ چرا که در 
هر زمانی نمی شود بحث ولایت  فقیه را مطرح کرد. 
برخی به آخوند خراسانی انتقاد می کنند که بیست 
دلیل گفته است حکومت آخوند به درد ما نمی خورد 

چون آبروی مسلمانان و اهل بیت را می بریم.
 اتفاقا بنده یک مقاله نوشتم با عنوان ولی فقیه عصر 
مشروطه؛ آخوند خراس��انی و به این شبهات از قول 
خود آخوند خراسانی پاس��خ داده ایم. اگر ولی فقیه 
نبود با چه اذنی شاه را خلع می کند و با چه اجازه ای 
تقی زاده را که نماینده منتخب مردم اس��ت اخراج 

می کند؟! این همان ولایت فقیه است.
به شیخ فضل الله نوری می گویند که در هیچ  یک از 
آثار خود به بحث ولایت  فقیه اشاره نکرده است و این 
همراهی شیخ را دیده اند و قبل و بعد این همراهی و 
نظریات شیخ را ندیده اند استنتاج کرده اند که شیخ 

با شاهنشاهی همراهی کرده است. 
درحالی که پیش تر اش��اره شد که ش��یخ در صفحه 
دوم رساله تحریم می گوید حکومت در زمان غیبت 
امام عصر)ع( از آن فقهای مبس��وط الید است نه هر 

بقال و بزاز. 
بالات��ر از ای��ن در یک��ی از لوای��ح می گوی��د: تمام 
حکومتگ��ران و حاکمان مملکت مجریان دس��تور 
فقیه اند مثل یک مقلد، همانند نظر امام خمینی)ره(. 
مثل اینکه کس��ی بگوی��د امام علی)ع( ک��ه با خلفا 
همراهی کرد عامل همه اتفاق��ات بعد از خود نظیر 

بنی امیه و غیره است.
 اگر قرار بود شیخ با ش��اه باشد در جریان عدالتخانه 
حرکت نمی کرد و آن حک��م را نمی داد و حرف آخر 
اینکه شیخ فضل الله بالای دار نمی رفت و محمدعلی 

شاه به سفارت رفت؛ بلکه با هم می رفتند!

حجت الاسلام والمسلمین محمدی در دیدار با رییس دیوان وقف سنی عراق گفت: در 
سال های اخیر بحث شیعه و سنی به صورت حساب شده از سوی استکبار جهانی و به 
ویژه آمریکا مطرح شده و متاسفانه توانسته اند موفقیت هایی در این زمینه کسب کنند.

انقلاب اس��لامی ایران به رهبری ام��ام خمینی)ره( و مقام معظ��م رهبری برخلاف 
سیاست استکبار جهانی بر وحدت مسلمین تاکید دارند. شما باید دقت کافی داشته 
باشید که سیاست ایران همان سیاستی است که امام خمینی آن را مشخص و رهبری 
ایران آن را هدایت می کنند و خارج از این سیاس��ت را چه از طرف شیعه و چه سنی 

تایید نمی کنیم و این یکی از مهم ترین اس��تراتژی های جمهوری اسلامی ایران در 
سیاست داخلی و خارجی است.جمهوری اسلامی ایران ثابت کرد مدافع مسلمانان 
چه شیعه و چه سنی است و یاور آنان است و ما از مردم غزه و فلسطین حمایت کردیم 
و این دلیل واضحی از سیاست ماست و در همین راستا از مردم سوریه و یمن هم دفاع 
می کنیم. وقتی گروه داعش به عراق حمله کرد جمهوری اس��لامی ایران به عنوان 
وظیفه خود از مردم عراق چه شیعه و چه س��نی حمایت کرد و این سیاست روشن 

جمهوری اسلامی ایران است. 

غلامعلی حداد عادل در هش��تاد و دومین دوره دانش افزایی زبان فارسی گفت:ما به 
تعداد زبان هایی که می دانیم در جهان های بیشتری زندگی می کنیم. آن کس که 
تنها زبان مادری خود را می داند در یک جهان زندگی می کند، آن کس که دو، سه و 

یا چند زبان می داند، در دو، سه یا چند جهان زندگی می کند.
زبان فارسی که امروز به آن فارس��ی نو می گوییم، پدری داشته به نام فارسی میانه و 
پدربزرگی داشته به نام فارسی باستان. تولد فارسی امروز، همزمان با ورود اسلام به 

ایران بوده است، به همین خاطر آشنایی با آن آشنایی با جهان ایران اسلامی است.

زبان فارسی بعد از عربی زبان دوم عالم اسلام اس��ت و با آشنایی با این زبان، با ملتی 
آشنا می ش��وید که نزدیک به ۷ هزار سال در این سرزمین س��ابقه زندگی تمدن و 
فرهنگ دارد.فرهنگس��تان زبان و ادب فارسی در ۲0 سال گذش��ته برای آنکه زبان 
فارسی را به زبان علم تبدیل کند، ۵0 هزار لغت فارسی را در برابر کلمات و اصطلاحات 
خارجی در رش��ته های مختلف علوم به تصویب رسانده اس��ت و در حال حاضر هم 
فرهنگ جامع زبان فارسی را در دست تدوین داردکه تنها حرف »آ« آن ۱۲00 صفحه 

شده و قرار است کل فرهنگ در 3۵ جلد منتشر شود.

مرتضی امیری اسفندقه:
اخوان پدر همه ماست

اسفندقه بر سر مزار مهدی اخوان ثالث گفت: اخوان پدر همه ما ست، 
او با اینکه اشعاری در مدح حضرت رضا دارد، اما امر خواندن نماز بر 
پیکر او در حرم علی بن موسی رضا کمی دشوار شد و من آنجا به پسر 

او گفتم که اخوان پدر همه ماست.
به گزارش فارس، اعضای دوره چهارم ش��عر آفتابگردان ها در کنار 
استادان شعر چون مرتضی امیری اس��فندقه و اسماعیل امینی از 

مقبره الشعرای شاعران خراسانی در طوس بازدید کردند.
امیری اسفندقه در این دیدار گفت: استاد قهرمان و استاد کمال پور 
برای این مقبره الشعرا زحمت کشیدند و در قالب یک شعر خطاب 
به رهبر انقلاب این مکان را برای اختصاص دادن به مقبره الش��عرا 

درخواست کرده بودند که ایشان هم موافقت کرده بودند.
وی گفت: اس��تاد صاحبکار و استاد قهرمان ش��عر نیمایی را قبول 

داشتند و حفظ هم بودند.
امیری اسفندقه بر سر مزار اس��تاد صاحبکار گفت: استاد ذبیح الله 
صاحبکار از استادان شعر است و برای شعر جوانان مشوق بود، او با 
اینکه روحانی بود اما هیچ ادعایی نداشت البته او در لباس روحانیت 
روحانی بود و استاد قهرمان بدون لباس روحانی بود. در انجمن فرخ 
در جوانی ش��عر خواندم و ایشان برای تش��ویق من به شعر سرودن 
دست من را خواست ببوس��د و این تواضع ایشان ستودنی است در 

حالی که بزرگان شعر جلوی پای وی می ایستادند.
وی بر سر مزار مرحوم گلچین معانی گفت: تنها کسی که از احمد 
گلچین معانی اشکال می گرفت استاد قهرمان بود و ایراداتی که وارد 
می شد هرچند صحیح بود، ولی ایش��ان ناراحت می شد، اما بعدها 

اذعان می کرد سخن قهرمان درست بوده است.
وی بر سر مزار مرحوم کمال پور گفت: شاعران خراسان شعرشان را 

از استاد کمال دارند.
این ش��اعر برجس��ته گفت: مجموعه قصاید آیین��ی مرحوم عماد 
خراسانی با نام قطره ای از دریا به دست خط خودش به موزه آستان 

قدس اهدا شد.
اسفندقه بر سر مزار مهدی اخوان ثالث گفت: اخوان پدر همه ماست، 
او با اینکه اشعاری در مدح حضرت رضا دارد، اما امر خواندن نماز بر 
پیکر او در حرم علی بن موسی رضا کمی دشوار شد و من آنجا به پسر 

او گفتم که اخوان پدر همه ماست.
او اضافه کرد: قیصر امین پور یکی از شاگردان دوره تدریس اخوان در 
دانشگاه است. طرحی برای مقبره اخوان در دوران وزارت مهاجرانی 
آماده ش��د بود که او به این خاطر که نباید در کنار مقبره فردوسی 
مقبره ای بر پا ش��ود با آن طرح مخالفت کرد و ای��ن به نظرم اقدام 

اشتباهی بود.

 لزوم ثبت تصویری مظلومیت مردم
 »نبل« و »الزهرا«

انتقاد همایونفر از نظام غلط 
مستندسازی در ایران

مستندساز س��ینمای ایران با اشاره به س��ختی کار مستندساز در 
عرصه های بحران گفت: موضوع سوریه و بحران های منطقه بحران 
و خط مقدم ما به ش��مار می آید.خط مقاومت در این مناطق خط 
مقدم ما است اما ما از این خط مقدم به دلیل بی توجهی ارگان های  

مسوول غافل شدیم.
مه��دی همایونفر مستندس��از در گفت وگو با ف��ارس، درباره عدم 
ساخت فیلم مس��تند در کشور س��وریه و ش��هرهای شیعه نشین 
»نبل« و »الزهرا« اظهار داشت: مس��تند بحران کار بسیار سختی 
است مستندساز علاوه بر این که جان خود را به خطر می اندازد باید 
یک سرمایه گذار و حامی مالی داشته باشد کدام یک از ارگان هایی 
 ک��ه وظیفه مستندس��ازی در ای��ن ح��وزه را دارند در ای��ن حوزه 

سرمایه گذاری کردند؟
وی درادامه با گلایه از نظام غلط  مستندسازی گفت: به نظرم نظام 
مستندسازی ایران سرمایه گذار جدی ندارد. موضوعاتی که برای 
کش��ور از اهمیت خاصی برخوردار اس��ت بای��د ارگان هایی مانند 
وزارت ارشاد ، صدا و س��یما و وزارت خارجه امکانی را برای حضور 
مستندس��ازان در کش��ورهایی که دچار درگیری و بحران هستند 
فراهم نکرده است. ظرف ده س��ال گذشته اگر بخواهیم مرور کنیم 
چقدر جنگ و بحران در منطقه وجود داشت کدام یک از ارگان ها 
حامی مستندسازان برای س��اخت آثار در خورد توجه شدند. چند 
مستندساز امکان حضور در مناطق بحرانی و جنگی را داشتند و چند 

اثر ساختیم که بتوانیم از آنها نام ببریم.
 همایونفر با طرح این س��وال به عمق مش��کلات مستندسازان در 
عرصه های جنگی به خصوص در شهرهای سوریه اشاره کرد و گفت: 
ظرف پنج سال گذشته که در منطقه جنگ های جدی اعم از عراق و 
سوریه، لبنان را شاهد بودیم متولیان عرصه فرهنگ و وزارت اسلامی 
در دو دولت دهم و یازدهم امکان حضور چند مستندس��از در این 
مناطق را فراهم کردند؟ اساساهیچ رغبتی برای حضور فیلمسازها 
ایجاد نمی کنند. مستندساز با چه پشتوانه ای در کشوری خارجی 
که هزینه ها بسیار سنگین اس��ت و امنیت جانی ندارد بدون هیچ 
بیمه ای حاضر شود و در نهایت آیا شبکه های تلویزیونی مستندش 

را خریداری کنند یا خیر؟
تهیه کننده فیلم سینمایی »33 روز« ادامه داد: کار در مناطق جنگی 
بسیار سخت است من به شخصه مستندسازانی را می شناختم که 
التماس م��ی کردند در علمیات های آزادس��ازی مناط��ق عراق از 
دست تکفیری ها حاضر شوند، اما هیچ ارگانی حمایت نکرد تا این 
دوستان از این عملیات های مستند بسازند. این در شرایطی است 
که کشورهای اروپایی به خوبی در تمام مناطق حضور دارند و آنچه  
منافعشان را تامین می کند از وقایع برداشت می کنند و خوراک به 

بیننده می دهند.

 سبد خبر
تبعات ورود انگلیس به ماجرای مشروطه در گفت و گو با استاد و پژوهشگرتاریخ

بگوییم عدالتخانه نه مشروطه

رییس سازمان اوقاف:

جمهوری اسلامی مدافع مسلمانان اعم از شیعه و سنی است
رییس بنیاد سعدی:

۵۰ هزار معادل فارسی برای کلمات خارجی در ۲۰ سال گذشته وضع شده است
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گروه فرهنگ

»پاتوق کتاب« ی��ا »کافه کتاب« به معنای 
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کتاب فروشی است که در دل آن کافی شاپ 
هم قرار بگیرد. ایده چنین کافه کتاب هایی 

در اصفهان برای خیلی ها تازه است. 
در اصفهان برای پی��دا کردن چنین مکانی 
کافی است خیابان جامی و خانه انقلاب اسلامی را 

پیدا کنید و داخل  شوید.
 دور تا دور پر از اتاق های اداری اس��ت. اما در این 
میان یک مکانی به نام »پاتوق کتاب ابومس��عود 
رازی«به چش��م می خورد. مکانی که حتی منوی 
آن فرهنگی است و لیست نوشیدنی ها در دفتر و با 

خودکار نوشته شده است! 
جوانانی که امروز مشتری های ثابت اینجا هستند 
و بیش از همه، روزهای سه شنبه به اینجا می آیند 
و یک محیط گرم و صمیمی برای خواندن کتاب و 
گفت و گو به وجود می آورند. تفاوت این مکان با 
سایر مکان ها این است که اولویت کتاب و مطالعه 
اس��ت و همین امر باعث ش��ده برخلاف بسیاری 

از کافه کتاب ها، س��یگار کش��یدن واقعا ممنوع 
باشد! لذا کسی برای سیگار کشیدن به این مکان 
نمی رود و یک محیط پر نور و پاک برای آنهایی که 
به واقع درد نبود یک چنین محیط فرهنگی را تا 

پیش از این حس می کردند.
چای، قهوه و بس��یار از خوردنی های دیگر با طعم 
مطالعه کتاب عجین می شود و شما می توانید در 
آن مکان احس��اس خوبی داشته باش��ید. پس از 
نوشتن این مقدمه به س��راغ محمود فروزبخش 
رفتیم تا روایت ای��ن کافه کتاب را از زبان خودش 
بشونیم. او س��ال ها در فضای فرهنگی شهر بوده 
است و »کتاب« یکی از دغدغه های اصلی او است 
و امسال توانسته به غیر از فعالیت خود در سمت 
معاون پژوهش خانه انقلاب اسلامی، در راستای 
ترویج کتاب خوانی، پاتوق کتاب ابومسعود رازی 
را در یکی از محیط های فرهنگی ش��هر اصفهان 

دایر کند.
معاون پژوهش خانه انقلاب اس��لامی با اشاره به 

ش��روع این حرکت در خانه انقلاب اظهار داشت: 
همیش��ه برای اهالی کتاب این دغدغه بوده است 
که هن��گام حضور در ی��ک کتابفروش��ی بتوانند 
لحظاتی آرام بگیرن��د و با کت��اب موردنظر خود 
خلوت کرده آن را با طمانینه ورق بزنند. متاسفانه 
س��اختار تمامی کتابفروش��ی های شهر اصفهان 
بدین گونه اس��ت که فرد باید به صورت سرپایی 
کتاب را ارزیابی کند و در همان لحظات ایستاده 

آن را انتخاب کند. 
محمود فروز بخش افزود: پاتوق کتاب ابومسعود 
رازی فرصتی برای دوس��تداران کتاب اس��ت که 
هم می توانند در مکانی تاریخی و کم نظیر کتاب 
خود را مطالعه کنن��د و در ص��ورت تمایل آن را 

خریداری کنند. 
مکان این پاتوق کتاب در گوش��ه ورودی خانقاه 
ابومسعود رازی اس��ت که پانصد سال بر سر مزار 
ابومس��عود رازی س��اخته ش��ده اس��ت و اکنون 
ای��ن پاتوق کتاب نیز ب��ه احت��رام آن بزرگوار که 

حق بزرگی بر گردن مردم ش��هر اصفهان دارند، 
ابومسعود رازی نام گرفته است. 

معاون پژوهش خان��ه انقلاب اس��لامی در ادامه 
گف��ت: همچنین پات��وق کتاب مکانی اس��ت که 
 دوس��تداران فرهن��گ و اندیش��ه در آن جم��ع 
می ش��وند و به همراه ی��ک فنجان نوش��یدنی، 
 محفل خود را به صورت دوستانه و هفتگی برقرار 

می کنند. پاتوق کتاب پذیرای گروه های مختلف 
ادبی، هنر و فکری می باش��د و م��کان تاریخی و 
حلقه وار آن می تواند کم��ک بخش حاضران در 
فهم و یادگیری موضوعات باشد.شایان ذکر است 
پاتوق کتاب ابومسعود رازی واقع در خیابان جامی 
همه روزه از ساعت ده الی سیزده و جهت برگزاری 

کلاس ها از ساعت ۱6 الی ۱9 برقرار است.

بازار داغ »پاتوق کتاب« در اصفهان

طعم خوش »خواندن کتاب« با یک »فنجان چای«



محیط بانان جزو افرادی هس��تند که بسیاری از 
ما ش��اید در زندگی کمتر با آنها برخورد کنیم و 
شاید هم اصلا با آنان مواجه نشویم و تنها زمانی 
 حضور آنها را حس می کنیم که در یک خبر کوتاه 
م��ی ش��نویم:» محی��ط بان��ی در درگی��ری با 
شکارچیان غیر مجاز به ش��هادت رسید« یا »یوزپلنگ 

بدن محیط بان را درید«.
تنها اینجاست که به یاد آن می افتیم که محیط بانانی 
نیز درکشور وجود دارند که برای حفاظت از عرصه های 
طبیعی و انسانی درحال تلاش هستند وجان خود را در 

معرض خطرهای گوناگون قرارمی دهند.
محیط  بانان افرادی هستند که به امورحفاظت وکنترل 
عرصه ه��ای طبیعی و حیات وحش کش��ور مش��غول 
می باشند.  محیط بانان سازمان حفاظت محیط زیست 
ازنظر قوانین اس��تخدامی، کارمند دولتی محس��وب 
می شوند، اما باتوجه به شرایط کاری خویش وضعیتی 

شبیه نیروهای انتظامی یا شبه نظامی دارند.
محیط بان ها حلقه درخش��انی از زنجیره محیط بانی 
کشور هس��تند و اگر تمام حلقه های درست کنار هم 
نباشد و آموزش های لازم درجای مناسب و با مخاطب 
متناسب صورت نگیرد نمی توان توقع اثرگذاری لازم را 

داشته باشد.

   تعداد محیط  بانان درکشورکم است
با روی کار آمدن دولت یازدهم مساله محیط زیست از 
اهمیت بیشتری برخوردار شد و توسط رییس سازمان 
حفاظت محیط زیست کش��ور علاوه بر اینکه درحوزه 
بهره برداری صحی��ح  از محیط زیس��ت و نجات منابع 
طبیعی ملی وعده هایی داده شد، بهبود وضعیت معیشتی 
محیط  بانان و پیگیری مس��ائل حقوق��ی آنها نیز جزو 

برنامه ها و تصمیمات جدی سازمان قرارگرفت. 
به گفته رییس س��ازمان حفاظت محیط زیست کشور 
محیط  بانان استخدام رسمی س��ازمان محیط زیست 
هستند، البته دراین حوزه سازمان دچارکمبود است و 
تلاش می شود این کمبود جبران ش��ود؛ به طوری که 
درحال حاضر میزان س��ختی کار آنها به 3000 امتیاز 
افزایش یافته و اجرای درجه بندی محیط  بانان به منظور 
بهبود شرایط آنان درحال انجام است. تعداد محیط  بانان 

درکشورکم اس��ت، اقدامات بس��یاری درمورد تقویت 
دوره های آموزشی محیط بانان صورت 
گرفته و آموزش تخصصی در سطح ملی 
وتغییر وضعیت محیط  بان در راستای 

بهبود وضعیت آنها انجام شده است.

   فعالی�ت 170 نفرپرس�نل
 در مناطق حفاظت شده

محیط بان��ان وظیفه حفاظ��ت از 11 
درصد خاک کش��ور را که جزو مناطق 
حفاظت شده است برعهده دارند که در 
این راه سختی ها و مشقت های زیادی را 
متحمل می شوند. با توجه به اینکه هر 
محیط بان درکشور به طورمتوسط ناچار 
است به اندازه سه تا چهار محیط بان در 
جهان از خود کارآیی نشان دهد که این 
موضوع سبب فشار بیش از حد بر محیط 

بانان کشور شده اس��ت. فرمانده یگان حفاظت محیط 
زیست استان اصفهان پیرامون محیط بانی و مشغله های 

این کار اظهار داشت: محیط بان کسی است که وظیفه 
حفظ وحراست ازمناطق حفاظت شده 
و حفظ گونه های جانوری را در اس��تان 

برعهده دارد.
سختی های درگیری با متخلفان، کار در 
ارتفاعات، سطح های شیب دار، خطرات، 
تصادف��ات، تعقی��ب، گری��ز، واژگونی 
خودروها، عبور از مس��یرهای س��خت 
و مناطق بیابانی وکوهس��تانی، مواجه 
 با مواد س��می ازجمله مخاطرات کاری 
محیط بانان است. مرتضی جمشیدیان 
در ادامه بحث درخصوص وظایف اصلی 
محیط بانان گفت: از وظایف اصلی محیط 
بانان اجرای نظارت بر فعالیت هایی توسعه 
عمران��ی، تخریب، ترمیم، بهس��ازی و 

شکارصید است.
جمعیت یگان استان اصفهان حدود 170 
نفر پرسنل در سطح استان دارد که در مناطق حفاظت  

شده  مشغول به فعالیت هستند.

   اعمال نظارت بر منابع محیط زیست و موارد 
آلوده کننده

از ابتدای دولت یازدهم به دلیل اهمیت بحث آموزش و 
تاثیرگذاری آن در کاهش مخاطرات برای محیط بانان 
توجه ویژه ای به این بحث شده است و تنها در سال 93 
حدود850 محیط بان در کش��ور دوره های آموزشی را 

طی کردند و این روند همچنان ادامه دارد. 
 وی با اش��اره ب��ه برگ��زاری دوره ه��ای آموزش��ی برای 
محیط بانان استان اذعان داشت: دوره آموزشی ضابطان 
دادگس��تری، تیراندازی، سلاح شناسی، دفاع شخصی 
 و آمادگی جس��مانی و دوره های پرنده شناس��ی برای 
محیط بانان برگزار می ش��ود. و ارائه آموزش ها در روند 

پیشبرد برنامه هایشان موثر است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیس��ت استان اصفهان 
درخصوص اولویت بندی شغل محیط بانی تصریح کرد: 
محیط بانان در این شغل براساس رتبه درجه بندی شده 
اند، ابتدا کمک محیط بان، سپس محیط بان سوم، محیط 
بان دوم، محیط بان یکم، سر محیط بان و محیط دار سوم، 
دوم و محیط دار یکم و افسرمحیط دار سوم، دوم و یکم 

و درنهایت به مقام  ارشد محیط دار رسیده و بر این مبنا 
اولویت بندی شده اند.

جمشیدیان خاطرنشان کرد: همچنین در مورد  اختیارات 
محیط  بانان؛ لازم به یادآوری است که آنها به عنوان ضابط 
قوه قضاییه اجازه حمل س��لاح دارند و یگان حفاظت 
محیط زیست هستند و محیط بانان اخیرا مجهز به سلاح 
سازمانی هستند و آنها را به و اسلحه گلاژیگون، اسپری و 

شوکر هم مجهز می کنیم.
وظیفه اجرای قوانین و بهسازی به عهده محیط بان است، 
اعمال نظارت بر منابع محیط زیست و موارد آلوده کننده 
توس��ط محیط بان انجام و گزارش می شود و به دلیل 
اینکه محیط بانان ضابط قوه قضاییه هس��تند، تمامی 
موارد توسط ضابطان به  دادگس��تری ارجاع شده تا به 

موارد ذکر شده رسیدگی شود.
از دیگر وظایف محیط بانان کنترل دام ها و تالیف احشام 

در مناطق حفاظت شده است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیس��ت استان با تشریح 
مناطق حفاظت شده استان گفت: درکل استان احتیاج 
 به محیط بان است و  درمناطق حفاظت شده محیط بانان

وظیفه حفاظت از منطقه را برعه��ده دارند، درمناطق 
حفاظت شده  پارک ملی کلاه قاضی، پارک ملی قمشلو، 
پناهگاه حیات وحش موته، حی��ات وحش عباس آباد، 
مناطق حفاظت شده کرکس، قمصر و برزک و کهیار، 
دالانکوه و سد زاینده رود محیط بانان حفاظت ازسطح 

منطقه را برعهده دارند.

   و درخاتمه 
وی در انتهای بحث یادآور ش��د: محی��ط بانان با وجود 
خطرات زی��اد این ش��غل در ارائ��ه خدم��ات به همه  
همشهریان زحمت کش��یده و به دور از کوچک ترین 
امکانات با مش��کلاتی روب��ه رو می ش��وند و مردم هم 
مس��اعدت کنند تا آنان بتوانند در اج��رای هرچه بهتر 

وظیفه شان موفق عمل کنند.
همچنین می طلبد که مس��وولان امر با توجه بیش��تر 
به حفظ محیط زیس��ت وحفظ گونه های کش��وری با 
هر گونه تخریب و صدمه زدن ب��ه اراضی ملی برخورد 
 کرد و حساس��یت ویژه ای را نس��بت به این امر داشته

 باشند.

وقتی دریک خان��واده فردی به خصوص پدر خانواده معتاد می ش��ود، برای تامین 
هزینه های اعتیادش، اقتصاد و معیشت خانواده را به هم می ریزد، زیرا هزینه های 
اعتیاد ف��وق العاده زیاد بوده و وق��وع این معضل منجر به بروز آس��یب های دیگر، 

تنگنای معیشت خانواده و بزهکاری فرزندان می شود.
دراصل اعتیاد زیربنای تمام آسیب های اجتماعی است، طلاق،کودکان بی  سرپرست 
وخیابانی، زنان سرپرست خانوار، آسیب های جسمی و روانی و... یک  مجموعه آسیب 

را موجب می شود و به این شکل، اعتیاد مخزنی از مشکلات می شود.  
از اعتیاد می توان به  عنوان یک معضل فرهنگی، یک آسیب درحوزه سلامت و حتی 

یک چالش اقتصادی برای  خانواده ها و جامعه یاد کرد.
اعتیاد مساله پیچیده ای است که باید  برای مقابله با آن جامعه بسیج شود و در مورد 

اعتیاد باید بر امر پیشگیری تمرکز بیشتری شود و آگاه سازی و حساس سازی در 
این زمینه را می طلبد و برای حل معضل اعتیاد، اجتماعی کردن موضوع راه  حل 

کار گشایی است.
درحقیقت باید ش��رایطی در جامعه به وجود آید تا معتاد ب��دون ترس و واهمه به 
مراکز درمانی مراجعه کند، تا کمتر ش��اهد بازگش��ت مجدد وی به سمت مصرف 

مواد مخدر باشیم. 

همواره موضوع اعتیاد به  عنوان معضل اجتماعی مورد توجه همه مردم و مسوولان 
بوده است، تاکنون برنامه های بسیاری درجهت مقابله وکنترل آن انجام شده، اما 
برای تحقق رویکرد اجتماعی لازم است همه اجزای جامعه به تکاپو بپردازند و درامر 

پیشگیری و درمان اعتیاد گام بردارند.
هنگامی که پدرخانواده معتاد می شود برای تامین هزینه های اعتیادش، اقتصاد و 
معیشت خانواده اش را به هم می ریزد،زیرا هزینه های اعتیاد فوق العاده زیاد بوده و 

چه بسا وقوع این معضل منجر به بروز آسیب های دیگر، تنگنای معیشتی خانواده و 
بزهکاری فرزندان  شود.  فرد، خانواده وجامعه مانند یک زنجیره به هم متصل شده 
است که درمقابله با اعتیاد به مواد مخدرصنعتی و شیمیایی وکنترل آن درجامعه 
نقش دارند که اگر یکی از این عوامل از زنجیره جدا شود، درمبارزه با مواد مخدر و 

معضل بزرگ اعتیاد با شکست روبه رو می شویم.
خود باوری مهم ترین عامل درمقابله با اعتیاد اس��ت وخودب��اوری از مهارت های 

زندگی است که باید خانواده ها آن را در فرزندان خود رشد دهند.
نقش خانواده نیز از مهم ترین اقدامات پیش��گیرانه دراعتیاد اس��ت وخانواده اگر 
فرزند خوب��ی را تربیت کند، احتمال معتاد ش��دن وی به مصرف م��واد مخدر نیز 

کمتر می شود.

 جوش صورت؛  بروز مشکلات 
روحی و اجتماعی

جوش یا آکنه یک اختلال پوستی است که در سنین نوجوانی شروع 
می شود و تا آخر جوانی ادامه می یابد.

 برای درمان ابتدا باید دید که آیا ضایعات واقعاً جوش هستند؛ چون 
خیلی از ضایعات پوستی شبیه جوش بروز می کنند.

 جوش بیشتر در نواحی سِبوره ) نواحی از بدن که دارای غدد سباسه 
فراوان است مثل اطراف بینی، پیشانی، چانه، قسمت های فوقانی 

پشت و سینه و شانه ها دیده می شود.
غدد سباسه به طور طبیعی در تمام سطح پوست گسترش دارند و 

مسوول چرب نگه داشتن سطح پوست می باشند. 
همچنین به علت دارا بودن بعضی مواد دارای خاصیت ضد میکروبی 
و قارچی هستند. این غدد در کف دس��ت و پا و ل�ب وجود ندارند 
و بیش��ترین تراکم آنها در صورت، س��ر، س��ینه و قسمت بالای 
 پشت اس��ت. جوش معمولا بعد از چند س��ال بهبود می یابد ولی 
نمی توان آن را به حال خود گذاشت، چون با بهبود بعضی از جوش 
ها، جوشگاه به وجود آمده تا پایان عمر باقی می ماند و از نظر زیبایی 

مشکل ساز هستند.

   دوره درمانی جوش3 تا 6 ماه 
متخصص پوست و مو در خصوص این عارضه اذعان داشت: جوش 
صورت  شایع ترین بیماری پوستی جوانان است،  این بیماری اغلب 
همراه با بلوغ شروع شده و معمولاً در حدود سن 25 سالگی بهبود 

می یابد.
جوش صورت خود به خود مشکلی برای فرد ایجاد نمی کند ولی 
تغییرات ظاهری که در صورت بیمار به وجود می آورد اغلب باعث 

مشکلات روحی و اجتماعی او می شود.
از طرف دیگر حدود 95 درص��د افراد مبتلا به جوش صورت، پس 
از بهبود بیماری جای آکنه در صورت شان باقی می ماند که به آن 

اسکار یا جوشگاه آکنه گفته می شود.
دکتر واعظ شوشتری در توصیه به اش��خاصی که برای درمان به 
پزشک مراجعه کرده اند، خاطرنش��ان کرد: افرادی که به پزشک 
مراجعه کنند و ب��رای آنها درمان تجویز ش��ود رعایت چند نکته 

ضرورت دارد :
  دستورات پزشک را دقیقا رعایت کنند، زمان مصرف دسته ای 
از داروها حتما به هنگام شب است، بعضی از داروها  خوارکی است و 

باید با یک لیوان آب مصرف شود تا مشکلی ایجاد نشود.
البته رعایت این دس��تورات در مراحل اولیه توصیه شده که افراد 

دچار عارضه نشوند.
  در ابتدای درمان جوش امکان تش��دید جوش ها وجود دارد و 
اشخاص با برخورداری از حوصله کافی می توانند به درمان ادامه 

دهند.
  از شروع درمان  تا ش��روع اثرات ممکن است بین یک تا دو ماه 
فاصله باشد و در این فاصله زمانی داشتن حوصله موجب می شود 

که شخص به نتیجه برسند.
  دوره درمانی جوش معمولا سه تا شش ماه است و با یک نسخه و 

درمان یک ماهه بهبودی به یکباره انجام نمی پذیرد.
  دست کاری فقط باعث تش��دید جوش صورت و ایجاد اسکار

 می شود و افرادی که اسکار دارند ممکن است دچار ناامیدی شوند. 
  اسکارها دودسته اند،  اسکارهای رنگی ) قرمز و تیره( که با درمان 
دارویی و به کمک لیزر درمان می شود و اسکارهایی فرورفته که در 

حال حاضر درمان  فراکشنال و آر اف فراکشنال بسیار موثر است.

مصاحبه
در گفت و گو با فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان اصفهان تبیین شد؛گروه جامعه 

محیط  بانان؛ ضابطان  قوه قضاییه اجازه حمل سلاح دارند
   حفظ وحراست از مناطق حفاظت شده و گونه های جانوری
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هنگامی که اعتیاد مخزنی از مشکلات می شود
چالش اقتصادی برای  خانواده ها و جامعه 

انسان ها در زندگی روزمره اجتماعی گاهی اوقات 
احساس خستگی، بدبختی و ناراحتی می  کنند، 
این احساس��ات چند هفته ای دوام نمی  آورند 
و چندان در روند زندگ��ی روزمره تداخل ایجاد 

نمی  کنند.
ناهماهنگی و نبود تعادل درخانواده، شادابی و پویایی 
را از  جامعه می گیرد و  بی توجهی به بهداش��ت روانی 
خانواده از مشکلات مهم زندگی امروزی و بروز افسردگی 
است. افسردگی غم انگیز و ناراحت کننده است؛ همه ما 
مستعد ابتلا به آن هس��تیم و این کاملا طبیعی است، 
 وقتی که شکست خوردیم، صدمه دیدیم یا روش هایی

را به کار  بردیم و جواب نداد، غمگین شویم. گاهی اوقات 
دلیل خاصی برای این امر وجود دارد، گاهی هم فقط 

از غم و اندوه ناش��ی ش��ده که برخی خودشان از پس 
مشکلات برمی  آیند و نیازی به کمک گرفتن از دیگران 

ندارند، اما عده ای هم به مساعدت دیگران نیاز دارند.
ش��یوه زندگی یا س��بک زیس��تن، منعک��س کننده 
گرایش ها، تمایلات، رفتاره��ا، عقاید و ارزش های یک 
فرد یا جامعه اس��ت که مجموع��ه ای از طرز تلقی ها، 
عادت ها، نگرش ها، س��لیقه ها، معیاره��ای اخلاقی و 
سطح اقتصادی درکنار یکدیگر، طرز زندگی کردن فرد 

یا گروهی را رقم می زنند.
در خانواده های از هم گسسته، افراد درکنار خانواده و 

با ترتیب درست و اصولی آنان رشد نمی کنند، والدین 
وقت کافی برای همراهی موث��ر فرزندان خود ندارند و 
در نتیجه، اس��ترس های گوناگون اف��راد را در معرض 

افسردگی و بیماری های روانی قرار می دهد.
بسیاری از تنش ها، اس��ترس های شغلی، بیماری ها و 
حتی برخی از بزه، جرم و جنایت ها به س��بک زندگی 

افراد برمی گردد.
درهرحال افس��ردگی غم انگیز و ناراحت کننده است؛ 
همه ما مستعد ابتلا به آن هستیم و این کاملا طبیعی 
است، در این هنگام دلمان می گیرد و به طورکلی برای 

یک مدت احساس غم می کنیم وپس از طی زمانی به 
حال طبیعی خود باز می گردیم. 

اما غم و اندوه ش��دید و مداوم، خطرناک تر است و اگر 
مدت زمان زیادی طول بکش��د باید ب��رای درمان آن 
تلاش شود. گاهی اوقات در زندگی با دوستان افسرده و 
غمگین مواجه می شویم که برای ادامه زندگی به مشکل 
برمی خورند دراین ش��رایط نقش دوستان و نزدیکان 
شخص زمانی که وی افسرده شده، برای بیرون آوردن او 

از این حالت نباید نادیده گرفته شود.
افسردگی در عصر کنونی به حدی شیوع یافته است که 

آن را س��رما خوردگی روانی لقب داده اند. این موضوع 
با غمگینی و احساس اندوه، دل مردگی، بی انگیزگی 
و احساس پوچی و سردرگمی شخص افسرده همراه 

است.
 ش��یوع این بیماری در ایران مطابق آمارهای رسمی 
7/ 7 درصد درجمعیت بالاتر از 15س��ال اعلام شده، 

علت افسردگی جسمانی، روانی  و علل اجتماعی است.
نفرت نس��بت به زندگی، اضطراب،ترس از شکست، 
عدم علاقه به انجام هرکاری و احساس ناامنی از علائم 

افسردگی است.
چه بس��ا قبل از تجویز هر دارویی، مراقبت و انگیزه از 
سوی خانواده و دوستان و کاهش استرس ها می تواند 

در مدت زمان افسردگی کمک موثری کند.

کاهش استرس ها خطر افسردگی را کم می کند

دوره آموزشی 
ضابطان 

دادگستری، 
تیراندازی، 

سلاح شناسی، 
دفاع شخصی و 

آمادگی جسمانی 
و دوره های 

پرنده شناسی 
برای محیط بانان 
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کارکردهای مثبت شبکه های 
اجتماعی در زندگی انسانی 

 مهم ترین مزایا و کارکردهای مثبت ش��بکه های اجتماعی را 
می توان چنین برشمرد: 

1- انتشار سریع و آزادانه اخبار و اطلاعات 
2- افزایش قدرت تحلیل و تقویت روحیه انتقادی 

3- امکان عبور از مرزهای جغرافیایی و آشنایی با افراد، جوامع 
و فرهنگ های مختلف 

4- شکل گیری و تقویت خرد جمعی 
5- بیان ایده ها به صورت آزادانه 

6- آشنایی با ایده ها، افکار و سلیقه های دیگران
7- کارکردهای متنوع تبلیغ��ی و محتوایی با افزایش احتمال 
مشارکت ها و کنش های اجتماعی به همراه تعاملات و نزدیکی 

دیدگاه ها و حرکت های همسو و مشترک میان کاربران 
8- گسترش ارتباط های مجازی مستمر با دوستان و آشنایان 
9- تبلیغ و توسعه ارزش های انسانی و اخلاقی در عرصه جهانی 

10- یکپارچه سازی بسیاری از امکانات اینترنتی 
11- توسعه مشارکت های مفید اجتماعی 

12- افزایش س��رعت در فرآیند آموزش و ایجاد ارتباط شبانه 
روزی بین استاد و شاگرد 

13- افزایش اعتماد، صمیمیت و صداقت در فضای سایبری 

یاد داشت
سیدمهدی سلطانی

محیط بانان جزو افرادی هس��تند که بسیاری از 
ما ش��اید در زندگی کمتر با آنها برخورد کنیم و 
شاید هم اصلا با آنان مواجه نشویم و تنها زمانی 
 حضور آنها را حس می کنیم که در یک خبر کوتاه 
م��ی ش��نویم:» محی��ط بان��ی در درگی��ری با 
شکارچیان غیر مجاز به ش��هادت رسید« یا »یوزپلنگ 

بدن محیط بان را درید«.
تنها اینجاست که به یاد آن می افتیم که محیط بانانی 
نیز درکشور وجود دارند که برای حفاظت از عرصه های 
طبیعی و انسانی درحال تلاش هستند وجان خود را در 

معرض خطرهای گوناگون قرارمی دهند.
محیط  بانان افرادی هستند که به امورحفاظت وکنترل 
عرصه ه��ای طبیعی و حیات وحش کش��ور مش��غول 
می باشند.  محیط بانان سازمان حفاظت محیط زیست 
ازنظر قوانین اس��تخدامی، کارمند دولتی محس��وب 
می شوند، اما باتوجه به شرایط کاری خویش وضعیتی 

شبیه نیروهای انتظامی یا شبه نظامی دارند.
محیط بان ها حلقه درخش��انی از زنجیره محیط بانی 
کش��ور هس��تند واگر تمام حلقه های درست کنارهم 
نباشد وآموزش های لازم درجای مناسب وبا مخاطب 
متناس��ب صورت نگیرد نمی توان توقع اثرگذاری لازم 

را داشته باشد.

   تعداد محیط  بانان درکشورکم است
با روی کار آمدن دولت یازدهم مسئله محیط زیست از 
اهمیت بیش تری برخوردار شد وتوسط رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست کش��ورعلاوه بر اینکه درحوزه 
بهره برداری صحیح ازمحیط زیست ونجات منابع طبیعی 
ملی وعده هایی داده شد، بهبود وضعیت معیشتی محیط  
بانان وپیگیری مسائل حقوقی آنها نیز جزو برنامه ها و 

تصمیمات جدی سازمان قرارگرفت. 
به گفت��ه رئی��س س��ازمان حفاظت محیط زیس��ت 
کش��ورمحیط  بانان استخدام رسمی س��ازمان محیط 
زیست هستند، البته دراین حوزه سازمان دچارکمبود 
اس��ت و تلاش می ش��ود این کمبود جبران ش��ود؛به 
طوری که درحال حاضرمیزان سختی کارآنها به 3000 
امتیاز افزایش یافته و اجرای درجه بندی محیط  بانان به 
منظوربهبود شرایط آنان درحال انجام است. تعداد محیط 

 بانان درکشورکم است، اقدامات بسیاری درمورد تقویت 
دوره های آموزشی محیط بانان صورت 
گرفته و آموزش تخصصی درسطح ملی 
وتغییر وضعیت محیط  بان در راستای 

بهبود وضعیت آنها انجام شده است.

   فعالی�ت 170 نفرپرس�نل در 
مناطق حفاظت شده

محیط بان��ان وظیفه حفاظ��ت از 11 
درصد خاک کش��ور را که جزو مناطق 
حفاظت شده اس��ت برعهده دارند که 
دراین راه سختی ها ومشقت های زیادی 
را متحمل می ش��وند. با توجه به اینکه 
هرمحیط بان درکش��وربه طورمتوسط 
ناچاراس��ت به اندازه 3 تا ۴ محیط بان 
درجهان ازخود کارآیی نش��ان دهد که 
این موضوع س��بب فش��اربیش ازحد 

برمحیط بانان کشورشده است. فرمانده یگان حفاظت 
محیط زیست اس��تان اصفهان پیرامون محیط بانی و 

مشغله های این کار اظهار داشت: محیط بان کسی است 
که وظیف��ه حفظ وحراس��ت ازمناطق 
حفاظت شده و حفظ گونه های جانوری 

را در استان برعهده دارد.
سختی های درگیری با متخلفین، کار در 
ارتفاعات، سطح های شیب دار، خطرات، 
تصادف��ات، تعقی��ب، گریز،واژگون��ی 
خودروها، عبوراز مس��یرهای س��خت 
ومناط��ق بیابانی وکوهس��تانی،مواجه 
با مواد س��می ازجمله مخاطرات کاری 
محیط بانان است. مرتضی جمشیدیان 
در ادامه بحث درخصوص وظایف اصلی 
محیط بانان گف��ت: از وظای��ف اصلی 
محیط بانان اجرای نظ��ارت بر فعالیت 
هایی توسعه عمرانی، تخریب، ترمیم، 

بهسازی و شکارصید است.
جمعیت یگان استان اصفهان حدود 170 
نفرپرسنل درسطح استان دارد که در مناطق حفاظت  

شده  مشغول به فعالیت هستند.

   اعمال نظارت بر منابع محیط زیست و موارد 
آلوده کننده

از ابتدای دولت یازدهم به دلیل اهمیت بحث آموزش و 
تاثیرگذاری آن در کاهش مخاطرات برای محیط بانان 
توجه ویژه ای به این بحث شده است و تنها در سال 93 
حدود 850 محیط بان در کشور دوره های آموزشی را 

طی کردند و این روند همچنان ادامه دارد. 
وی با اشاره به برگزاری دوره های آموزشی برای محیط 
بانان اس��تان اذعان داش��ت: دوره آموزش��ی ضابطین 
دادگستری، تیراندازی، سلاح شناسی، دفاع شخصی و 
آمادگی جسمانی و دوره های پرنده شناسی برای محیط 
بانان برگزار می شود. و ارایه آموزش ها در روند پیشبرد 

برنامه هایشان موثر است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیس��ت استان اصفهان 
درخصوص اولویت بندی ش��غل محی��ط بانی تصریح 
کرد: محیط بانان دراین شغل براساس رتبه درجه بندی 
شده اند، ابتدا کمک محیط بان،سپس محیط بان سوم، 
محیط بان دوم، محیط بان یکم، سر محیط بان و محیط 
دار س��وم، دوم و محیط دار یکم و افسرمحیط دار سوم، 

دوم و یکم و درنهایت به مقام  ارشد محیط دار رسیده و بر 
این مبنا اولویت بندی شده اند.

جمشیدیان خاطرنشان کرد: همچنین درمورد اختیارات 
محیط  بانان؛لازم به یادآوری است که آنها به عنوان ضابط 
قوه قضاییه اجازه حمل س��لاح دارند و یگان حفاظت 
محیط زیست هستند و محیط بانان اخیرا مجهز به سلاح 
سازمانی هستند و آنها را به و اسلحه گلاژیگون، اسپری و 

شوکر هم مجهز می نماییم.
وظیفه اجرای قوانین و بهسازی به عهده محیط بان است، 
اعمال نظارت بر منابع محیط زیست و موارد آلوده کننده 
توس��ط محیط بان انجام و گزارش می شود و به دلیل 
اینکه محیط بانان ضابط قوه قضاییه هستند، کلیه موارد 
توسط ضابطان به  دادگستری ارجاع شده تا به موارد ذکر 

شده رسیدگی شود.
از دیگر وظایف محیط بانان کنترل دام ها و تالیف احشام 

درمناطق حفاظت شده است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیس��ت استان با تشریح 
مناطق حفاظت شده استان گفت: درکل استان احتیاج 
به محیط بان است و درمناطق حفاظت شده محیط بانان 
وظیفه حفاظت از منطقه را برعه��ده دارند، درمناطق 
حفاظت شده  پارک ملی کلاه قاضی، پارک ملی قمشلو، 
پناهگاه حیات وحش موته، حی��ات وحش عباس آباد، 
مناطق حفاظت شده کرکس، قمصر و برزک و کهیار، 
دالانکوه و سد زاینده رود محیط بانان حفاظت ازسطح 

منطقه را برعهده دارند .

   و درخاتمه 
وی در انتهای بحث یادآور ش��د: محی��ط بانان با وجود 
خطرات زی��اد این ش��غل در ارای��ه خدمات ب��ه کلیه 
همش��هریان زحمت کش��یده و به دور از کوچکترین 
امکانات با مش��کلاتی روب��ه رو می ش��وند و مردم هم 
مس��اعدت کنند تا آنان بتوانند در اج��رای هرچه بهتر 

وظیفه شان موفق عمل نمایند.
هنمچنین می طلبد که مس��ولان امربا توجه بیش��تر 
به حفظ محیط زیس��ت وحفظ گونه های کش��وری با 
هر گونه تخریب و صدمه زدن ب��ه اراضی ملی برخورد 
 نمود و حساسیت ویژ ه ای را نس��بت به این امر داشته

 باشند.

وقتی دریک خانواده فردی به خصوص پدر خانواده معتاد می ش��ود، برای تامین 
هزینه های اعتیادش، اقتصاد و معیشت خانواده را به هم می ریزد، زیرا هزینه های 
اعتیاد فوق العاده زیاد ب��وده و وقوع این معضل منجر به بروز آس��یب های دیگر، 

تنگنای معیشت خانواده و بزهکاری فرزندان می شود.
دراصل اعتیاد زیربنای تمام آسیب های اجتماعی است، طلاق،کودکان بی  سرپرست 
وخیابانی، زنان سرپرست خانوار، آسیب های جسمی و روانی و... یک  مجموعه آسیب 

را موجب می شود و به این شکل، اعتیاد مخزنی از مشکلات می شود.  
از اعتیاد می توان به  عنوان یک معضل فرهنگی، یک آسیب درحوزه سلامت و حتی 

یک چالش اقتصادی برای  خانواده ها و جامعه یاد کرد.
اعتیاد مساله پیچیده ای اس��ت که باید  برای مقابله با آن جامعه بسیج شود و در 

مورد اعتیاد باید بر امر پیشگیری تمرکز بیشتری شود و آگاه سازی و حساس سازی 
در این زمینه را می طلبد و برای حل معضل اعتی��اد، اجتماعی کردن موضوع راه 

 حل کار گشایی است.
درحقیقت باید ش��رایطی در جامعه به وجود آید تا معتاد ب��دون ترس و واهمه به 
مراکز درمانی مراجعه کند، تا کمتر شاهد بازگش��ت مجدد وی به سمت مصرف 

مواد مخدر باشیم. 

همواره موضوع اعتیاد به  عنوان معضل اجتماعی مورد توجه همه مردم و مسوولان 
بوده است، تاکنون برنامه های بسیاری درجهت مقابله وکنترل آن انجام شده، اما 
برای تحقق رویکرد اجتماعی لازم اس��ت همه اجزای جامعه ب��ه تکاپو بپردازند و 

درامر پیشگیری و درمان اعتیاد گام بردارند.
هنگامی که پدرخانواده معتاد می شود برای تامین هزینه های اعتیادش، اقتصاد و 
معیشت خانواده اش را به هم می ریزد،زیرا هزینه های اعتیاد فوق العاده زیاد بوده و 

چه بسا وقوع این معضل منجر به بروز آسیب های دیگر، تنگنای معیشتی خانواده 
و بزهکاری فرزندان  شود.  فرد، خانواده وجامعه مانند یک زنجیره به هم متصل شده 
است که درمقابله با اعتیاد به مواد مخدرصنعتی و شیمیایی وکنترل آن درجامعه 
نقش دارند که اگر یکی از این عوامل از زنجیره جدا شود، درمبارزه با مواد مخدر و 

معضل بزرگ اعتیاد با شکست روبه رو می شویم.
خود باوری مهم ترین عامل درمقابله با اعتیاد اس��ت وخودباوری از مهارت های 

زندگی است که باید خانواده ها آن را در فرزندان خود رشد دهند.
نقش خانواده نیز از مهم ترین اقدامات پیش��گیرانه دراعتیاد اس��ت وخانواده اگر 
فرزند خوبی را تربیت کند، احتمال معتاد ش��دن وی به مص��رف مواد مخدر نیز 

کمتر می شود.

جوش صورت ؛  بروز مشکلات روحی 
و اجتماعی

جوش یا آکنه یک اختلال پوستی است که در سنین نوجوانی شروع 
می شود و تا آخر جوانی ادامه می یابد.

 برای درمان ابتدا باید دید که آیا ضایعات واقعاً جوش هستند؛ چون 
خیلی از ضایعات پوستی شبیه جوش بروز می کنند.

 جوش بیشتر در نواحی سِبوره ) نواحی از بدن که دارای غدد سباسه 
فراوان است مثل اطراف بینی، پیشانی، چانه، قسمت های فوقانی 

پشت و سینه و شانه ها دیده می شود.
غدد سباسه به طور طبیعی در تمام سطح پوست گسترش دارند و 

مسئول چرب نگه داشتن سطح پوست می باشند. 
همچنین به علت دارا بودن بعضی مواد دارای خاصیت ضد میکروبی 
و قارچی هستند. این غدد در کف دس��ت و پا و ل�ب وجود ندارند و 
بیشترین تراکم آنها در صورت ، سر، سینه و قسمت بالای پشت است.

جوش معمولا بعد از چند سال بهبود می یابد ولی نمیتوان آن را به 
حال خود گذاشت چون با بهبود بعضی از جوشها، جوشگاه به وجود 

آمده تا پایان عمر باقی می ماند و از نظر زیبائی مشکل ساز هستند.

   دوره درمانی جوش سه  تا شش ماه 
متخصص پوست و مو در خصوص این عارضه اذعان داشت: جوش 
صورت  شایعترین بیماری پوستی جوانان است،  این بیماری اغلب 
همراه با بلوغ شروع ش��ده ومعمولاً در حدود سن 25 سالگی بهبود 

می یابد.
جوش صورت خود به خود مش��کلی برای فرد ایجاد نمی کند ولی 
تغییرات ظاهری که در صورت بیمار به وجود می آورد اغلب باعث 

مشکلات روحی و اجتماعی او می شود.
از طرف دیگر  حدود 95  درصد افراد مبتلا به جوش صورت، پس از 
بهبود بیماری جای آکنه در صورت شان باقی می ماند که به آن اسکار 

یا جوشگاه آکنه گفته می شود.
دکتر واعظ شوشتری در توصیه به اشخاصی که برای درمان به پزشک 
مراجعه نموده اند خاطرنشان کرد: افرادی که به پزشک نمایند و برای 

آنها درمان تجویز شود رعایت چند نکته ضرورت دارد :
  دستورات پزشک را دقیقا رعایت کنند، زمان مصرف دسته ای از 
داروها حتما به هنگام شب است ، بعضی از داروها  خوارکی است و باید 

با یک لیوان آب مصرف شود تا مشکلی ایجاد نشود.
البته رعایت این دستورات در مراحل اولیه توصیه شده که افراد دچار 

عارضه نشوند.
  در ابتدای درمان جوش امکان تش��دید جوش ه��ا وجود دارد و 
اش��خاص با برخورداری از حوصله کافی می توانند به درمان ادامه 

دهند.
  از ش��روع درمان  تا شروع اثرات ممکن اس��ت بین یک تا دو ماه 
فاصله باشد و در این فاصله زمانی داشتن حوصله موجب می شود که 

شخص به نتیجه برسند.
  دوره درمانی جوش معمولا سه  تا شش ماه است و با یک نسخه و 

درمان یک ماهه بهبودی به یکباره انجام نمی پذیرد.
  دست کاری فقط باعث تشدید جوش صورت و ایجاد اسکار می 

شود و افرادی که اسکار دارند ممکن است دچار ناامیدی شوند. 
  اسکارها دودسته اند،  اسکارهای رنگی ) قرمز و تیره( که با درمان 
دارویی و به کمک لیزر درمان می شود و اسکارهایی فرورفته که در 

حال حاضر درمان  فراکشنال و آر اف فراکشنال بسیار موثر است.

مصاحبه
در گفت و گو با فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان اصفهان تبیین شد؛گروه جامعه 

محیط  بانان؛ ضابطان  قوه قضاییه اجازه حمل سلاح دارند
   حفظ وحراست از مناطق حفاظت شده و گونه های جانوری
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هنگامی که اعتیاد مخزنی از مشکلات می شود
چالش اقتصادی برای  خانواده ها و جامعه 

انسانها در زندگی روزمره اجتماعی گاهی اوقات 
احساس خستگی، بدبختی و ناراحتی می  کنند، 
این احساس��ات چند هفته ای دوام نمی  آورند 
و چندان در روند زندگ��ی روزمره تداخل ایجاد 

نمی  کنند.
ناهماهنگی و نبود تعادل درخانواده،شادابی وپویایی را از 
جامعه می گیرد و بی توجهی به بهداشت روانی خانواده 
از مشکلات مهم زندگی امروزی و بروز افسردگی است. 
افسردگی غم انگیز و ناراحت کننده است؛همه ما مستعد 
ابتلا به آن هستیم و این کاملا طبیعی است، وقتی که 
شکست خوردیم، صدمه دیدیم یا روش هایی را به کار 
 بردیم و جواب نداد، غمگین شویم. گاهی اوقات دلیل 
خاصی برای این امر وج��ود دارد، گاهی هم فقط از غم 

و اندوه ناشی شده که برخی خودشان از پس مشکلات 
برمی  آیند و نیازی به کمک گرفتن از دیگران ندارند، اما 

عده ای هم به مساعدت دیگران نیاز دارند.
ش��یوه زندگی یا س��بک زیس��تن، منعک��س کننده 
گرایش ها، تمایلات،رفتاره��ا، عقاید و ارزش های یک 
فرد یا جامعه اس��ت که مجموعه ای از طرز تلقی ها،عا
دت ها،نگرش ها،سلیقه ها،معیارهای اخلاقی وسطح 
اقتصادی درکنار یکدیگر، طرززندگ��ی کردن فرد یا 

گروهی را رقم می زنند.
در خانواده های از هم گسسته، افراد درکنار خانواده و با 

ترتیب درست و اصولی آنان رشد نمی کنند، والدین وقت 
کافی برای همراهی موثرفرزندان خود ندارند و درنتیجه، 
اس��ترس های گوناگون افراد را درمعرض افس��ردگی 

وبیماری های روانی قرار می دهد.
بسیاری از تنش ها، اس��ترس های شغلی، بیماری ها و 
حتی برخی از بزه، جرم و جنایت ها به س��بک زندگی 

افراد برمی گردد.
درهرحال افس��ردگی غم انگیز و ناراحت کننده است؛ 
همه ما مستعد ابتلا به آن هستیم و این کاملا طبیعی 
است،دراین هنگام دلمان میگیرد وبه طورکلی برای یک 

مدت احساس غم می کنیم وپس ازطی زمانی به حال 
طبیعی خود بازمی گردیم. 

اما غم و اندوه شدید ومداوم، خطرناک تر است واگر مدت 
زمان زیادی طول بکشد باید برای درمان آن تلاش شود.
گاهی اوقات در زندگی با دوس��تان افسرده وغمگین 
مواجه می ش��ویم که ب��رای ادامه زندگی به مش��کل 
برمی خورند دراین ش��رایط  نقش دوستان ونزدیکان 
شخص زمانی که وی افسرده شده، برای بیرون آوردن او 

از این حالت نباید نادیده گرفته شود.
افسردگی درعصر کنونی به حدی شیوع یافته است که 

آن را س��رما خوردگی روانی لقب داده اند.این موضوع 
با غمگینی و احس��اس اندوه،دل مردگی،بی انگیزگی 
و احساس پوچی و سردرگمی شخص افسرده همراه 

است.
شیوع این بیماری در ایران مطابق آمارهای رسمی 7/ 
7 درصد درجمعیت بالاتر از15  سال اعلام شده است، 

علت افسردگی جسمانی،روانی  و علل اجتماعی است.
نفرت نس��بت به زندگی ،اضطراب،ترس ازشکس��ت، 
عدم علاقه به انجام هرکاری و احساس ناامنی ازعلایم 

افسردگی است.
چه بس��ا قبل از تجویز هر دارویی، مراقب��ت و انگیزه 
ازسوی خانواده و دوستان و کاهش استرسها میتواند در 

مدت زمان افسردگی کمک موثری نماید.

کاهش استرس ها خطر افسردگی را کم می کند

دوره آموزشی 
ضابطین 

دادگستری، 
تیراندازی، 

سلاح شناسی، 
دفاع شخصی و 

آمادگی جسمانی 
و دوره های 

پرنده شناسی 
برای محیط بانان 
برگزار می شود.
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مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران؛
استمرار طرح تحول سلامت، 
مستلزم تامین اعتبارات است 

مدیرعامل س��ازمان بیمه س��لامت ایران گفت: موفقیت نظام 
سلامت درکشورمنوط به انباشت منابع با ساز وکاربیمه ای است. 
به گزارش ایس��نا، دکترمحمد جواد کبیراع��لام کرد: تا زمانی 
که انباشت منابع با س��از وکاربیمه ای مطابق با سیاست وزارت 
بهداشت، درمان وآموزش پزش��کی،اجرایی نشود سازمانهای 
بیمه گرپای��ه نخواهند توانس��ت تعه��دات خود را نس��بت به 
موسسات و مراکزدرمانی طرف قرارداد به موقع پرداخت کنند. 
وی ضم��ن تش��کرازپیگیری دکت��ر روحانی رئی��س محترم 
جمهور،درخصوص تامی��ن منابع ب��رای بازپرداخت مطالبات 
پزشکان، اظهارداشت:این سازمان تلاش می کند تا با دریافت 
منابع مورد نیاز دراسرع وقت مطالبات ارائه کنندگان خدمات 

وجامعه پزشکی را پرداخت کند. 
وی متذکر شد:سازمان بیمه س��لامت ایران،پرداخت به موقع 
مطالبات مراکزو موسس��ات درمانی را هم��واره به عنوان یکی 

ازتکالیف اصلی واجتناب ناپذیرخود می داند. 
استمراروموفقیت طرح تحول سلامت مستلزم پرداخت به موقع 
اعتبارات به سازمان بیمه سلامت ایران است، با توجه به پیگیری 
های وزیر تع��اون، کار و رف��اه اجتماعی وهمچنی��ن اقدامات 
ارزشمند سازمان مدیریت وبرنامه ریزی کش��ور، امیدواریم با 
تخصیص منابع، ب��ه زودی بتوانیم بخ��ش عظیمی ازمطالبات 

مراکز و موسسات درمانی را پرداخت کنیم. 
درکش��ور 9 میلیون و 800 ه��زار نفر درطرح بیمه س��لامت 

همگانی دفترچه دریافت کردند. 
ازمولفه های مهم ب��رای ایجاد فضای امید و تلاش گس��ترش 

بیمه های اجتماعی است. 
91.7 درصد از کسانی که دفترچه بیمه سلامت دریافت کرده 

اند ماهانه زیریک میلیون تومان درآمد دارند. 
سازمان بیمه س��لامت متولی خرید راهبردی خدمات سلامت 
درکشوراس��ت،عدالت محوری ومش��تری م��داری مهم ترین 

اولویت کاری سازمان بیمه سلامت ایران است. 

سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان) باغ رضوان( در نظر دارد پروژه های زیر را از طریق مناقصه تعیین پیمانکار نماید.
آگهی مناقصه 

سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان )باغ رضوان(

شماره 
سپرده شرکت در مناقصه مدت پیمانمحل تامین اعتبارشرح مناقصهمناقصه

)ریال(

سازمان آرامستان های شهرداری ساخت قبور دو طبقه و خرید لحد بتنی94/4
25/000/000 ریال4 ماهاصفهان) باغ رضوان(

سازمان آرامستان های شهرداری اجراء خط فیبر نوری زمینی و هوایی94/5
10/000/000 ریال3 ماهاصفهان )باغ رضوان(

گروه جامعه 

تذکرات: 
 پیمانکار می بایست توانایی تامین سپرده شرکت در مناقصه را به صورت نقد یا ضمانتنامه بانکی داشته باشد. 

 پیمانکاران متقاضی شرکت در مناقصه شماره 94/4 می بایستی حداقل دارای رتبه پنج ابنیه از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری و سوابق کاری مرتبط و مناسب باشند. 
 شرکت های متقاضی شرکت در مناقصه شماره 94/5 باید دارای گواهی عضویت در شورای عالی انفورماتیک )رتبه های یک تا پنج شبکه و انتقال داده( یا سازمان نظام صنفی رایانه ای باشند. 
 واجدین شرایط می توانند از تاریخ نشر این آگهی تا تاریخ بیست و چهارم مردادماه سال جاری همه روزه به جز روزهای تعطیل به امور اداری سازمان واقع در کیلومتر 12 جاده اصفهان – نایین 

مراجعه و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت  و سایر مدارک    نسبت به تهیه اسناد مناقصه اقدام نمایند.
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت،  بیست و پنجم مردادماه سال نود و چهار می باشد. 

 سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان )باغ رضوان( در قبول یا رد هریک از پیشنهادات مختار است.
 هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد. 

 آدرس پایگاه اینترنتی سازمان www.isfahan.ir/farakhan می باشد. 



محرومان ليگ 
کنفدراس��یون فوتبال آسیا پاسخ درخواس��ت استعلام کمیته 
روابط بین الملل فدراس��یون فوتبال مبنی ب��ر وجود بازیکنان 
محروم در مرحله حذف��ی رقابت های لیگ قهرمانان آس��یا را 

اعلام کرد.
بر اس��اس اس��تعلامی که کمیته روابط بین الملل فدراسیون 
فوتبال در تاریخ 29 جولای )هفتم مرداد 94( از کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در خصوص بازیکنان محروم باشگاه نفت ایران در 
مرحله حذفی رقابت های لیگ قهرمانان آس��یا گرفته اس��ت، 
AFC با ارسال نامه ای اعلام کرد با توجه به ثبت نام بازیکنان و 

کادر فنی باشگاه نفت ایران، این تیم محرومی ندارد. 
اما با توجه به ماده C( 68( از آیین نامه انضباطی کنفدراسیون 
فوتبال آسیا، مس��وولیت ثبت کارهای قرمز و زرد و همچنین 
محرومیت های احتمالی به عهده باشگاه هاست. AFC در تاریخ 
 پنجم آگوس��ت )14 مرداد ماه( پاسخ اس��تعلام کمیته روابط

 بین الملل فدراسیون فوتبال را داده است.

 زمان و مكان نشست خبري 
شهرآورد  اصفهان

نشست خبري سرمربیان تیم هاي ذوب آهن و سپاهان اصفهان 
از ساعت 15:45 روز پنجشنبه برگزار خواهد شد. این نشست 
خبري در محل سابق دفتر باشگاه ذوب آهن در خیابان شمس آبادي 
اصفهان به انجام خواهد رس��ید و یحیي گل محمدي و حسین 
فرکي، س��رمربیان دو تیم پاسخگوي س��والات اصحاب رسانه 

خواهند بود.
گفتني است؛ نشس��ت در صورت حضور به موقع مربیان راس 
س��اعت مقرر برگزار خواهد شد. ش��هرآورد اصفهان از ساعت 

21 جمعه شب در استادیوم فولادشهر به انجام خواهد رسید.

توافق مرزبان و مدیران پيكان
 علیرضا مرزبان که با قطعی شدن س��قوط پیکان به دسته یک 
از سمت خود استعفا داده بود، روز گذشته جلسه ای را با مدیران 

این تیم برگزار کرد. 
سرمربی س��ابق پدیده پس از جلس��ه به تمرین پیکان رفت و 
به نظر می رس��د جلس��ه با مدیران این تیم مثبت بوده است. 
 به این ترتیب، مرزبان در پیکان ماندنی ش��د و فعلا قصد ترک

 این تیم را ندارد.

 قنبرزاده از ریاست امور ورزش 
و تربيت بدنی نفت برکنار شد

مدیرعامل فعلی باش��گاه نفت تهران از ریاس��ت امور ورزش و 
تربیت بدنی شرکت ملی نفت ایران کنار گذاشته شد.

مراسم تودیع منصور قنبرزاده، رییس امور ورزش و تربیت بدنی 
ش��رکت ملی نفت ایران پیش از ظهردیروز چهارشنبه برگزار و 

رضا قورچیان به عنوان رییس جدید این مرکز انتخاب شد. 
رضا قورچیان پی��ش از این رییس ام��ور ورزش و تربیت بدنی 
شرکت خطوط و لوله مخابرات نفت ایران بوده است. با توجه به 
اینکه در گذشته رییس امور ورزش و تربیت بدنی شرکت ملی 
نفت ایران، مدیرعامل باشگاه نفت می شود، این احتمال وجود 
دارد که در آینده ای نزدیک شاهد تغییرات در مدیریت باشگاه 

نفت تهران باشیم.

 استيوارت:  با جهانبخش
 صاحب بازیكنی تمام عيار شدیم

مدیر فنی تیم فوتبال آ.زد آلکمار هلند از حضور لژیونر ایرانی دو سال 
گذشته ان.ایی.سی نایمخن اظهار خرسندی کرد.  

روز س��ه ش��نبه و بعد از آنکه علیرضا جهانبخش به صورت رسمی 
قرارداد پنج س��اله ب��ا آلکماری ها را امض��ا کرد، ارنی اس��تیوارت 
اظهارداشت: با علیرضا جهانبخش ما در پس��تی کلیدی دو مرتبه 
صاحب بازیکنی تمام عیار شدیم. حضور او در آلکمار، خواسته  مان 
بود. می خواستیم بعد از استیون برگویس جانشینی شایسته برای 

او داشته باشیم.

شمسایی با ۸ گل زده در صدر جدول
وحید شمسایی با به ثمر رساندن هشت گل شانس مسلم آقای گلی 
رقابت هاي فوتسال جام باش��گاه هاي آسیاست. وحید شمسایی با 
دو گلی که در مقابل ناگویا به ثمر رس��اند شمار گل های زده خود را 
به عدد هشت رس��اند تا در صدر جدول گلزنان قرار گرفته و شانس 
مسلم کسب آقای گلی این رقابت ها باشد. دو بازیکن پنج گله پس از 
شمسایی قرار دارند، یکی رونکوئیتت از بانک بیروت لبنان که با توجه 
به حذف تیمش شانسی برای آقای گلی ندارد و دیگری محمد صفری 
بازیکن ایرانی تیم نفت که جدی ترین رقیب شمس��ایی برای آقای 
گلی است و جدال شب گذشته این دو برای گلزنی جالب توجه بودند.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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رییس هیات فوتبال اس��تان اصفهان نسبت به اقدام 
س��ازمان لیگ برتر مبنی ب��ر تغییر زم��ان برگزاری 

شهرآورد فوتبال اصفهان اعتراض کرد.
علی اکبر ابرقویی نژاد اظهارکرد: س��ازمان لیگ برتر 

زمان برگزاری ای��ن دیدار را از س��اعت 19 به 21 روز 
جمعه تغییر داده است.

وی با اشاره به اینکه هیات فوتبال اصفهان 20 روز قبل 
با ارسال نامه ای به س��ازمان لیگ برتر خواستار تغییر 

زمان برگزاری این دیدار ش��ده است، افزود: دلیل این 
درخواس��ت همزمانی برگزاری دیدار نهایی فوتسال 
آسیا که به میزبانی اصفهان درجریان است با شهرآورد 

فوتبال اصفهان است.
اما زمان تعیین ش��ده برای برگزاری این دیدار نه تنها 
مشکلات را کاهش نداد بلکه به مشکلات افزود. رییس 
هیات فوتبال استان اصفهان با بیان اینکه درخواست ما 
از سازمان لیگ تغییر زمان برگزاری شهرآورد فوتبال 
اصفه��ان از روز جمعه به روز پنجش��نبه هفته جاری 
یا ش��نبه هفته آتی بود، افزود: هم��ه عوامل برگزاری 
ش��هرآورد فوتبال اصفهان از جمله نی��روی انتظامی، 
کارکنان هیات فوتبال اس��تان، مس��وولان اس��تان و 
فدراس��یون فوتبال و خبرنگاران به هن��گام برگزاری 
 شهرآورد فوتبال اصفهان در دیدار نهایی سالن 25 آبان

 حض��ور دارن��د. وی با اش��اره ب��ه اینکه بس��یاری از 
تماش��اگران نیز در تماس با این هیات خواستار تغییر 
زمان برگزاری شهرآورد اصفهان بودند، گفت: تعویق 
دو ساعته زمان برگزاری شهرآورد اصفهان مشکلات 
 رفت و برگشت تماش��اگران از فولادش��هر را افزایش 
می دهد. ابرقویی نژاد اظهارکرد: چنانچه قرار اس��ت 
ش��هرآورد فوتبال اصفهان در همان روز تعیین شده 
برگزار شود برای رفاه تماش��اگران بهتر است در زمان 
قبلی؛ یعنی در ساعت 19روز جمعه برگزار شود. وی 
با اشاره به اینکه مسوولان ارش��د استان و فدراسیون 
فوتبال در دیدار نهایی مسابقات فوتسال باشگاه های 
آسیا حضور خواهند داشت، گفت: مسوولان فدراسیون 
فوتبال نیز به این موضوع واقفند که برگزاری همزمان 
ش��هرآورد فوتبال اصفهان با دیدار نهایی مس��ابقات 

فوتسال آسیا کاری بسیار مش��کل است، اما نمی دانم 
چرا مسوولان سازمان لیگ برتر بدون در نظر گرفتن  
این شرایط، برای برگزاری ش��هرآورد فوتبال اصفهان 

تصمیم غیر منطقی اتخاذ کرده اند.
 شهرآورد فوتبال اصفهان بین تیم های سپاهان و ذوب آهن 
جمعه شب در ورزشگاه فولاد شهر برگزار خواهد شد. 
همزمان با برگزاری این دیدار، دیدار نهایی شش��مین 
دوره مسابقات فوتسال آسیا در سالن 25 آبان برگزار 
می شود و همین موضوع موجب شد تا هیات فوتبال 
اس��تان اصفهان از س��ازمان لیگ برتر خواستار تغییر 
زمان برگزاری دیدار شهرآورد اصفهان از روز جمعه به 
پنجشنبه یا شنبه آتی شود. سازمان لیگ برتر با رد این 
درخواست زمان برگزاری شهرآورد فوتبال اصفهان را 

از ساعت 19 به 21 روز جمعه تغییر داد.

اعتراض هیات اصفهان به تغییر زمان شهرآورد

همه درگيرند!

مسابقات جهانی آذربایجان آخرین فرصت برای 
کسب سهمیه المپیک ویژه تیراندازان ایرانی در 
مواد و رشته های مختلف است و از این رو اهمیت 
بسیار زیادی دارد؛ زیرا از دست دادن این موقعیت 

یعنی چهار سال عقب ماندن از تیراندازی دنیا.
تیراندازی یکی از رشته هایی است که در المپیک 
سهمیه های زیادی در آن توزیع می شود اما برای 
ورزش کشورمان، دس��ت یابی به مدال المپیکی 
در رش��ته تیراندازی، هدف دس��ت نیافتنی فعلا 
تلقی می شود و در حال حاضر تمرکز فدراسیون 
تیراندازی بر روی کس��ب حداکثری س��همیه در 
رش��ته های تفنگ، تپانچه، تراپ، تراپ دوتایی و 

اسکیت قرار گرفته است.
ب��ا این ح��ال مش��کلات مال��ی موجب ش��ده تا 
تیراندازان ایرانی چندین فرصت و میدان کس��ب 
س��همیه را از دس��ت بدهند و مس��ابقات جهانی 
آذربایجان آخرین فرصت اس��ت ک��ه باید مغتنم 

شمرده شود.
این رقابت ها با حضور 8۳ کش��ور جهان و 10۳8 
ورزش��کار از 1۷ تا 24 مرداد ماه در شهر گابالای 

آذربایجان برگزار می شود.

 4 اصفهانی در راه مسابقات جهانی
فدراسیون تیراندازی اسامی ملی پوشان اعزامی 
به مسابقات جهانی را اعلام کرده که در این لیست 
نام چه��ار تیران��داز اصفهانی دیده می ش��ود که 

امیدوار به کسب سهمیه هستند. حسین باقری در 
رشته تفنگ، گلنوش سبقت الهی در رشته تپانچه 
و محمد حس��ین و مرضیه پرورش نیا در رش��ته 
 تراپ ملی پوشان اصفهانی اعزامی به این رقابت ها

هس��تند که تلاش خود را برای کسب سهمیه به 
کار می گیرند. مهدی جعفری پویا، محمدحسین 
کریمی، الهه احمدی، نجمه خدمتی، مه لقا جام 
ب��زرگ، نرجس امام قل��ی نژاد در رش��ته تفنگ، 
محمد احمدی، ابراهیم برخورداری، بهناز غلامی، 
الهام هریجانی، هانیه رستمیان در رشته تپانچه، 
س��ید بابک یگانه، سعید اس��دی خیاوی، محمد 
حسین کریمی، سپیده سیرانی، شیوافرح پوردر 
رشته تراپ، مس��عود عزیزیان، رضا مصطفی پور، 
سید سیاوش خوشنویس در رشته تراپ دوتایی و 
رامتین بشارتی، علی دوستی رشته اسکیت سایر 
ملی پوشان کشورمان هس��تند که در آذربایجان 

رقابت می کنند.

  باقری: تاوان مشكلات فدراسيون را باید 
ورزشكاران بدهند

حسین باقری از ملی پوش��ان تیراندازی اصفهان 
اس��ت که س��ابقه دو دوره حضور در ب��ازی های 
آسیایی دارند، اما تاکنون نتوانسته سهمیه حضور 
در المپیک را به دست بیاورد از این رو با امیدواری 
زیاد در مس��ابقات جهان��ی آذربایجان ش��رکت 

خواهد کرد.

باقری در گفت وگو با اصفهان زیبا با ابراز رضایت از 
 وضعیت آمادگی اش برای حضور در این رقابت ها

می گوید: ب��رای آذربایج��ان در اردوی آمادگی 
هستیم، اوضاع بد نیست، البته اگر پول برای اعزام 

داشته باشند.
فدراسیون برای حضور در مسابقات جهانی و نظر 
به اهمیت آن، تصمیم گرفته بود اردوی آمادگی را 
برای ملی پوشان برگزار کند که به دلیل مشکلات 
مالی، ابتدا فدراسیون اعلام کرد این اردو منتفی 
شده اس��ت، اما در ادامه چند نفر از ملی پوشان را 
به این اردو اعزام کردند که نارضایتی س��ایر ملی 

پوشان را به همراه داشت.
باقری در مورد برگزاری این اردو می گوید: در اردو 
هانوفر سه نفر از خانم ها و یک نفر از آقایان اعزام 
شدند و به خاطر مشکلات مالی نتوانستند کل تیم 
را اعزام کنند و تصمیم سرمربی تیم ملی به اعزام 

نفرات اعلام شده بود.
 وی با اعت��راض به وضعیت آماده س��ازی موجود 
می افزاید: ظاهرا مش��کلات فدراس��یون ما حل 
نمی شود و تاوانش را ورزش��کاران باید بپردازند، 
خوشبختانه سلاح ها را عوض کردیم ولی فشنگ 

همچنان نداریم.
این ملی پوش اصفهانی در مورد ش��انس کس��ب 
سهمیه المپیک نیز می گوید: می توانیم به راحتی 
سهمیه بگیریم، به راحتی هم می توانیم از دست 
بدهیم تا قس��مت ما چه باشد. من همیشه تلاش 

خودم را م��ی کنم که بهترین عملکرد را داش��ته 
باشم؛ زیرا واقعا به تیراندازی علاقه دارم.

  خواهر و برادر تيرانداز اصفهانی اميدوار 
به کسب سهميه

مرضیه و محمد حسین پرورش نیا، خواهر و برادر 
اصفهانی هستند که در رش��ته تراپ در مسابقات 
جهانی آذربایجان ب��ه میدان می رون��د. مرضیه 
پرورش نیا که سال گذشته در بازی های آسیا از 
دس��ت یابی به مدال باز ماند، امید زیادی دارد تا 
با کسب س��همیه المپیک، اولین بانوی المپیکی 

ورزش اصفهان لقب بگیرد.
وی در مورد وضعیت تمرینی اش پیش از اعزام به 
مس��ابقات جهانی می گوید: تاکنون هفت جلسه 

تمرینی را در اردوی تیم ملی سپری کرده ایم و تا 
زمان اعزام نیز سه اردوی دیگر را پیش رو داریم و 
 به نظر می رسد با آمادگی خوبی در این رقابت ها

شرکت کنیم.
این ملی پوش اصفهانی به صراحت اعلام می کند 
که شناخت خوبی از حریفانش در مسابقات جهانی 
دارد و بس��یار امیدوار است که ش��رایط خوبی را 
تجربه کند و موفق به کسب سهمیه المپیک شود.

وی وضعی��ت ب��رادرش را نیز مطل��وب توصیف 
می کند ت��ا بدین ترتیب امی��دواری زیادی برای 
اصفهان��ی ها بابت کس��ب دو س��همیه المپیکی 
توسط این خواهر و برادر اصفهانی به وجود بیاید 
که می تواند رکورد قابل توجهی در ورزش ایران 

به حساب بیاید.

حضور چهار اصفهانی برای کسب سهمیه المپیک در مسابقات جهانی آذربایجان

فعلا هدف مدال المپيكی نيست؛  سهميه را  دریابيد

اگر بنا به انتخاب ما بود دوست داشتیم شهرآورد اصفهان 
کمي دیرتر برگزار شود؛ مثلا در هفته هفتم که دو تیم با 
تمام توان رو در روي یکدیگر قرار گیرند و به فرم خوبشان 
رسیده باشند. اما در شرایطي که امروز هر یک از دو تیم 
اصفهاني دارند بایستي نگران کیفیت شهرآورد بود. البته 
چمن خوب،  هواي خوب و سابقه دیدارهاي دو تیم در شب 
گواه این موضوع است که مي توانیم شاهد یک شهرآورد 
فوق العاده باشیم.پیش از این انتظار می رفت تا به واسطه 
قهرمانی دو تیم اصفهانی بالاخره طلسم سوپرجام شکسته 
شده و این مسابقه سمبلیک در آستانه فصل جدید برگزار 
ش��ود، اما تصمیم گیرندگان به بهانه عجی��ب رویارویی 
نمایندگان فوتبال اصفهان در هفته دوم لیگ برتر بساط 
سوپرجام را جمع کردند تا رویارویی دو تیم تا هفته دوم 
لیگ عقب بیفتد.پنجاه و چهارمین ش��هرآورد اصفهان 
علاوه بر آنکه قالب س��وپرجام را به خ��ود گرفته و البته 

حائز حساسیت های همیشگی تقابل دو تیم همشهری 
 هم هست از یک جنبه دیگر نیز اهمیت دارد و آن اینکه 
تیم های اصفهانی پس از تقابل با یکدیگر باید طی دو هفته 
متوالی به مصاف س��ایر مدعیان بروند. ذوب آهن پس از 
شهرآورد برای دو هفته پشت سر هم دیدار با سرخابی های 
پایتخت را در برنامه دارد و س��پاهان هم ظرف این مدت 
باید با پرسپولیس و فولاد مسابقه دهد. دو تیم اصفهانی 
که هماهنگ با هم فصل گذشته را به شکلی باشکوه و با 
جام قهرمانی و کسب سهمیه آسیایی به پایان بردند، اما 
شروع متفاوتی در لیگ جدید داشتند؛ یعنی در حالی که 
فصل برای سپاهان با برد خانگی برابر استقلال خوزستان 
شروع شد، ذوب آهن لیگ پانزدهم را با شکستی خارج از 
خانه مقابل ملوان آغاز کرد. به این ترتیب، طلایی پوشان 
اصفهانی که درست مثل سال های قبل لیگ را با برد شروع 
کردند درصددند تا با کسب امتیازات لازم از شهرآورد هم 

به حضورشان در بالای جدول تداوم بخشند و هم اندوخته 
امتیازی خود را مطمئن تر کنند. در مقابل، سبزپوشان که 
هفته قبل دست خالی از بندر انزلی به اصفهان بازگشتند 
امیدوارند تا با به دس��ت آوردن یک نتیجه خوب مقابل 

همشهری باخت هفته گذشته را جبران کنند.
در شهرآورد پیش رو جای دو بازیکن به شدت خالی است 
و دو هافبک طراح و تاثیرگ��ذار دو تیم به دلایل متفاوت 
در این مسابقه حضور ندارند. قاسم حدادی فر احتمالا به 
خاطر مصدومیت به این بازی نمی رسد و محرم نویدکیا 
قطعا در این مسابقه نیس��ت. لئوناردو پادوانی از سپاهان 
و دانیال اس��ماعیلی فر از ذوب آهن هم که هفته اول را به 
دلیل مصدومیت از دس��ت دادند احتمالا در این مسابقه 
هم غایب خواهند بود. چهره ویژه این دیدار، اما شاید نه 
هیچ یک از ستاره های دو تیم که محسن قهرمانی باشد که 
با وجود 2۳ ماه دوری از فوتبال قضاوت این مسابقه مهم 

را به او سپرده اند. شهرآورد اصفهان به خاطر همزمانی با 
برگزاری دیدار پایانی مسابقات جام باشگاه های فوتسال 
آسیا در سالن 25 آبان ورزشگاه نقش جهان، یک ساعت و 
نیم به تعویق افتاد و به ساعت 21 جمعه موکول شد تا دربی 
س��وپرجام گونه اصفهان زیر نور  برگزار شده و مهم ترین 

بازی هفته دوم اختتامیه آن هم باشد.

  مردادهاي بدون تساوي
دو تیم اصفهان��ی ذوب آهن و س��پاهان در طی14دوره 
گذشته رقابت های لیگ برتر دوبار دیگر هم در مرداد ماه 
با یکدیگر روبه رو ش��ده اند. طرفداران دو تیم ذوب آهن و 
سپاهان باید امیدوار باشند تا گرمای فراوان پنجمین ماه 
سال به ش��هرآورد فوتبال اصفهان هم سرایت کند و هر 
دو تیم بازی تماشاگر پس��ندی را  از خودشان به نمایش 
بگذارند. اما شهرآورد امسال سومین مسابقه ای است که 
در مرداد ماه برگزار می شود و جالب اینجاست که دو بازی 
قبلی با نتیجه تساوی به پایان نرسیده و یک برنده را معرفی 
کرده اس��ت. در دور رفت لیگ دهم ذوب آهن با تک گل 
محمدرضا خلعتبری موفق شد یک پیروزی مردادی به 
دست آورد و در دور رفت لیگ دوازدهم هم سپاهان با زدن 
چهارگل به ذوب آهن تلافی شکست قبلی در ماه مرداد را 
در آورد و به همین خاطر اصفهانی ها باید امیدوار باشند تا 

سوپرجام مردادی امسال هم برنده داشته باشد.

  خاطره خوش با قهرماني
هرچند که انتخاب محس��ن قهرمانی ب��رای قضاوت در 
شهرآورد فوتبال اصفهان با واکنش مدیران عامل هر دو 
باشگاه روبه رو شده، اما این داور مشهدی قبل از این یکبار 
دیگر هم نبرد حساس فوتبال اصفهان را سوت زده و دست 

بر قضا تاریخ ساز هم شده است.
قهرمانی در بازی دور برگشت لیگ دوازدهم داور این بازی 
حساس بود و نتیجه ای که در آن بازی تاریخی رقم خورد 
وتا به امروز پرگل ترین بازی دو تیم سپاهان و ذوب آهن 
بوده است. در آن مسابقه سپاهان چهار گل به ذوب آهن زد 
و در مقابل شاگردان فرهاد کاظمی هم سه گل به سپاهان 
 زدند تا این ش��هرآورد هفت گله تماشاگرانش را از دیدن

 گل های زیاد س��یراب کند. البته قض��اوت قهرمانی در 

آن بازی کم حاش��یه هم نبود و این داور مشهدی حسن 
جعفری از تیم سپاهان و گئورگ کاسپاروف، دروازه بان تیم 
ذوب آهن را از زمین اخراج کرد تا محرم نویدکیا در دقایق 
پایانی ضربه پنالتی تیمش را وارد دروازه سینا عشوری کند 

و سپاهان را به پیروزی برساند.
ليست داوران هفته دوم به شرح زیر است:

پدیده خراس��ان – فولاد خوزس��تان از س��اعت 18 در 
ورزشگاه ثامن مشهد

سیدمهدی سیدعلی- هادی طوسی- حسن انتظاری- 
سعید شمس/ ناظر داوری: مسعود فلاح 

نفت تهران – صبای قم از س��اعت 19:۳0 در ورزش��گاه 
تختی تهران

البرز حاجی پور- سجاد طوری- رضا قیم- یاسر همرنگ/ 
ناظر داوری: محمدجواد تقی پور

استقلال خوزستان – پرس��پولیس از ساعت 19:۳0 در 
ورزشگاه غدیر اهواز

محسن ترکی- حسین طالقانی- یعقوب سخندان- پیام 
حیدری/ ناظر داوری: عبدالله باعزم

راه آهن – سایپا از ساعت 18:۳0 در ورزشگاه شهر قدس 
حمید حاج ملک- حمید غمزه- مرتضی کاظمیان- وحید 

کاظمی/ ناظر داوری: بهرام مهرپیما
گس��ترش فولاد تبریز – تراکتورس��ازی تبریز از ساعت 

18:۳0 در ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز
محمدرضا اکبریان- مهدی الوندی- حمیدرضا کنعانی- 

علی احمدی/ ناظر داوری: علیرضا یزدانی
استقلال اهواز – سیاه جامگان مشهد از ساعت 19:۳0 در 

ورزشگاه تختی اهواز
امید سعیدفر- حمید س��بحانی- مهدی شفیعی- جواد 

محمدی/ ناظر داوری: خداداد افشاریان
اس��تقلال تهران – ملوان بندر انزلی از ساعت 19:۳0 در 

ورزشگاه آزادی
ش��اهین حاجی بابایی- تورج عیوض محمدی- رحیم 

شاهین- سیدرضا مهدوی/ ناظر داوری: هدایت مبینی
ذوب آهن اصفهان – فولاد مبارکه س��پاهان اصفهان از 

ساعت 21 در ورزشگاه فولاد شهر اصفهان
محسن قهرمانی- حسن یوسفی- محمد راهی- روح الله 

شریفی / ناظر داوری: ایرج نظری

سپاهان و ذوب آهن بدون آمادگي کامل در مقابل هم

شهرآورد در نيمه شب

هرچند کمیته انضباطی به جریمه نق��دی یحیی گل محمدی اکتفا کرد اما همزمان 
پرونده او را به کمیته اخلاق فرستاد تا ماجرای دیدار با ملوان برای سرمربی ذوب آهن 
ادامه داشته باشد. به فاصله چند روز بعد از دیدار ذوب آهن با ملوان از هفته دوم لیگ 
برتر بود که اسماعیل حسن زاده از احتمال جریمه یا محرومیت یحیی گل محمدی به 

خاطر برخی اظهاراتش در نشست خبری پس از مسابقه خبر داد.
کمیته انضباطی فدارسیون فوتبال هرچند در نهایت به جریمه پنج میلیون تومانی 
سرمربی ذوب آهن بسنده کرد، اما این برای گل محمدی پایان ماجرا نبود؛ زیرا کمیته 

انضباطی همزمان ب��ا جریمه نقدی این مربی پرونده او را جه��ت پیگیری به کمیته 
اخلاق فرستاده است، زیرا رسیدگی به مسائلی چون ایجاد شائبه در نتایج مسابقات 

در صلاحیت کمیته اخلاق است.
با این اوصاف، خطر محرومیت هنوز از س��ر یحیی رفع نشده اس��ت و هنوز هم این 
احتمال وجود دارد که سرمربی ذوب آهن در هفته های آتی از نشستن روی نیمکت 
تیمش محروم ش��ود. این احتمال با توجه به در پیش بودن دیدار با س��رخابی های 

پایتخت می تواند برای ذوبی ها کمی نگران کننده باشد.

سرمربی سپاهان می گوید: داربی اصفهان حساسیت های داربی تهران را ندارد و تیمش در این 
دیدار محکوم به پیروزی است. حسین فرکی درباره دیدار روز جمعه سپاهان و ذوب آهن در 
داربی اصفهان گفت: نیم فصل دوم پارسال تجربه حضور در داربی اصفهان را پیدا کردم که آن 

دیدار با تساوی به پایان رسید. 
شرایط در بازی فصل گذشته برای ما خوب بود تا زمانی که رحمان احمدی از بازی اخراج شد 
و برنامه های تیم ما را به هم ریخت و پس از آن هم گل خوردیم. نمی توانیم داربی اصفهان را با 
داربی تهران مقایسه کنیم؛ چرا که آن دیدار به مراتب حساسیت های بیشتری دارد. او ادامه 

داد: تماشاگران بیشتری برای دیدن آن بازی به ورزش��گاه می آیند و سابقه بالای دو تیم به 
حساسیت این بازی دامن زده است. 

همان طور که می بینید قبل از برگزاری داربی اصفهان هیچ بازیکنی مصاحبه نکرده اما در 
داربی پایتخت بازیکنان برای یکدیگر کری می خوانند که این عاملی برای افزایش استرس در 
داربی می شود. وجود حساسیت در بیشتر مواقع کیفیت را هم کاهش می دهد که امیدوارم 
داربی اصفهان از کیفیت بالایی برخوردار باشد. سه امتیاز این بازی برای ما حیاتی است؛ چرا 

که سپاهان همیشه محکوم به برد است.

فرکی:  قهر نویدکيا را تایيد نمی کنمیحيي در کميته اخلاق



مجموعه فرهنگی قرآنی معلم وابس��ته به سازمان فرهنگی 
تفریحی شهرداری اصفهان اقدام به برگزاری برنامه نشست 
 ویژه همس��ران با عن��وان )همس��ران آگاه زندگ��ی پایدار( 

کرده است.  
این برنامه با هدف افزایش تحکی��م بنیان خانواده و افزایش 
مهارت ه��ای ارتباطی زوجی��ن در تاریخ ه��ای جمعه 16، 

 23، 30 مردادماه 94 از س��اعت 10:30 در محل فرهنگسرا 
برگزار می شود. 

به گزارش اصفهان زیبا، اولین جلسه این نشست جمعه این 
هفته با حضور مش��اور خانواده دکتر زمانی مشاور خانواده با 

موضوع عشق و صمیمت برگزار می شود. 
عمده برنامه های آموزشی این مرکز با محوریت قرآن طراحی 

می شود از اهداف اصلی این مرکز در س��ال 94 می توان به 
هویت دینی افزایش محبت اهل بیت )ع( و امام زمان )عج( و 

تعمیق انتظار اشاره کرد.
 از دیگر فعالیت های این مرکز کلاس های آموزشی و ورزشی، 
کانون م��ادران، کانون پس��ران،  کانون روبه دری��ا )دختران 

نوجوان( و همایش ها و محافل قرآنی و ... است.

محمدحس�ن انتظاری، دبیر ش�ورای 
عالی فضای مجازی کشور: فضای مجازی 
در ابع��اد اجتماع��ی، اقتصادی، سیاس��ی، 
امنیتی و فرهنگی نقش اساس��ی داشته و 
زندگی فردی و اجتماعی م��ا را تحت تاثیر 
قرار داده اس��ت. بنابراین و با توجه به تغییر 
پارادایم کش��ور به فضای مجازی تحول در 
نظام حکمرانی آن ض��رورت دارد و باید در 
لایحه دولت و مجلس موردتوجه جدی قرار 
گیرد. در واقع در فضای مجازی ما انس��جام 
نداریم که در این خص��وص باید ارتباطات 
سیس��تمی بین حوزه های مختلف فضای 

مجازی کشور تعریف شود.

سیدتقی نوربخش، مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی: با رفع تحریم های ظالمانه، 
قطعا فضای اقتصاد کشور و در پی آن سازمان 
تامی��ن اجتماعی متاثر خواهد ش��د و حضور 
قدرتمند این س��ازمان در بازارهای داخلی و 
بین المللی یک راهبرد است.در کشور ما که رفاه 
از محل بودجه های عمومی تامین نمی شود، 
سازمان های بیمه گر پاسخگوی امنیت خاطر 
و رفاه بیمه شدگان هستند، اما باید هر 3 سال 
یکبار قانون تامین اجتماعی بازنگری می شد 
که این بازنگری فقط یکبار انجام شد و شرایط 
متاثر بر سازمان های بیمه گر تغییر یافته و قانون 

تامین اجتماعی نیاز به اصلاح دارد.

پروی�ز س�روری، رییس کمیس�یون 
نظارت ش�ورا: نباید ب��ا بی انگیزگی کار 
فرهنگی انجام داد و باید ب��ا ظرفیت هایی 
که وجود دارد به دنبال اثرگذاری بیشتر در 
حوزه فرهنگ بود. می توان از ظرفیت های 
فرهنگی کش��ور مانند کانون های مساجد 
برای اهداف فرهنگی اس��تفاده کرد که هم 
س��بب کاهش هزینه ها می ش��ود و هم بر 
کارآمدی فعالیت ها می افزاید. ضمنا حوزه 
فرهنگ نیاز به اف��راد باانگیزه دارد. در واقع 
کاری فرهنگی به صورت پیمانکاری باشد یا 
نباشد، اصل نیست مهم آن است که این کار 

به صورت تخصصی انجام شود. 

محم�د قصاع،مترج�م و عض�و هیات 
مس�ابقه  دوره  س�ومین  داوران 
داستان نویس�ی: بی��ش از 98 درص��د 
کارهایی ک��ه در حوزه داس��تان های علمی 
تخیلی، فانت��زی و ژانر وحش��ت در اختیار 
کودکان و نوجوانان ماس��ت ، آثار ترجمه ای 
اس��ت در حالی که ما با اتکا به فرهنگ کهن 
خود می توانیم آثار خ��وب و گرانقدری را در 
چنین ژانرهایی داشته باشیم. ضمنا در حال 
حاضر نوع تخیل به کار رفته در سه ژانر علمی 
تخیلی، فانتزی و وحشت یک نوع بوده است 
درحالی که براس��اس قاعده ن��وع تخیل در 

چنین آثاری  باید متفاوت باشد. 

 شناخت و کاربرد گیاهان دارویی 
در پوست و مو 

راز س��لامتی و زیبایی در طبیعت اس��ت فقط کافی اس��ت به 
درستی آن را شناخت و به کار گرفت. همیشه پیشگیری بهتر 
از درمان است و تغذیه صحیح و مناس��ب اولین رکن در حفظ 

شادابی پوست و درمان بیماری های احتمالی آن است.
نوش��یدن 6 تا 8 لیوان آب در روز برای حفظ رطوبت پوست و 
 پیش��گیری از چروک آن الزامی اس��ت. مصرف میوه و سبزی 
به خصوص آنهایی که حاوی آنتی اکسیدان های مناسب برای 
پیشگیری از  پیری پوست هستند، مثل گوجه فرنگی)لیکوپن(، 
انار)الاجیک اس��ید( و جوانه گندم)سوپر اکس��ید دیسموتاز( 

توصیه می شود. 
اس��تفاده از ماس��ک های متنوع مناسب با پوس��ت افراد نیز از 

راه های مراقبتی موثر در حفظ و شادابی ظاهر افراد است و...
برای ادامه ای��ن مبحث و به طور کلی »ش��ناخت و کاربردهای 
گیاهان دارویی در پوست، مو و بیماری های مرتبط« می توانید 
روز جمعه 16 مرداد ماه به بازار گیاهان دارویی مراجعه کنید و 
در صورت وجود س��والات از پاسخ های پزشک حاضر در جلسه 

برخوردار شوید.
ش��ایان ذکر اس��ت این دوره ها که هر هفته روزهای جمعه از 
ساعت 10 صبح تا 12 برپا می شود، در هر جلسه برترین پزشکان 
طب جدید و سنتی و پژوهشگران برتر حضور دارند تا ضمن ارائه 
مطالب مفید به پاس��خگویی مراجعان در ای��ن زمینه بپردازند 
ضمنا این مباحث ش��امل آش��نایی با انواع بیماری ها و درمان 
آن، سبک زندگی سالم و اصلاح تغذیه، مزاج شناسی، آشنایی 
با مباحث قولنج و ماساژدرمانی و ویژگی های گیاهان دارویی و 

خواص هر یک در بهبود امراض است. 
این هفته نیز با دع��وت از دکتر ص��ادق یزدان خواه، متخصص 
پوست و مو مقرر اس��ت، مطالبی درخصوص پوست و مو ارائه 
ش��ود. علاقه مندان برای حضور در این کلاس ها می توانند به 
میدان لال��ه، خیابان پروین، جنب آتشنش��انی، ب��ازار گیاهان 
دارویی شهرداری اصفهان مراجعه کنند و برای اطلاعات بیشتر 
با شماره تلفن 35604144 تماس بگیرید. گفتنی است شرکت 

در این دوره ها برای عموم آزاد و رایگان است.

نمایشگاه نگارگری و عکس 
در کتابخانه مرکزی

دو نمایشگاه »نگارگری و عکس« »درخت، سایه« تا 15 مرداد 
ماه در گالری های نگارخانه کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان 

دایر است.
نمایشگاه » نگارگری« شامل 34 اثر با موضوع گل و مرغ، نقاشی 
سنتی و نقاشی ایرانی به س��بک مدرن و تلفیق نقاشی ایرانی و 
نگارگری با موضوع عشق است که با بهره گیری از تکنیک های 
گواش و مقوا ماکت به همت پریس��ا نکویی اصفهانی تهیه و در 
تابلوهایی در ابعاد 50 در 70، 20 در 30 و آ4 به نمایش گذاشته 

شده است.
نمایشگاه مذکور اولین نمایشگاه انفرادی پریسا نکویی اصفهانی 
کارشناس گرافیک است و پیش از این در دو نمایشگاه گروهی و 

مسابقات 2 سالیانه نگارگری نیز شرکت کرده اند. 
اولین نمایشگاه عکس » درخت، سایه« شامل 48 اثر با موضوع 
سایه در طبیعت ایران و تصاویری از درختان )در شهرهایی مانند 
شهرک های حومه اصفهان، لاهیجان، استان گلستان، شیراز، 
تبریز، استان کرمان و...(و اشکال سورئالیستی با سایه است که 
به سبک عکاسی از سایه با حرکات موزون دوربین، فرم خاص 
دادن به سایه و بازی نور و لنز دوربین و با بهره گیری از تکنیک 
 دوربین کن��ون، موبایل حرف��ه ای و دوربین یاش��یکا به همت 
پی پرو برگزار شده  به نمایش گذاش��ته شده و در تابلو هایی به 

ابعاد 50 در 70 و آ3 است.  
پی پرو دانش��جوی کارشناس��ی تصویرس��ازی رایانه ای است 
و فعالی��ت هن��ری در زمین��ه عکاس��ی را از س��ال 90 آغ��از 
کرده، ای��ن هنرمند از پنج س��الگی فعالیت هن��ری اصلی اش 
 در زمین��ه موس��یقی را آغ��از ک��رده و در ح��ال حاض��ر در 
زمینه های نقاش��ی، تصویر س��ازی گرافیکی، مجسمه سازی، 
 سینما، نقد و بررسی،نمایش��نامه نویس��ی، ادبیات و شعر نیز 

فعال است.  
 گفتنی است نمایشگاه های مذکور در تاریخ معین همه روزه از 
ساعت 8 الی 13 و 15 تا 20 در محل نگارخانه کتابخانه مرکزی 
ش��هرداری اصفهان واقع در خیابان باغ گلدسته  برپا و پذیرای 

علاقه مندان و بازدیدکنندگان است.

 روش هاي تشخیص 
ایمیل جعلي

به گزارش پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات فرماندهي انتظامي 
استان اصفهان امروزه فرد کلاهبردار به راحتي مي تواند با ارسال ایمیل 
جعلی شما را فریب داده و به مقاصد خود برسد و شما زماني متوجه 
این موضوع خواهید شد که ش��رکت خارجي به شما اطلاع دهد که 
هیچ تغییري در شماره حساب ها داده نش��ده و از شما کلاهبرداري 
شده است! براي همین fake mail بهترین شیوه کلاهبرداي براي 
افراد سارق است که از طریق آن میلیون ها نفر را مي توان فریب داد و 
کلاهبرداري کرد.البته ارسال ایمیل جعلي صرفا براي کلاهبرداري 
نیست و در مواردي مشاهده شده افراد براي سرکار گذاشتن، تهدید 
و… نیز از این روش استفاده مي کنند. براي همین در این پست روشي 
رو خواهم گفت که بتوانید ایمیل هاي جعلي را تشخصي بدهید.براي 
تشخیص جعلي بودن باید در قدم اول روي Full Headers کلیک 

کنید تا اطلاعات بیشتري نمایش داده شود.
در بین اطلاعاتي که نمایش داده مي شود Received from را پیدا 
کنید. در صورتي که از این گزینه چندین مورد وجود داشته باشید به 

اطلاعات آخرین مورد نگاه کنید.
اگر آدرس فرستنده در آن مطابق با ادعاي متن بود ایمیل اصلي است 
ولي اگر مطابقت نداشت ایمیل جعلي است.  الان باید بدانید شخصي 
که براي شما ایمیل جعلي را ارسال کرده است چه کسي است.قبل از 
اینکه به این موضوع بپردازیم این را خاطرنشان مي کنیم که بعضي از 
سایت ها و نرم افزارهاي ارسال ایمیل جعلي در هدر ایمیل IP جعلي 
ارسال مي کنند تا شناسایي فرد فرستنده براي کاربر غیرممکن شود، 

در غیر این صورت مي توان شخص را شناسایي کرد.
در بی��ن اطلاع��ات موج��ود در Headerایمی��ل ب��ه دنب��ال 

X-Originating-IP باشید.
این فیلد به ش��ما نمایش مي دهد که فرد از کجا ای��ن ایمیل را براي 
شما ارسال کرده است. البته این مورد IP سرور ارسال کننده ایمیل 
را نش��ان مي دهد. همچنین از اطلاعات فیلد Date نیز مي توان در 
شناسایي اس��تفاده کرد. این فیلد علاوه بر اینکه زمان ارسال ایمیل 
را نش��ان مي دهد در آخر منطقه زماني را نیز نشان مي دهد.پس این 
ایمیل از داخل کش��ور ارسال شده است. ش��ما با این اطلاعات فقط 
مي توانید اطلاعات عمومي و تقریبا بلااستفاده به دست آورید براي 
همین اگر تصمیم دارید واقعا ش��خصا را شناس��ایي و از آن شکایت 
کنید باید این موضوع را با پلیس فتا در میان بگذارید.همچنین براي 
جلوگیري از هرگونه سوء استفاده احتمالي این چند نکته امنیتي را 

در نظر داشته باشید:
   ایمیل هایي را که از طرف افراد ناش��ناس ارسال مي شوند و فایل 

ضمیمه دارند  پاک کنید.
   در صورت دریافت ایمیلي از طرف دوس��ت، شرکت و… که در 
آن بر انجام کاري تاکید شده است حتما از طریق تلفن با فرد مقابل 

هماهنگ کنید.
   در صورتي که ایمیلي براي پرداخت صورت حساب دریافت کردید 
به هنگام مراجعه به درگاه پرداخت آنلاین دقت کنید که در اول آدرس 
سایت درگاه https وجود داشته باش��د.در غیر این صورت احتمال 

فیشینگ بالا ست!

 چرا افراد از تغییرات کاری 
هراس دارند؟

س��ازمان ها و گروه ه��ای کاری معمولا با تغیی��رات در زمینه 
مدیریت سازمان مواجه می شوند. 

گاهی تغییرات و ترکیب و ادغام در س��ازمان ها باعث می شود 
که مدیر جدیدی بر س��ر کار آید یا فردی خارج از س��ازمان یا 
یکی از اعض��ای تیم کاری به س��مت مدیر یا رییس س��ازمان 
منصوب ش��وند. ای��ن رخدادهای باع��ث می ش��ود مدیران با 
 بخش های جدید و ش��رایط کاری نو مواجه ش��وند که معمولا

 خوب است.
 اما در عمل به این آس��انی نیس��ت که از بخشی به بخش دیگر 
بروی بدون اینکه آمادگی لازم برای این تغییر را داشته باشی. 
همچنین این تغییر فاز نباید مدت زمان زیادی به طول انجامد. 
 همچنین این ش��انس را به س��ازمان و گ��روه کاری می دهد 
 تا ش��رایطی که قب��لا آن را تجربه ک��رده اند با ش��رایط جدید 

مقایسه کنند. 
هرچه این تغییر بزرگ تر باشد شانس نیز افزایش می یابد. این 
 تغییری را که در بخش مدیریت بین بخ��ش های مختلف رخ 

می دهد تغییر مدیریت می گویند.
 اما متاسفانه اکثر س��ازمان ها و گروه های کاری در این زمینه 
عملکرد خوبی ندارند. بنابراین این کار باید چگونه انجام شود؟

ایجاد فضای امن. اگر کارمندان احس��اس ترس یا اس��ترس و 
ناامنی نس��بت به ش��رایط جدید دارند، مدیر جدید باشد یک 
فضای امن ب��رای افرادی که با آنها در ارتباط اس��ت ایجاد کند 
و احساس خود را با دیگران به اش��تراک گذاشته و اجازه دهند 

دیگران با این شرایط وفق آیند. 
برای مثال شرکتی قصد داشت اعضای یک بخش را تغییر داده 

و مدیر جدیدی برای آنها انتخاب کند.
 در وهله اول کارمندان با دیدن انتقال یا خارج شدن تعدادی از 
همکاران خود دچار ترس می شوند که ممکن است خود آنها نیز 
منتقل شوند. از سوی دیگر با ورود مدیر جدید این حس در بین 
افراد وجود دارد که چرا و چگونه باید به مدیر جدید اعتماد کنند 
در حالی که از لحاظ حس��ی ممکن اس��ت با مدیر قبلی راحت 
تر باش��ند. در این شرایط نقش��ی که مدیر دارد شامل برقراری 
 ارتباط با دیگران و تشویق آن ها به گفتن احساسات خود، شک و 
شبهه ای که در کار دارند می ش��ود و باید از آنها خواسته شود 

تمام دغدغه های ذهنی خود را روی میز آورند.
این موضوع باعث ش��فاف س��ازی ش��ده و البت��ه نیازمند این 
 اس��ت ک��ه مدی��ر در مقاب��ل کارمن��دان حاض��ر ش��ده و به 
صحبت های آنها گوش دهد و این دغدغه ها و احساس ناامنی 

آنها را درک کند.
وقتی کارمندان متوجه شوند که مدیر دغدغه های آنها را درک 
می کند، این تغییر و تحولی که در شرکت می خواهد رخ دهد 
آسان تر انجام شده و به راحتی می تواند وارد فاز بعدی شود که 
ش��امل درک متقابل طرفین از یکدیگر می شود و شور اشتیاق 

همکاری را در بین آنها ایجاد  می کند.

خبرخبر
 مجموعه فرهنگی قرآنی معلم برگزار می کند؛  

نشست مهارت های ارتباطی زوجین 

ضرورت  نظارت
 بر فضای مجازی 

 قانون تامین اجتماعی 
نیاز به اصلاح دارد

حوزه فرهنگ نیاز 
به افراد باانگیزه دارد

 ژانری که در آن
 به شدت فقیریم 

عکس روز
اصفهان زیبا

جشنواره صبحانه سالم در خانه فرهنگ اندیشه

کنس��رت گروه موسیقی »رامش��گران« در 
محل هنرسرای خورشید اجرا مي شود. 

گروه رامشگران به  سرپرستی و  آهنگسازی 
  س��عید قربان��ی به اج��رای چندی��ن قطعه 

موسیقایی در دو بخش می پردازند.
همچنین اعضای نوازندگان این گروه عبارتند 
از: س��عید قربانی، نوازنده س��نتور، حس��ین 
قربانی، نوازنده تنبک، حبیب خرمی، نوازنده 

عود و مهرزاد اعظمی کیا، نوازنده کمانچه .
 این اجرا، 23 مردادماه س��اعت 21 شب در 

محل هنرسرای خورشید واقع در پل شهید 
 چمران، ابتدای خیابان کاوه،  جنب  شهرداری 

منطقه 7 برگزار می شود.
علاقه مندان ب��رای تهیه بلیت ای��ن برنامه 
م��ی توانند ب��ه موسس��ه فرهنگ��ی هنری 
سپاهان سینا واقع در خیابان مهرداد شرقی، 
آموزشگاه آزاد موس��یقی درویش خان واقع 
در خیابان مهرداد و موسسه فرهنگی هنری 
نوای هزاردس��تان واقع در خیاب��ان دقیقی 

مراجعه کنند.

همایشی باعنوان» نبض ارتباطات موثر در روابط 
همسران« از سوي فرهنگسراي خانواده  برگزار 
 می ش��ود. ارتب��اط صحی��ح و موث��ر ازجمل��ه 
مهارت هایی اس��ت که ازطریق ایف��ای نقش و 
جایگاه بجا و مناسب هریک از دو طرف رابطه قابل 
دسترسی و تحقق است.از جمله روابطی که ضمن 
اینکه در ساختار یک خانواده از اهمیت فراوانی 
برخوردار است و بیشترین میزان آسیب پذیری 
را نیز دارد و باید برای دس��تیابی به موفقیت در 
آن به آموزش و یادگیری تکنیک های مختلف 

پرداخت، روابط میان همس��ران است.همایش 
»نب��ض ارتباطات موث��ر در روابط همس��ران« 
به   رابطه  درهمی��ن ص��ورت آزاد و رایگان ویژه 
عموم علاقه مندان برگزار می شود.س��خنرانی 
 این همایش را پهل��وان زاده، مش��اور خانواده و 
روان شناس بر عهده دارد.علاقه مندان می توانند 
جهت  ش��رکت  در  این  همای��ش، روز 15 مرداد 
ماه از ساعت 17  به  محل  فرهنگسرای خانواده، 
 واقع  در  خیابان جی، خیابان لاهور، خیابان مفتح 
شرقی، جنب ورزش��گاه پیروزی  مراجعه  کنند.       

23 مردادماه اجرا می شود؛
اجراي »رامشگران« در هنرسرای خورشید

15 مرداد ماه برگزار مي شود؛
»نبض ارتباطات موثر در روابط همسران« درفرهنگسراي خانواده 

نکتهدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

نفیسه نوریگروه اطلاع رسانی

سلس��له جلس��اتی با عنوان »ای��ن عطرها 
هیچوق��ت قدیمی نمی ش��وند« از س��وی 
مجموعه فرهنگی تخصصی بانوان باغ نوش 

ویژه  مادران  بالای 50 سال  برگزار می شود. 
مردادماه س��ال  جاری  تعداد چهار نشس��ت 
ویژه مادران بالای 50 سال با ارائه موضوعات 

متنوع برگزار می شود. 

 دومین جلس��ه از این نشس��ت ها با عنوان 
»این عطرها هیچوقت قدیمی نمی ش��وند« 
روز چهارشنبه 14مردادماه  از  ساعت 9 تا 11 
صبح با حضور حجت الاس��لام و المسلمین 
 بصیرت پ��ور به عن��وان کارش��ناس برنامه 

برگزار می شود. 
این برنامه به مدت دو جلس��ه در تاریخ های 

14 و 21 مردادم��اه ب��ه موض��وع »ه��وش 
 معنوی در تربیت فرزندان«  با حضور مادران 

علاقه مند می پردازد. 
علاقه مندان برای ش��رکت در  ای��ن برنامه و 
کسب اطلاعات بیشتر درخصوص برنامه های 
این مرک��ز می  توانند  ب��ه مجموعه فرهنگی 
تخصصی ب��اغ نوش واق��ع در خانه اصفهان، 

 خیابان نوبهار، روب��روی پارک  نوش  مراجعه 
ک��رده و یا ب��ا  ش��ماره   34341726 تماس 
حاصل کنند. گفتنی اس��ت سلسله جلسات 
هفتگی ویژه مادران بالای 50 سال روزهای 
 چهارش��نبه هر هفت��ه در محل ب��اغ نوش 
برنامه ریزی  ش��ده  که اولین جلس��ه آن در 

تاریخ هفتم مردادماه برگزار شد. 

در مجموعه فرهنگی تخصصی باغ نوش؛
موضوع »هوش معنوی  در تربیت فرزندان« مورد بررسی قرار می گیرد 

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

18 + 34

اذان صبح/  04:50  
طلوع آفتاب/ 06:20  
اذان ظهر/ 13:09  
اذان مغرب/ 20:18  
نیمه شب شرعی/ 00:23

کودک ونوجوان/  شبکه  2 ،  10:30
جیوگي/ شبکه  2 ، 21:00 
گلبرگ/ شبکه  3 ، 13:35
شبهاي تابستان / شبکه 3 ، 23:05  
فیلم سینمایي/ شبکه  4 ، 15:15  

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / دوران عاشقی
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتش بس 2

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رض��وان اصغری

1436 ش�������وال   20   1394 م��������رداد   15 پ��ن��ج��ش��ن��ب��ه   12ص����ف����ح����ه      2433 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع��ل��ی��ه ال����س����ام(، خ���ی���اب���ان ط��ال��ق��ان��ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  فاکس  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630
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